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DOGOVOR 0 SOFINANCIRANJU 

CESTNE KOMUNIKACIJE 

ZAG0RJE-BAČ PODPISAN

Bistriška in pivška občina sta z Ministrstvom za obrambo podpisali sporazum o obnovi ceste 
od Zagorja do poligona Bač. Franci Žnidaršič, državni sekretar na ministrstvu za obrambo, Anton 
Šenkinc in Robert Smrdelj so 30. novembra podpisali sporazum o skupnem financiranju rekonstruk
cije in asfaltiranja omenjene ceste. To cesto v večji meri uporablja slovenska vojska in domačini. 
Cesta, ki je dolga 3,7 km je v makadamski izvedbi in poteka po ozemlju bistriške in pivške občine. 
Večji del ceste je na naši strani, ker pa je v pivški občini potreben rekonstrukcije most čez reko 
Pivko, si bosta občini prispevek za popravilo razdelili v enakem deležu. Po predračunu investicija 
stane 450.000 evrov, od česar bo MORS prispeval 80 odstotkov, obe občini pa 20 odstotkov.

si te praznične dni za uživanje 
v miru, ki ga prinašata 

in razumevanje bogatega življenja.

V prihajajočem letu 2008 
odprimo svoja srca za nove možnosti 

in si postavimo v žarišče svoj cilj - 
najprej poštenje, potem podjetnost 

in osredotočenje na pomembne stvari v življenju.

m
Želimo vam vesel božič, 

zdravja, sreče in uspehov v letu 2008.

Župan Občine Ilirska Bistrica, 
občinski svet in občinska uprava

KAKOVOST JE PRVA

Svetovanje, Prodaja, Proizvodnja, Montaža oken in vrat 
DESET RtiLOGOV, DA SE ODLOČITI

ZAInterles
1. KVALITETA DO NAJMANJŠEGA DETAJLA
2. STROKOVNO SVETOVANJE IN SERVIS
3. ABSOLUTNA VREMENSKA OBSTOJNOST 
A. IDEALNA TOPLOTNA IZOLACIJA 
5. OPTIMALNA ZVOČNA IZOLACIJA 
«. ENOSTAVNA NEGA IN VZDRŽEVANJE
7. OPTIČNO MEHKE POTEZE
8. RAZNOLIKOST V BARVAH IN OBLIKAH 
IS CERTIFIKATOM PRIZNAN

MANEDŽMENT KVALITETE 
19. EKOLOŠKO PRIZNANI MATERIALI

Vprašajte nas: 
tel:02 / 7200 330 
fax:02/7200 340 
www.interles.si 
interies@siol.net
Celoviti izvajais

OKNA 

VRATA 

SENČILA 

ZIMSKI VRTOVI

PVC
***

initttn
ki inženiring

DANA BESEDA OBVEZUJE

GSM CENTER

debitel'
Rozmanova ulica 2, 6250 Ilirska Bistrica 
TEL.: 05/71 00 333, MOB: 031/779 169 
e-mail: maljevacevolja.net, www.gsm-kopija.si

♦ PRODAJA IN ODKUP RABLJENIH GSM APARATOV
♦ PRODAJA IN SERVIS GSM APARATOV TER 

DODATNE OPREME
♦ SKLEPANJE NAROČNIŠKIH RAZMERIJ PONEDELJEK-PETEK

8"-12" in 15" -19" 
SOBOTA

‘NOVI PAKET‘ITAK' - ZA VSE MLADE 
OD 15 DO 30 LET

‘VIKEND REVOLUCIJA-KLICI NA VSE 
MOBITELOVE ŠTEVILKE ZA 1 CENT 

‘Možna vezava družinskih bonusov na 
Penzion paket

‘SOS ali SOS plus za vse zaposleni 
v Policiji in Slovenski vojski

8" - 12"

VEZAVA ZA GSM APARATE 
SAMO 12 MESECEV

CERKVENIK
NA F»LACU

* sveže ribe
* za m rz nje,
školjk

* «

Carjeva 26, tel.: 05/71 44 579

POTUJOČA RIBARNICA 
tel.: 041/633 593

RučunemodsTki servis
Ev-šlh ss-jp-

@5-72® 24 S>S>„ OSM: <&4<G) 52®

Nudimo celovite računovodske storitve 
po konkurenčnih cenah za samostojne podjetnike, 

gospodarske družbe in društva.

KOREN JOŽKO 
Koseze 3, Ilirska Bistrica 

tel.: 040/240-118
URNIK 

8.00 - 18.00 
sobota 8.00 -13.00 

nedelja zaprto
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uvodne besede
"MOŽ OD TISTE ŽENE" ALI 

"ŽENA OD TISTEGA MOŽA",
pa saj je vseeno.
Sama sebi sem obljubila, da tokrat ne bom komentirala naše politične 

scene, da bom praznično razpoložena, da si bom kupila šampanjec in 
nazdravila bodoči obvoznici, stanovanjem, odlagališču in telovadnici. Asem 
kmalu potem počekirala proračunsko sejo in ugotovila, da sem se zmotila 
v letu ali celo v stoletju . No, pa ne bodimo malenkostni, saj lahko pijemo 
šampanjec tudi za veliko manjše stvari, glede na rek, da kdor z malim ni 
zadovoljen tudi velikega ni vreden, uživajmo v malenkostih.

Moram pa priznati, da me je letošnja politična elita na veliko zabavala. 
Najbolje boste to razumeli, če si v misli prikličete vrtiljak. »Ma ne, ne tisti s 
tržnice«, tisti prav ta pravi - s konjički in slončki, ki so vpeti vštange, pokriti 
z bakreno strehico, vseh možnih barv in oblik ter z lajno v ozadju.

Eni so pred vrtiljakom, drugi so na vrtiljaku. Eni gledajo tiste, ki se 
vrtijo, drugi pa čakajo na svoj čas. Zanimivo pri tem vrtiljaku pa je, da se 
nikoli ne ustavi in muzika nikoli ne neha. Tako, da morajo tisti, ki so zunaj 
počakati, da hitrost vrtenja poneha, da v pravem trenutku skočijo na 
vrtiljak, ko se le-ta preneha prehitro vrteti. So tudi tisti, ki se nočejo več 
vrteti in samo čakajo pravi trenutek, da skočijo dol. Najhujši so pa tisti, ki 
nočejo in nočejo vrtiljaka zapustiti. Ti skačejo s konjička na slončka, ali s 
slončka na konjička, zato ker je njim pomembno samo to, da se vrtijo, ne 
pa s kom in zakaj. Če si gor si pač gor!

Potem so tudi taki, ki absolutno preferirajo konjičke in so pripravljeni 
narediti vse, da na njega tudi pridejo. Tukaj ni pomembno koga izrinejo, 
ali tudi, če pridejo preko slončkov. Slončki so bolj dosledni in ne gredo 
preko konjičkov, ampak se dajejo samo z ostalimi slončki.

Imajo pa vsi eno skupno lastnost, da ko se vrtiljak začne hitro vrteti, se 
vsi krčevito oprimejo svojih živalic in ni teorije, da bi jih spustili, razen, če 
se vsako toliko, komu malo zdrsne pa odfrči daleč proč - ati so redki.

Še bolj zanimivo pa je, da so pozabili, da je nekje nekdo, ki dodaja 
ali odvzema plin. In vsi konjički in slončki, se vrtijo enako hitro, po diktatu 
tistega ključnega, ki vodi igro.

Tisti, ki zadevo opazuje, mu je vse skupaj smešno, ampak v bistvu, si 
pa nekje globoko v sebi, želi probati, vsaj en krog se zapeljati, na konjičku 
ali slončku in uživati v soju žarometov.

Tako, da izkoristite svojo priložnost, dokler se vrtiljak vrti, ali bodite tisti, 
ki pospešuje ali zavira, nikoli pa ne storite nič, ali samo stojte na mestu in 
nikoli ne pomislite, da ne bi izkoristili priložnosti, ki se vam ponujajo in ne 
pozabite, da smo vsi že dolgo tega, kupili karto za ta isti vrtiljak.

V novem letu bodite modri, bodite srečni, bodite zdravi, bodite z ljudmi, 
ki vas imajo radi in ne pustite, da vam kdo prevzame vašega konjička ali 
slončka.

mag. Milena Urh

Ena snežinka pada za vas, 
drobna, a z mnogo želja za leto, 
ki naj vam prinese, 
najlepše trenutke tega sveta.

Vesel božič in srečno Novo leto 
iz uredništva lokalnega časopisa Snežnik

>
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(Snežnik
Časopis Snežnik je nestrankarski časopis, 

ki Izhaja na območju občine Ilirska Bistrica. 
Cena izvoda je 1,5 EUR / 360,00 SIT

Naslov uredništva:
Bazoviška 40,6250 Ilirska Bistrica 
Tel.05/71-00-320, fax 05/71-41-124 
e-pošta: sneznik@kabelnet.net

Ustanovitelj: Borislav Zejnulovič
Izdajatelj: »GA Commerce« d.o.o., Bazoviška 40,
6250 Ilirska Bistrica

Uredništvo sestavljata:
Glavni in odgovorni urednik: Borislav Zejnulovič 
Strokovna svetovalka: mag. Milena Urh

Tehnična urednica: Helena Primc

Tisk: »GA Commerce« d.o.o.

Naklada: 1.500 izvodov

Nenaročenih člankov ne honoriramo. 

Rokopise in fotografije na željo vračamo.

Na podlagi zakona o DDV sodi časopis med proiz
vode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Medij Snežnik je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi 
Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 347.

KAJ BO Z NAŠO GEODETSKO UPRAVO?
V imenu časopisa Snežnik smo prosili za potrditev informacije, da se Geodetska pisarna Ilirska 

Bistrica seli v Postojno, oziroma se v Ilirski Bistrici ukinja. V nadaljevanju objavljamo odgovor 
direktorja uprave in pa mnenje uslužbenk geodetske pisarne Ilirska Bistrica.

GEODETSKE PISARNE NE UKINJAMO
Geodetska uprava Republike 

Slovenije želi, da bi v okviru možnosti 
izboljšala kakovost storitev za vse 
uporabnike. Zaradi omejitev pri 
zaposlovanju in finančnih sredstvih 
to ni enostavna naloga. Predvsem 
zaradi omejitev pri zaposlovanju 
stalno prilagajamo organiziranost 
uprave. Kljub novim nalogam (uva
janje sistema množičnega vred
notenja nepremičnin, vzpostavitev 
registra nepremičnin) uspevamo 
nivo storitev ohranjati ali jih celo 
izboljševati predvsem z uvajanjem 
novih tehnologij. Žal nam je v 
zadnjem letu sodelovanje večine 
uslužbencev pri izvedbi popisa 
nepremičnin, povzročilo večje 
zaostanke pri ostalih nalogah. Z

dodatnimi ukrepi in posebnim pro
gramom bomo poskušali zaostanke 
odpraviti najkasneje v naslednjem 
letu.

Eden izmed organizacijskih ukre
pov za večjo učinkovitost je postopna 
koncentracija kadra v nekaj centrih 
po Sloveniji. Posamezne lokacije 
na katerih deluje Geodetska up
rava, zaradi nezadostne kadrovske 
zasedbe (številčni in izobrazbeno) 
ne omogočajo normalno opravl
janje pričakovanih nalog. Na takih 
lokacijah se tako še povečujejo 
zaostanki. Šele z združevanjem 
zaposlenih dosežemo oblikovanje 
skupin, ki so sposobne učinkovito 
izvajati vse naloge.

Zaradi ohranjanja enakega nivoja 
uslug za naše uporabnike pa se v 
ničemer ne bo spremenilo naše 
poslovanje s strankami. Vlaganje 
vlog, izdajanje potrdil, informiranje 
strank bomo na vseh lokacijah 
ohranili v enakem obsegu.

Konkreten odgovor na vaše 
vprašanje je da Geodetske pisarne 
v Ilirski Bistrici ne ukinjamo, le del 
uslužbencev bo pričelo delati na 
lokaciji Geodetske pisarne Posto
jna. Le tako bomo lahko v okviru 
Območne geodetske uprave Koper 
odpravili zaostanke in pričeli z nor
malnim poslovanjem.

Lep pozdrav!
Aleš Seliškar

V UPANJU NA OHRANITEV VSEH DELOVNIH MEST V ILIRSKI BISTRICI
1. V Geodetski pisarni Ilirska Bistrica 

je redno zaposlenih 6 delavk. Od 
teh 6 je ena dalj časa na bolniški.

2. Strokovna usposobljenost je 
enaka kot na postojnski in sežanski 
geodetski pisarni (srednja izo
brazba, višja in visoka strokovna 
izobrazba).

3. Zaostanki: pred uradnim začetkom 
popisa je na porodniški dopust 
odšla 1 delavka, njeno delo je 
enkrat do dvakrat na teden prišel 
opravljati delavec iz sežanske geo
detske pisarne.

4. Šefovska dela prihaja slabi 2 leti 
enkrat na teden opravljati šef iz 
postojnske geodetske pisarne.

5. Strokovno usposobljeni delavci, 
ki naj bi hodili opravljati delo v Ili
rsko Bistrico iz Kopra in Postojne, 
za katerega same nismo dovolj 
strokovno usposobljene, na našo 
lokacijo niso prihajali, razen šefa iz 
Postojne, še več, v primeru odsot
nosti delavcev na drugih lokacijah 
OGU Koper, moramo delo opravljati 
tudi na drugih lokacijah. V primeru 
dnevne odsotnosti naših delavk pa 
moramo za tekoče delo poskrbeti 
same, dnevno drugi delavci iz os
talih geodetskih pisarn ne prihajajo 
nadomeščati naših odsotnosti, tudi 
v primeru sprejemne pisarne ne.

6. Zaostanki in dolgo čakanje na up
ravne akte so bile posledica popisa, 
ki ga je naša geodetska pisarna 
uspešno zaključila konec meseca 
junija 2007 ter tudi porodniški do
pust ene izmed delavk.

7. Po uspešnem zaključku popisa 
konec junija 2007 je strokovno 
usposobljena delavka delo na pop
isu pomagala na geodetski pisarni 
Postojna in na sedežu Območne 
geodetske uprave Koper, v Kopru.

8. Programska oprema dopušča delo 
na delovnem mestu v Ilirski Bistrici 
za vse geodetske pisarne OGU 
Koper, Koper, Sežano in Postojno, 
zato ni potrebna vožnja na druge 
lokacije.

9. Pod OGU Koper poleg Kopra 
spadajo geodetske pisarne Sežana, 
Postojna in Ilirska Bistrica. Vsi tri 
kraji Ilirska Bistrica, Postojna in 
Sežana so med seboj oddaljeni 
približno pol ure vožnje z osebnim

avtomobilom ter po razdalji približno 
30 km. Ravno tako bi se lahko 
delavci iz Postojne in Sežane vozili 
na delo v Ilirsko Bistrico, kot naj bi 
se delavke iz Ilirske Bistrice vozile 
na delo v Postojno. V primeru, če 
bi se v Ilirsko Bistrico vozili delavci 
iz geodetske pisarne Postojna, bi 
se dnevno vozila cca. 2,5 delavca, 
v našem primeru pa bi se dnevno 
morale voziti 4 delavke. Prostori 
geodetske pisarne Ilirska Bistrica 
so primerni tudi za povečanje teh 
2,5 delavca na isti lokaciji, v Posto
jni pa je potrebna temeljita obnova 
prostorov, kar bi pripomoglo k do
datnim stroškom.

10. V primeru, če v Ilirski Bistrici os
tane 1 delavka na geodetski pisarni 
je lahko nadomeščanje zaposlen
ega v Ilirski Bistrici tudi nepred
vidljivo, saj lahko zaposlena oseba 
zboli preko noči, se poškoduje, je 
odstotna zaradi družinskih, nep
redvidljivih razmer, torej v takšnih 
primerih bo Postojna o zaprtju 
geodetske pisarne Ilirska Bistrica 
obveščena tisti dan zjutraj, ko bodo 
ostale delavke že v Postojni na 
svojih delovnih mestih, geodetska 
pisarna Ilirska Bistrica pa bo ta dan 
zaprta, saj ne bo mogoče zagotoviti 
pravočasnega nadomeščanja.

11. Po predlogu, če na geodetski pis
arni Ilirska Bistrica ostane 1 delavka 
zaradi obsega dela ne bo morala 
zadostiti potrebam vseh strank in 
geodetskih izvajalcev. Tudi geo
detski izvajalci, ki sedaj prihajajo 
večkrat dnevno, bodo občutili to 
premestitev.

12. Premestitev delavk v Postojno bo 
tako po našem mnenju povzročila 
še dodatne stroške odsotnosti 
delavk zaradi zdravstvenih razlogov.

V primeru delovnega mesta drugje, 
ki je od Ilirske Bistrice oddaljen 
cca. pol ure vožnje z osebnih av
tomobilom, ter delavka obišče npr. 
okulista, zobozdravnika, splošnega 
zdravnika, itd., ter za to porabi re
cimo 3 ure, ima potem še pol ure 
vožnje do delovnega mesta z oseb
nim avtomobilom. V takem primeru 
je delavka odstotna od dela več kot 
4 ure dnevno in koristi celodnevno 
bolniško odsotnost od dela zaradi 
zdravstvenih razlogov.

13. Zaradi slabih povezav javnih 
prevoznih sredstev, bo prevoz na 
delo v Postojno in nazaj, vprašljiv 
in dodaten problem. Plačilo potnih 
stroškov je preko najcenejšega 
javnega prevoznega sredstva, 
četudi tega iz Ilirske Bistrice v 
Postojno ni vedno zagotovljenega 
v času, da bi v Postojno prišle ob 7. 
uri ter iz Postojne odšle po koncu 
delovnega dne.

14. Glede dostopanja do elektronskih 
geodetskih podatkov menimo, da 
večina občanov še vedno ne bo im
ela možnosti dostopa do podatkov 
po elektronski poti, saj je večina 
prebivalstva občine Ilirska Bistrica 
starejše populacije.

Geodetska uprava RS, geodet
ske pisarne Ilirska Bistrica ne ukinja, 
ukinja pa 5 delovnih mest v Ilirski 
Bistrici. S takim načinom organiza
cije se storitve za stranke v nobenem 
primeru ne poboljšujejo, kvečjemu se 
poslabšajo.

V upanju na ohranitev vseh 
delovnih mest v Ilirski Bistrici,

Delavke geodetske pisarne 
Ilirska Bistrica

041/869 727

GRADBENIŠTVO SAFTIC
SAFTIČ ZDENKO s p. 

JELŠANE 73, tel.05/788-55-98
www.gradbenistvo-saftic.si
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ODLOČNO ZA PRIMORSKO
Župani občin, ki naj bi tvorile 

Istrsko-kraško regijo (župan Mestne 
občine Koper Boris Popovič, župan 
Občine Piran Tomaž Gantar, župan 
Občine Sežana Davorin Terčon, 
župan Občine Hrpelje Kozina Zvonko 
Benčič Midre, župan Občine Ilirska 
Bistrica Anton Šenkinc in predstavnik 
Občine Divača, občinski svetnik 
Alojzij Mahorčič so na novinarski 
konferenci, 29. novembra, zavzeli 
enotno stališče, da se pokrajina, v 
katero bodo vključene omenjene 
občine, mora imenovati Primorska.

Primorska, natančneje južna 
Primorska, je preimenovana v Is- 
trsko-Kraško pokrajino, severna 
Primorska pa v Goriško pokrajino, 
kar za nas nikakor ni sprejemljivo,” je 
pojasnil župan Boris Popovič. Župani 
bi sicer raje videli, da bi Primorska 
ostala enotna, kajti na tem območju 
obstaja največja avtonomna zavest 
pripadnosti med vsemi pokrajinami 
v Sloveniji in večje število pokrajin 
bi le-tem dalo večjo moč. Če pa 
to ni mogoče, vztrajajo na tem, da 
dosedanja južna Primorska obdrži 
ime Primorska.

Kot je dejal župan Občine Hr
pelje- Kozina Zvonko Benčič - Mid

re, smo Primorci že v času fašizma 
doživeli spreminjanje osebnih in 
krajevnih imen, »danes pa tega ne 
bomo dopustili«, je bil odločen.

Večina navzočih se je strin
jala tudi, da bi bilo bolj smotrno in 
pravičneje, če bi v pokrajinskem 
svetu nastopali trije predstavniki 
italijanske manjšine in ne dva, kot to 
predvideva predlog zakona.

Župan Boris Popovič je povedal,

da se bodo za Primorsko zavzeli celo 
z referendumom, če bo potrebno. Ob 
tem je dejal, da bi bilo nujno preds
ednike pokrajin volit neposredno, 
prav tako bi morali biti v pokrajinski 
svet avtomatično vključeni vsi župani 
občin določene pokrajine.

Navzoči so napovedali tudi, da 
bodo o svojih stališčih pisno obves
tili vlado in državni zbor ter ostale 
pristojne.

V ILIRSKI BISTRICI ODPRTA INFORMATIVNA PISARNA 
DRUŠTVA ZA RAZVOJ PODEŽELJA MED SNEŽNIKOM

IN NANOSOM

Udeleženci ustanovnega zbora članstva v Narinu 26.10.2007;

Konec oktobra ustanovljeno 
Društvo za razvoj podeželja med 
Snežnikom in Nanosom je z 28. 
novembrom odprlo prvo informa
tivno pisarno na področju občin 
II.Bistrica, Pivka in Postojna. Prva 
pisarna bo odprta vsako sredo od 
13,00 do 17,00 ure v prostorih po
slanske pisarne na Občini II.Bistrica, 
Bazoviška ulica 14 v Ilirski Bistrici, 
kjer je tudi sedež društva. V času 
uradnih ur pisarne bodo na voljo 
informacije o delovanju društva, pro
jektih in razpisih s področja razvoja 
podeželja, predvsem pa bo namen
jena zainteresiranim posameznikom 
in pravnim osebam, ki želijo s svojimi 
idejami in projekti prispevati k razvoju 
podeželja. Gre za prvo informativno 
pisarno od nameravanih treh, ki 
bodo v najkrajšem možnem času 
(v decembru) vzpostavljene na 
področju delovanja Društva - torej 
še v Pivki in Postojni. Informacije o 
delovanju društva izven uradnih ur pa 
lahko zainteresirani dobijo pri stroko
vnem vodji društva, Alešu Zidarju na 
telefon 031 688 621.

Društvo za razvoj podeželja med 
Snežnikom in Nanosom je v teh 
dneh tudi že uradno registrirano in 
se pripravlja na razpis Ministrstva za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
za dodelitev statusa lokalne akcijske 
skupine v okviru programa Leader, 
pričelo pa je tudi z pripravo projekta 
Organiziran nastop na trgu in zago
tavljanje ustrezne infrastrukture za 
trženje kmetijskih pridelkov. Skozi ta 
projekt naj bi v II.Bistrici, Pivki in Pos
tojni zaživele kmetijske tržnice z vso 
potrebno infrastrukturo. Projekt je bil 
na delavnicah v okviru Regionalnega 
razvojnega programa za podeželje 
izbran kot prioritetni med devetimi

projekti, predvidenimi za obdobje 
od leta 2007 do 2013.

Trenutno je v društvo včlanjenih 
72 fizičnih in pravnih oseb, med kat
erimi so vse pomembnejše razvojne 
organizacije in društva s področja 
kmetijstva, na čelu z vsemi tremi 
občinami. Zanimanje za sodelovanje 
pri izvajanju dejavnosti društva je 
precejšnje, saj gre za možnost 
pridobivanja evropske finančne 
pomoči iz programa »Leader«, ki 
lahko poteka le preko Društva kot 
lokalne akcijske skupine na tem 
področju. Zato je pomembno, da 
se društvu priključijo vsi, ki želijo 
po svojih močeh podpreti razvoj

podeželja. Pomembno pa je tudi 
podrobnejše informiranje članov in 
širše javnosti, zato bo že v decembru 
vzpostavljena spletna stran društva 
kot osnovna info točka društva, poleg 
tega se načrtuje tudi objava pisnih in 
elektronskih novic.

Kot rečeno - vse podrobnosti o 
delovanju društva lahko dobite ob 
sredah med 13,00 in 17,00 v pisarni 
društva v občinski stavbi ali preko 
telefona 031 688 621.

Vabljeni torej k sodelovanju.
Strokovni vodja društva:

Aleš Zidar

Reagiranje

:: : KRAJEVNA SKUPNOST ILIRSKA BISTRICA 
Bazoviška 12 
6250 Ilirska Bistrica

Ilirska Bistrica, 3.12.2007 
OBČINSKIM SVETNICAM IN SVETNIKOM

ZADEVA: Informacija o aktivnostih Krajevne 
skupnosti Ilirska Bistrica pri izgradnji stanovanjskega 

bloka na lokaciji stare kinodvorane
Spoštovani.
Že v intervjuju, objavljenem v majski številki časopisa Snežnik, se je 

župan Anton Šenkinc kritično izrazil, daje po njegovem vedenju KS II. 
Bistrica, sprejela negativno stališče do navedene gradnje.

Iz KS smo objavili odgovor v naslednji številki Snežnika in pojasnili, 
da svet KS sploh ni obravnaval te tematike, kaj še-le, da bi sprejel bilo 
kakšno stališče.

Znano nam je, da je bil župan na seji Občinskega sveta Občine II. 
Bistrica, dne 22.11.2007, ponovno kritičen do naše KS, oziroma sveta 
Krajevne skupnosti II. Bistrica, ker daje sprejel negativno stališče do 
te zadeve.

Ponovno pojasnjujemo in zatrjujemo, da te tematike svet KS ni 
obravnaval in zato tudi ni sprejemal nobenih stališč ali odločitev.

Res pa je, da je po zaključku zadnje seje sveta KS, v nevezanem 
razgovoru med nekaterimi svetniki, prišlo do pogovora o navedeni gradnji, 
njenem obsegu in njenem vplivu na okolico.

Morda je bil župan, glede na podane izjave od posameznikov, 
napačno informiran in zaveden, kar pa ni sam preveril. Prav tako naj 
poudarimo, da KS nima prav nobenih povezav in navez z posameznimi 
skupinami, ki po njegovem mnenju vedno nasprotujejo novo zastavljenim 
projektom - vetrnice, komunalni odpadki....

Ob tem bi želeli opozoriti še, da KS ni sprejela nobene pobude ali za
hteve naj obravnavata problematiko in poda svoje mnenje, kar pa bi bilo 
zelo potrebno, tudi z vidika delovanja oziroma sodelovanja KS in občine 
pri vseh zadevah, še posebej o posebno pomembnih in življenjsko važnih 
zadevah, ki vplivajo na urejanje mesta in njegove okolice, to pa na nek 
način veleva tudi "higiena” političnih, poslovnih in siceršnjih odnosov.

Ob tej informaciji, naj navedemo še, da so se krajani pričeli inten
zivno zanimati za dogajanja o novogradnji in se obračati tudi na KS po 
informacije. Žal pa teh vodstvo KS ni in ne more podajati, saj uradno 
ni seznanjeno z dejansko vsebino dogajanj, pač pa le s splošno znano 
informacijo o tej gradnji.

Na zaključku naj poudarimo, da svet in vodstvo KS II. Bistrica želi, kot 
pri ostalih delih tudi na tem projektu tvorno in vsebinsko sodelovati z vsemi 
vključenimi v to delo, seveda pa še prav posebno z občino - županstvom 
in upravo, da bi skupno dosegli čim boljše rešitve in izvedbe.

KS ILIRSKA BISTRICA, predsednik Zorko Šajn

lit V vednost:
-županu
-predsedniku NO občine
-predsedniku NO - KS
- novinarjem
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PRIZNANJA NAJBOLJ SKRBNIM LASTNIKOM
GOZDA 2007

smo podelili 6. 12. 2007 v 
Gostilni Žolnir v Kostanjevici na 
Krki. Prireditev je organiziral 
Zavod za gozdove Slovenije, ki 
od leta 1999 vsako leto podeli 
priznanje najbolj skrbnim last
nikom gozdov, po enemu iz 
vsake od 14 območnih enot.

Namen te aktivnosti javne gozdar
ske službe je opozoriti na pomen 
dobrega gospodarjenja z zasebnimi 
gozdovi in prikazati lastnosti ter delo 
skrbnih lastnikov gozdov. Prireditve 
se je udeležilo nad 80 udeležencev 
iz vse Slovenije.

Slavnostni govorniki so bili:
- Mojmir Pustoslemšek, župan 

Občine Kostanjevica,
- mag. Robert Režonja, vodja

TOMO PRELOG 
Gospod Tomo Prelog je gozdni 

in kmetijski posestnik iz vasi Zarečje, 
nedaleč od Ilirske Bistrice. Ob pre
rani izgubi očeta je prevzel vodenje 
kmetije, ki se je ukvarjala z rejo perut
nine in proizvodnjo jajc. Pred nekaj 
leti pa je sprejel nov izziv. S pomočjo 
družine je zasadil velik sadovnjak 
jablan. Del pridelanih jabolk proda, 
ostalo pa predela v odličen jabolčni 
sok, ki ga tudi ustekleniči in v ka
kovostno sadno žganje. Za svoje 
proizvode je prejel že več priznanj 
na lokalni ravni in v širšem prostoru. 
Njegova kmetija obsega 22,5 ha, 
od tega je gozda 11 ha. Njegova 
gozdna posest je v dveh območnih 
enotah, Postojna in Sežana. V 
svojem gozdu vestno izvaja vse 
ukrepe, ki so opredeljeni v načrtih 
in v dogovoru z revirnim gozdarjem. 
Opravil je vse tečaje, ki jih organizira 
Zavod za gozdove. V zadnjem času 
se pripravlja, da bi na kmetiji regis
triral dopolnilno dejavnost za delo 
z gozdno mehanizacijo pri poseku 
in spravilu lesa, kar že sedaj izvaja 
v okviru strojnega krožka. Kot vest
nega in poštenega delavca ga za 
pomoč in izvedbo pogosto pokličejo 
ostali gozdni posestniki, ker delo 
opravi korektno, z minimalnimi 
poškodbami v sestoju in z ustrezno 
sanacijo gozdnih vlak in cest. Je 
član Gozdarskega društva Postojna. 
Udeležuje se sekaških tekmovanj za 
lastnike gozdov na območni enoti 
Postojna. V preteklem letu je osvojil 
drugo mesto, letos pa mu zmaga ni 
ušla. Prav tako je dosegel odlične 
uspehe na državnem tekmovanju 
lastnikov gozdov v delu z motorno 
žago na kmetijsko gozdarskem se
jmu v Gornji Radgoni

Nagrajeni lastniki gozda 2007

sektorja za gozdarstvo na Minis
trstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano,

- Stane Pajk, poslanec Državnega 
zbora,

- Jošt Jakša, direktor ZGS,
-Jože Jeromel, predsednik Sveta

ZGS in
- Andrej Berdajs, predsednik 

Zveze lastnikov gozdov Slovenije.

Vsi so poudarili pomen dobrega 
gospodarjenja z gozdovi in vlogo 
lastnikov gozdov ter čestitali prejem
nikom priznanj.

Priznanja so prejeli:
Viktor Volf iz Območne enote Tol

min,
Karol Primožič iz Območne enote 

Bled,
Janez Rant iz Območne enote 

Kranj,
Valentin Bezek iz Območne enote 

Ljubljana,
Tomo Prelog iz Območne enote 

Postojna,
Janez Okoren iz Območne enote 

Kočevje,
Peter Vesel iz Območne enote Novo 

mesto,
Alojz Kerin iz Območne enote

Brežice,
Ivan Javeršek iz Območne enote 

Celje,
Stanko Goličnik iz Območne enote 

Nazarje,
Ivo Večko iz Območne enote Slovenj 

Gradec,
Marjan Krautberger iz Območne 

enote Maribor,
Drago Makovec iz Območne enote 

Murska Sobota
Jože Meden iz Območne enote 

Sežana.

Udeležencem prireditve so bili 
predstavljeni v sliki in besedi, pred
stavitve so izzvenele kot 14 zgodb 
o odličnosti pri delu v njihovih goz
dovih. Njihova skupna značilnost 
je v tem, da dober gospodar gozd 
neguje, četudi iz njega ne more takoj 
dobiti velikega dobička, ampak svoje 
delo namenja poznejšim rodovom, je 
samoiniciativen in s svojim zgledom 
dobro vpliva tudi na druge lastnike 
gozdov. Od leta 1999 je doslej preje
lo priznanje za skrbno gospodarjenje 
z gozdom 126 lastnikov gozdov, med 
njimi 4 ženske.

Zavod za gozdove Slovenije

Zanimovosli

V SCHENGENSKO OBMOČJE TUDI S 
PRILOŽNOSTNO POŠTNO ZNAMKO

Vstop v schengensko območje Slovenija obeležuje tudi z 
izdajo priložnostne “schengenske” znamke, ki simbolno prika
zuje ukinitev mejne kontrole. Pošta Slovenije jo je začela izdajati 
na pobudo Ministrstva za notranje zadeve in policije, in sicer 23. 
novembra 2007.

MEDALJE MSNZ ZASLUŽNIM

POSAMEZNIKOM
Pred dnevi so se pri Andreju Primcu na Zemonski vagi zbrali prejemniki 

odlikovanj ministrstva za obrambo, ki so bili zaslužni za delovanje Manevrske 
strukture narodne zaščite v letu 1990. Omenjena struktura je v Sloveniji nastala 
kot odgovor na poskus takratne JLA onemogočiti uporabo orožja teritorialne 
obrambe za zavarovanje osamosvojitvenih procesov v republikah takratne 
skupne države. Vojko Šternbergar, ki je v letu 1990 organiziral in vodil to or
ganizacijo v pokrajini, je v kratkem nagovoru prisotnim poudaril pomembnost 
delovanja manevrske strukture narodne zaščite, saj je le -ta ob milici pred
stavljala edino realno oboroženo silo za obrambo in zaščito osamosvojitvenih 
procesov v letu 1990. Zahvalil se jim je za pripravljenost, tudi za ceno prostosti 
ali življenja, sprejeti bojne naloge, saj bi v tistem obdobju pomenile delovanje 
proti enotnosti takratne SFRJ. Takrat so posamezniki, ki jim je vodstvo projekta 
zaupalo, organizirali tajna skladišča orožja, »krajo« lastnega orožja iz varovanih 
objektov JLA, skrbeli za varen in tajen prevoz orožja, streliva in druge vojaške 
opreme, za tajno hranjenje dokumentov in evidenc in za druge naloge. V vrstah 
manevrske strukture so bili tako pripadniki teritorialne obrambe in Milice, delav
ci, direktorji, skratka vsi, ki so bili zaradi svojih dolžnosti ali pa lokacije njihovih 
domov ali podjetij primerni za sprejem takšnih nalog. Celotna organizacija je 
slonela na medsebojnem zaupanju, tajnosti, predvsem pa na pripravljenosti 
narediti nekaj za novo nastajajočo državo. Nihče, tudi vodstvo organizacije v 
pokrajini ni takrat vedelo za imena posameznikov, saj je organizacija delovala 
po sistemu manjših skupin, ki niso vedela druga za drugo, a so bila povezana 
v enoten sistem priprav.

V bistriški občini je bilo takih 
posameznikov štirinajst, v celotni 
takratni regiji , ki je pokrivala se
danje občine Loška dolina, Bloke,
Cerknica, Postojna, Pivka in Ilirska 
Bistrica pa sedeminštirideset.

Svečane podelitve odlikovanj 
se je udeležil tudi bistriški župan 
g. Anton Šenkinc. Odlikovanja sta 
prejemnikom v imenu ministrstva za 
obrambo izročila Vojko Otoničar, 
predsednik območnega odbora 
policijskega veteranskega društva 
SEVER za Primorsko in Notranjsko 
in Vojko Štembergar.

Učenci Glasbene šole Ilirska 
Bistrica so v okviru kulturnega 
dela programa z izvajanjem instru
mentalnih skladb poskrbeli za res 
svečano pa tudi prijetno slavnostno 
in predpraznično vzdušje.

Obrt in malo gospodarstvo

JAGODE IN ŠAMPANJEC
Konec novembra sta v Trgovskem centru Mikoza odprli vrata podjetnici 

Sanja Udovič in Brigita Matko.
V imenu stanovskih kolegov jima je čestital podpredsednik Skupščine 

Območne obrtne zbornice Ilirska Bistrica Franci Martinčič in v pozdravnem 
nagovoru poudaril, da ga še posebej veseli, ko se za tako smele korake 
odločajo mladi.

V Šiviljstvu Sanja bodo še naprej skrbeli za vaše modne kreacije, v Ateljeju 
Brigita pa vam bodo aranžirali darila in pripravili vse za poroko po najnovejših 
modnih trendih.

Praznični dnevi so kot nalašč za ogled takšnih pridobitev. Obiščite ju, 
mogoče bosta tudi vas postregli z jagodami in šampanjcem, kot na nedavni 
otvoritvi.

Alenka Penko
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MIKLAVŽ IN HARMONIKA Z ROKO V ROKI
Letošnji Miklavžev vikend, je prinesel kar dve prireditvi z narodnozabavno 

glasbo. V petek smo lahko poslušali tako mlade, kot starejše, tako domače, 
kot tuje in že uveljavljene harmonikarje, kot tudi tiste, ki so strah in tremo 
nastopa na odru pred občinstvom poskusili prvič. V nedeljo, smo v domačem 
kraju lahko prisluhnili tudi trenutno največjim zvezdam narodnozabavne 
glasbe - MODIJANOM.

Pa pojdimo po vrsti in začnimo s 3. festivalom harmonika. Letos se je 
festival odvijal že tretje leto zapored in verjamem, da ne bo zadnji, saj je v 
tem letu uspelo prizadevnim članom tudi ustanoviti društvo z imenom KLUB 
HARMONIKA, katerega cilj je organizacija tega festivala in promocija ter 
predstavitev harmonikarjev in bogate glasbene dediščine domačim ljudem 
in tudi ostalim. Klub harmonika iz Ilirske Bistrice, je na prireditvi tudi povabil 
vse domače harmonikarje, da se jim priključijo, ne glede ali igrajo na fra
jtonarico, klasično ali kromatično harmoniko. Čeravno klub deluje le nekaj 
mesecev, pašo člani s pomočjo harmonikarjev iz društva Kraške harmonike, 
zelo uspešno zastopani na visokih tekmovanjih doma in v tujini, ter na raznih 
prireditvah.

Festival ni imel tekmovalnega značaja, ampak je njegov namen predstaviti 
domači publiki, tako starejše kot mlajše godce, večer pa so popestrili tudi 
najboljši, z državnih, evropskih in svetovnih tekmovanj.

Nastopajočih je bilo zelo veliko, saj je program trajal skoraj tri ure. Naj 
med njimi omenim Pevski skupini Vasovalec in pevski zbor upokojencev 
Avgusta Šuligoja, ansambel Navihani lisjaki in mlade pevke, ki svoje znanje 
iščejo na domači glasbeni šoli. Iz te iste šole prihaja tudi komorna skupina 
harmonikarjev. Frajtonarice so vlekli svetovni prvak Niko, evropski prvak 
Matic, zmagovalec zlate harmonike Ljubečne Matjaž, tu sta bila še evropska 
podprvaka Tomaž in Martin, in še mnogi drugi.

Ne smemo pozabiti tudi gostov iz Hrvaške in Italije-skupine Žvelerini, 
Krajner kvintet, Šapjancev, harmonikarjev Nevena, Miljenka, Manulea, 
Paula in ostalih.

Ampak pozor-vsi ti nastopajoči, domači člani Kluba harmonika in tudi 
ostali gostje, ki so prišli iz raznih krajev po Sloveniji, iz Hrvaške ali Italije, so 
nastopili popolnoma brez honorarjev, tudi potnim stroškom so se odpovedali, 
čeravno marsikateri od njih svoje znanje že uspešno trži.

Hvale vredno ni kaj.
Ko gre, pač gre in v nedeljo nam je Miklavž postregel še z drugim 

krožnikom. Koncert skupine Modrijani je bil seveda nekaj posebnega in 
pohvala organizatorju Andreju ter Alešu iz radia 94. Na koncertu sta nastopila 
tudi Martin Šabec in Joško Škrlj, ki ga vsi domačini poznamo že vrsto let kot 
zelo čutnega muzikanta ter velikega mojstra igranja harmonike.

Decembra je bil tudi nastop ansambla Lojzeta Slaka tako, da je bil nar
odnozabavni menu popoln.

Na koncu gre še zahvala ljudem in organizacijam, ki so nam pomagali: 
JSKD, Oskar Bajc s.p., Planet M3, Picerija Kudra, Erik Udovič s.p. ter 
prostovoljnim prispevkom obiskovalcev festivala.

Zorko

KLUB HARMONIKA

VŽIVLJENJU Sl JE POTREBNO VZETI ČAS ZA DELO IN ČAS 
ZA SPROSTITEVTER ZABAVO. GLASBA JE TU NEPOGREŠLJIV

ČLEN. Klub harmonika poskuša vsako leto občanom 

PRIPRAVITI NEKAJ PRIJETNIH TRENUTKOV OB HARMONIKI 
IN PETJU IN TO BOMO POČELI TUDI V BODOČE S FESTIVALOM 

HARMONIKA. MED LETOŠNJIMI OBISKOVALCI FESTIVALA JE 
BILO VELIKO VEČ MLADIH IN TO, DA NARODNI INSTRUMENTI 
KOT STA FRAJTONARCA IN CITRE PRIHAJATA MLADIM V UŠESA 

JE TUDI NAJVEČJI USPEH. VEČKRAT SEM ŽE POVEDAL, DA SEM 

MUZIKANTOM FOUŠ, KER NE ZNAM IGRATI. VERJETNO NAS 
JE TAKŠNIH VEČ, ČE ŽE NE VSI.VSAK BI RAD ZNAL ZAIGRATI 
VSAJ DVE TRI PESMICE, PA KO PRIDE KAKŠEN PIKNIK, ALI

ZABAVA....
V PRIHAJAJOČEM LETU VAM ŽELIM OBILO ZABAVE IN GLASBE, 

ZA DELČEK TEGA SE BOMO POTRUDILI TUDI IN NAŠI ČLANI.
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ODPRTJE POLICIJSKE POSTAJE ILIRSKA BISTRICA
V petek, 23. novembra 2007, je bilo za policiste Policijske postaje Ilirska 

Bistrica zelo slovesno, saj sta bila svojemu namenu predana dva nova objekta, 
s katerima so policisti pridobili sodobne delovne prostore in opremo, ki jo 
potrebujejo za uspešno delo.

Slovesnost je bila na Vilharjevi cesti 22 v Ilirski Bistrici, kjer je v objektu, 
vrednem 2,76 milijona evrov, na 2.270 kvadratnih metrih dobilo delovne 
prostore vodstvo policijske postaje in policisti za splošne policijske naloge. 
Skupini policistov za varovanje državne meje pa je bilo slovesno predanih 
1.125 m2 delovnih prostorov na Ulici 4. armije. V obnovo in opremo tega 
objekta je bilo vloženih 1,6 milijona evrov.

Povabljene goste in številne občane, ki so se odzvali vabilu na otvoritev, je 
pozdravil Iztok Štucin, vodja Policijske uprave Postojna. V svojem nagovoru 
je orisal razvoj policijske postaje, pri tem pa posebej poudaril vzpostavitev 
državne meje z Republiko Hrvaško, ki postaja del južne schengenske meje. 
Od vzpostavitve meje pa do danes se je število zaposlenih policistk in poli
cistov Policijske postaje Ilirska Bistrica povečalo za več kot šestkrat, kar 
potrjuje upravičenost potrebe po novih prostorih.

Nagovor je zaključil z naslednjimi besedami: “Od vseh, ki bodo delali v 
prenovljenem objektu, pričakujem in pričakujemo, da boste z zaupanim dobro 
gospodarili, dela in naloge izvajali učinkovito, uspešno, zakonito, strokovno 
in korektno ter nenazadnje z lastnim zgledom vsakodnevno potrjevali, da 
današnja pomembna pridobitev ni le odraz nacionalnih varnostnih interesov, 
temveč predvsem dobrega in uspešnega dela policijske enote.”

Čestitkam ob odprtju nove Policijske postaje Ilirska Bistrica se je v krajšem 
nagovoru pridružil tudi župan občine Ilirska Bistrica Anton ŠEKINC.

V imenu vodstva slovenske policije je vodja Službe generalnega direk
torja policije Bojan MATEVŽIČ poudaril pomen ustreznih delovnih pogojev 
za učinkovito delo in dobro počutje zaposlenih. Zaradi izboljšanja delovnih 
pogojev pa so upravičena tudi pričakovanja po dobrih delovnih rezultatih 
in zagotavljanju visoke ravni varnosti občanov Ilirske Bistrice. Glede ak
tualnih razprav o težavah policistov v primeru ogroženosti, kazenskih ali 
odškodninskih zadevah, povezanih z opravljanjem službenih nalog, pa je 
prenesel stališče vodstva slovenske policije, da je slehernemu policistu

v primerih, ko bo ravnal strokovno, zakonito in korektno, zagotovljena vsa 
pravna pomoč.

Komandir policijske postaje Ilirska Bistrica Aleksander MORAN je izrazil 
zadovoljstvo zaposlenih, saj so z novima objektoma poleg optimalnih pogo
jev za delo pridobili tudi prostore za rekreacijo. Vsem, ki so sodelovali pri 
obnovi in gradnji obeh objektov, se je še enkrat zahvalil, prisotne pa povabil 
na ogled in pogostitev.

Otvoritev so s kulturnim programom popestrili člani Policijskega orkestra 
in Blaž ŠUŠTAR, učenec Glasbene šole Ilirska Bistrica, ki je zaigral na 
harmoniko.

Vir: www.policija.si 
Maks Oblak, PU Postojna 

Fotografije: Simon Česnik
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Poskrbite za vaš obraz, odstranite gube, okrepite

TONUS MIŠIC OBRAZA...

START KLE.B tehnologija

Pokličite:

A
tel: +385 (0)51 732 028 
mob: +385 (0)91 568 7775 9

Bojan Matevžič Iztok Štucin

SALON ZA PEDIKURO IN NEGO TELESA

Breda Hrabar s.p.
Koseze 59,6250 Ilirska Bistrica 
gsrrt: 040 727 675 
e-mail: salon.metulj@gmail.com

Naj bo vaš korak lahek kot metuljev let

COMMERCE
GRAFIČNE STORITVE 
IN TRGOVINA d.o.o.

Bazoviška 40 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-00-320 
fax: 05/71 -41 -1 24

KOMUNALNO PODJETJE 

ILIRSKA BISTRICA
Prešernova 7, Ilirska Bistrica
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DRŽAVNI SVETNIKI
Glede na vprašanja, ki se pojavljajo, kako so potekale volitve v državni 

svet in kdo je koga volil ali pa ga ni volil, smo pridobili rezultate republiške 
volilne komisije, ki jih objavljamo, tolmačite pa si jih vsak po svoje.

V volilni enoti št. 16, ki obsega občine: Divača, Ilirska Bistrica, Hrpelje-Kozina, Komen, Pivka, 
Postojna in Sežana (sedež: Sežana):

Število izvoljenih predstavnikov v volilno telo: 14
Število oddanih glasovnic: 14
Število neveljavnih glasovnic: O
Število veljavnih glasovnic: 14

Posamezni kandidati so dobili naslednje število glasov:

1. Jernej Verbič 7 glasov
2. Igor Zega O glasov
3. Ado Barbiš O glasov
4. Franci Matoz 1 glas
5. Rudolf Pečar 6 glasov
6. Robert Smrdelj O glasov

ZMAGAL JE "PROVIZORIJ"
Na ministrstvo za javno upravo smo poslali vprašanje, kaj 

se je zgodilo, da se je vlada premislila glede Doma na Vidmu 
in kakšni so njihovi načrti za naprej. Prejeli smo odgovor, ki ga 
prilagamo. Občinski svet naše občine, pa je na seji, v četrtek dne 
13. decembra potrdil tudi prenos provizorija na državo.

REPUBLIKA SLOVENIJA 
MINISTRSTVO ZA JAVNO UPRAVO 
Služba za odnose z javnostmi in promocijo

Spoštovani,

V Ilirski Bistrici rešujemo prostorsko problematiko državnih upravnih or
ganov: Upravne enote Ilirska Bistrica, Geodetske uprave in Davčne uprave. 
Državni upravni organi so dislocirani, v neprimernih in v najetih prostorih, 
zato se išče rešitev za združitev vseh državnih upravnih organov v skupnem 
upravnem centru. Kot možna prostorska rešitev sta se obravnavali lokacija 
Dom na Vidmu in poslovna stavba Provizorij.

Za obe lokaciji je bila v preteklosti narejena prostorska preveritev o 
umestitvi državnih upravnih organov. V tej zvezi smo opravili tudi temeljite 
preveritve bodočih interesov za državne upravne organe in občino, v kolikor 
bi se upravni center nahajal na lokaciji Dom na Vidmu. Na podlagi vsega 
izvedenega, se je pokazala kot boljša rešitev graditev novega upravnega 
centra na lokaciji Provizorij. V tej zvezi z Občino Ilirska Bistrica še potekajo 
usklajevanja tehničnih podrobnosti.

Natančnejše finančne ocene investicije in terminski plan za izgradnjo 
upravnega centra na lokaciji Provizorij so še v izdelavi. Ocenjujemo, da bi z 
delom lahko pričeli v drugi polovici leta 2009.

Služba za odnose z javnostmi in promocijo

Suma inženiring d.0.o. 
PROIZVODNJA KOVANIH ELEMENTOV, 

IZDELAVA OGRAJ, REŠETK IN VRAT PO NAROČILU 
tel.: +386(0)5/71-10-244
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OIC Trnovo 
Vilharjeva cesta 47, 6250 Ilirska" Bistrica 

' tel./fax: 05/71-10-242
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PIŠITE NAM

sneznik@kabelnet.net
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V sklopu lokalne samouprave, de

luje tudi nadzorni odbor občine. Pravi
la predvidevajo, da svoje delovanje 
predstavi tudi na sejah občinskega 
sveta, vsaj dvakrat letno. Ker se v 
letošnjem letu to ni zgodilo in ker je 
v torek 11. decembra potekala seja 
Nadzornega odbora občine, in ker 
imamo občani pravico vedeti in biti 
informirani, smo o tem, kaj so letos 
počeli povprašali njenega predsed
nika - Vladimirja Jeršinoviča.

Kaj je nadzorni odbor v 
letošnjem letu naredil?

dili praktično nič, zato ker ni bilo 
možna koordinacija z županom, saj 
je zavlačeval z ustanovitvijo odbora 
potem pa še blokiral vse naše sk
lepe. Samo za primer, da povem, 
da imamo mi sklepe stare po pet ali 
šest mesecev, ki stojijo, pa naj bo to 
predlog za telefon, zunanja revizija 
Knjižnice, katere pogodba ni pod
pisana že od oktobra meseca.

Zakaj zunanja revizija, če 
imamo svojega notranjega revi
zorje?

Sklenili smo, da naj bi zunanja 
revizijska hiša obdelala celotno 
poslovanje (zaposlovanje, izplačilo 
plač....) javnega Zavoda knjižnica 
Makse Samsa. Notranji revizor je 
ugotovil, da je v zavodu vse regu
larno, mi pa vemo in tudi glede na po
datke, ki se v zadnjem času pojavljajo 
v javnosti smatramo, da temu ni tako, 
zato zahtevamo neodvisno revijo, ki

A J 0 V L
ni plačana s strani župana. Zunanja 
revizija bo ugotovila ali so bile napake 
ali pa tudi ne, saj nihče v naprej ne 
trdi, da so napake.

Omenili ste predlog za telefon 
- zakaj gre pri tem?

Na prvi seji odbora smo pred
lagali, da naj občinska uprava kupi 
mobilnik s posebno številko, ki bo 
za tega župana in za drugega in tako 
naprej. S tem bi zakupili številko, 
ki bi bila dostopna občanom, na 
katero bi lahko poklicali takrat, ko 
to rabijo, v času uradnih ur, seveda.

breme občinskega proračuna.
V torek ste imeli sejo, kaj ste 

na njej obravnavali?
Na tej seji smo sprejeli kar nekaj 

ključnih zadev. Najprej smo obravna
vali dopis, ki smo ga prejeli od Kra
jevne skupnosti II. Bistrica, in ki opo
zarja na to, da je župan na zadnji seji 
občinskega sveta izjavil, de je svet 
omenjene KS proti gradnji bloka na

UNO
mestu nekdanje kinodvorane. Nato 
smo obravnavali nelegalen način 
prekinitve izplačil zakupa lokalnemu 
časopisu Snežnik, imeli pa smo 
tudi pomisleke, da župan gener
alno blokira delovanje Nadzornega 
odbora občine. Povedati moram, 
da Nadzorni odbor ni odvisen od 
župana, ampak je tretja veja lokalne 
samouprave in mora samostojno 
delati, na žalost, pa si naš župan 
lasti pravico, da bi pa on sam kreiral 
delovanje odbora.

Kje je tukaj rešitev, če recimo 
vi nekaj sprejmete in oni enos
tavno tega ne upoštevajo?

Mi smo sprejeli sklepe, da bomo o 
tem obvestili Računsko sodišče, Min
istrstvo za javno upravo in Občinski 
svet občine Ilirska Bistrica. Mi lahko 
lajamo v luno, ampak luna je luna mi 
pa lahko lajamo....

Dejstvo pa je, da smo sprejeli tudi 
sklep, da se prijavi Medobčinskemu 
inšpektoratu za gradbene zadeve 
izvedbo »rekreacijskega centra«, ki 
ga je župan kot vodje del naredil, za 
kar pa ima papirje samo za začasen 
objekt, ki pa ne sme imeti nobenih 
inštalacij. Ta objekt ima vodovodno 
inštalacijo in elektro inštalacijo. Na 
žalost, pa se omenjeni inštalaciji 
napajajo iz javnega črpališča, ki je 
v lasti javnega podjetja Komunala. 
To z drugimi besedami pomeni, da 
se krade vodo in elektriko občanom 
celotne občine, že vrsto let. Župan 
pa, kot ugledna oseba, daje ta pros
tor celo v najem, tako da obstaja črni 
fond, ki ga župan spravlja po svoje, 
neznano kam.

Kako mislite, da bo župan 
reagiral na takšne obtožbe, ste ga 
sploh povabili na sejo odbora?

Mislim, da mu ne bo všeč. Na 
sejo smo ga povabili. V odgovoru, 
ki smo ga prejeli, se je opravičil, z 
razlogom, da ima v tem času druge 
odbore občinskega sveta, moram 
pa povedati, da ko smo končali, smo 
ga videli odhajati in Picerije Park, kar 
pomeni, da se seje namenoma ni ho
tel udeležiti in da se izogiba pogovora 
o tej temi. Menim, da je Nadzorni 
odbor pomemben in smatram, da 
bi se seje lahko udeležil nekdo iz 
občinske uprave

Kdaj boste o svojem delu 
poročali na seji občinskega sveta, 
tako da bo javnost izvedela več o 
vašem delovanju?

Na žalost ta pravila za našega 
župana in občino Ilirska Bistrica ne 
veljajo.

S čim se boste ukvarjali v pri
hodnje?

Mi bomo tudi v prihodnje pozorno 
spremljali delovanje občinske uprave 
in izvajanje proračuna ter s svojimi 
sklepi poizkušali zagotoviti občanom 
zakonito delovanje naše občine.

Pristojnosti
Nadzorni odbor kot najvišji organ nadzora javne porabe v občini v okviru 

svojih pristojnosti
opravlja nadzor nad razpolaganjem s premoženjem občine, 
nadzoruje namenskost in smotrnost porabe občinskih sredstev, 
nadzoruje finančno poslovanje uporabnikov proračunskih sredstev. 

Nadzor vsebuje ugotavljanje zakonitosti in pravilnosti poslovanja pris
tojnih organov, organov in organizacij porabnikov občinskega proračuna 
in pooblaščenih oseb z občinskimi javnimi sredstvi in občinskim javnim 
premoženjem in ocenjevanjem učinkovitosti in gospodarnosti občinskih 
proračunskih sredstev.

Doio nadzornega odbora ,e javno. Nadzorni odbor je pri svojem delu 
dolžan varovati osebne podatke ter državne, uradne in poslovne skrivnosti, 
ki so tako opredeljene z zakonom, drugimi predpisi ali akti občinskega sveta 
in organizacij uporabnikov proračunskih sredstev in spoštovati dostojan
stvo, dobro ime in integriteto posameznikov. Nadzorni odbor sme obvestiti 
javnost o svojih ugotovitvah šele takrat, ko je njegovo poročilo dokončno.

Nadzorni odbor o svojih ugotovitvah, ocenah in mnenjih izdela poročilo 
s priporočili in predlogi ter občinskemu svetu najmanj dvakrat letno poroča 
o svojem delu in ugotovitvah. Občinski svet, župan ter organi porabnikov 
proračunskih sredstev so dolžni obravnavati poročilo nadzornega odbora 
ter upoštevati njegova priporočila in predloge v skladu s svojimi pristo
jnostmi.

V kolikor nadzorni odborv okviru svojih pristojnosti ugotovi pri poslovanju 
občine hujšo kršitev predpisov, mora o teh kršitvah v roku 15 dni obvestiti 
pristojno ministrstvo in Računsko sodišče Republike Slovenije.

Predsednika, namestnika predsednika in člane nadzornega odbora 
imenuje občinski svet z večino glasov navzočih članov občinskega sveta.

Člani nadzornega odbora svojo nalogo opravljajo nepoklicno. Člani nad
zornega odbora ne morejo biti člani občinskega sveta, župan, podžupan, 
člani sveta krajevnih skupnosti, direktor občinske uprave, delavci občinske 
uprave, člani poslovodstev organizacij, ki so uporabniki proračunskih sred
stev in člani vodstev političnih strank.

Pristojnosti nadzornega odbora zahtevajo strokovnost njegovih članov, 
zato morajo biti v odbor imenovani ljudje, ki so praviloma poznavalci oziroma 
imajo izkušnje s finančno računovodskega področja.

Strokovno in administrativno pomoč za delo nadzornega odbora zago
tavlja župan in občinska uprava. Posamezne posebne strokovne naloge 
nadzora lahko opravi izvedenec, ki ga na predlog nadzornega odbora 
imenuje občinski svet.
Člani
1. Vladimir Jeršinovič (SDS), predsednik,
2. Majda Primc (SLS),
3. Tone Tomšič (NSi),
4. Janko Čeligoj (LZK)
5. Ladislav Brnetič (KNLB)

Mi v letošnjem letu nismo nare-
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Mesečna naročnina in klici bi šli
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KRAJEVNA SKUPNOST IlIRSKA BISTRICA
V preteklih obdobjih je bila KRAJEVNA SKUPNOST Ilirska Bistrica iz 

proračuna občine, milo rečeno zelo skromno financirana.
To nedvomno dokazujejo dejanske vrednosti proračunskih sredstev 

za izvajanje del na posameznih proračunskih postavkah.
Tudi primerjava s proračunskimi sredstvi, ki sojih prejemale predvsem 

nekatere ostale KS (po vsestranskem obsegu precej manjše) dokazuje, 
da je KS Ilirska Bistrica sorazmerno, pa tudi dejansko, prejemala precej 
manjša proračunska sredstva.

Zato je celovito gledano, stanje v KS - stanje mesta Ilirska Bis
trica izredno »revno«, neurejeno in celo zanemarjeno (ulice, pločniki, 
parkirišča...), kar pa je za občinsko središče nevzdržno.

Seveda, za tako stanje niso kriva le mala proračunska sredstva, pač pa 
tudi neaktivnosti in odnos meščanov do svojega mesta - svoje okolice.

Vendar, dejstvo pa je, da mesto - mestna KS žal ne more delovati tako 
kot male Vaške KS iz vrste objektivnih razlogov. Zato so za urejanje mesta, 
predvsem potrebna proračunska sredstva, tako kot pri malih KS za večje 
naložbe (le manjše zadeve se lahko urejajo z lastnim angažiranjem).

Upoštevajoč dejansko neurejeno stanje v mestu, obseg mesta, število 
prebivalcev

( 1/3 občine), velika dnevna navezanost krajanov občine na skupne 
javne ustanove (šole, zdravstveni dom, kulturni dom, pokopališče, trgov
ske centre in drugo), velik prihod - prehod poslovnih gostov, turistov, 
ostalih državljanov Slovenije oz. tujcev, narekuje in zahteva drugačen 
pristop k urejanju mesta Ilirska Bistrica, na vseh področjih.

Urejenost mesta v najširšem smislu, bi morala biti ena od prioritet 
občine - z županstvom, občinsko opravo in seveda popolno aktivnostjo 
KS.

Urejenost mesta v najširšem smislu pa pomeni, da poleg samega 
izgleda mesta, mora le to pridobiti večjo življensko razgibanost na vseh 
področjih in to z aktivnim in povezanim delovanjem vseh akterjev (kultura, 
šport in ostale dejavnosti...), ki jih v mestu, pa tudi v občini kot celoti 
imamo kar veliko zelo aktivnih.

Ko postavljamo kot nujno proračunsko podporo KS Ilirska Bistrica za 
prepotrebno ureditev mesta, podpiramo tudi razvoj in urejenost ostalih KS
- vasi, ki so nekatere že zelo lepo urejene in s tem pohvalno plemenitijo 
našo občino in življenje v njej.

Vendar, pri teh razmejitvah posameznih potreb in pomembnosti, 
je potrebno vsebinsko in celovito presoditi in udejaniti proračunske 
naložbe.

Ob vsem tem, pa seveda mora mestna KS Ilirska Bistrica postati tvoren 
nosilec aktivnosti na vseh področjih delovanja - življenja, in z občino
- županstvom - občinsko upravo uskladiti to delovanje v skupno korist 
KS, mestu, meščanom in s tem korist občini kot celoti.

V navedenem smislu, je vodstvo 
KS pripravilo osnutek finančnega 
plana - plana del za leto 2008.

Plan še zdaleč ne obsega vseh 
prepotrebnih del v mestu. Nekoliko 
je povečan glede na prejšnja leta z 
željo, da se postopno uredi čimveč 
neurejenih zadev.

V naslednjih letih bo potrebno ob
seg proračunskih sredstev za mestno 
KS povečati, da bi v razumnem 
obdobju, tudi fazno, uredili čimveč 
neurejenih zadev.

Prav tako bo potrebno spodbujati 
in udejaniti občinske plane v večja oz. 
velika investicijska dela, ki se morajo 
kontinuirano izvajati v tekočem in 
naslednjih obdobjih.

Aktivno delovanje KS pa mora 
tudi spodbuditi vse prebivalce KS k 
aktivnejšemu in ustvarjalnejšemu sno
vanju in delu na vsestranski urejenosti 
KS in živahnosti mestnega utripa.

Že v uvodu te PREDSTAVITVE 
PLANA DEL je navedeno, da glede na 
zelo neurejeno stanje v KS - mesta Ili
rska Bistrica z okolico, mora občinski 
proračun nameniti več sredstev za 
urejanje takšnega stanja. KS pa 
mora z več angažiranja in aktivnega 
delovanja ter spodbujanja meščanov 
in precej več lastnega prizadevanja 
poskrbeti za vsestransko izboljšanje 
tega stanja.

S takšno usmeritvijo svet KS pred
laga približno enkrat večja proračunska 
sredstva kot v prejšnjih letih, za neko
liko hitrejše urejanje dolgoletno zane
marjenih prostorskih zadev.

Ta sredstva, sicer še zdaleč 
niso zadostna za ureditev večjega 
dela problematike, pa vendar naj bi 
omogočila nekoliko večje - hitrejše 
urejanje mesta - okolice. V nasled
njih proračunskih obdobji bo potreb
no nedvomno ta sredstva ustrezno 
povečati, saj želimo da se v razumnem

obdobju mesto z okolico kot občinsko 
središče pa tudi ostala središča KS in 
vasi primerno uredijo.

Na osnovi navedenega je nas
tal predlog planiranih del s potreb
nimi finančnimi sredstvi po veljavnih 
proračunskih postavkah:

Planirana dela so nujno potrebna 
za ureditev navedenih posameznih 
zadev, saj so bila načrtovana že v 
prejšnjih obdobjih, ampak zaradi 
omejenih proračunskih sredstev niso 
mogla biti izvedena:

Javne poti
Sanacija stopnišča na Hrib Svo

bode.
Stopnišče je v izredno slabem 

stanju in če se ga ne bo saniralo bo 
postopoma razpadlo.

Ureditev platoja in stopnic POŠTA- 
PIZZERIJA

Med pošto in pizzerijo je le nekaj 
metrov totalno zanemarjenega pla
toja, ki pa je javno zelo uporaben 
in frekventen ter v ožjem delu mesta 
(skoraj nasproti občine, banke, 
sodišča). Dogovor z lastnikom je, da 
soglaša z ureditvijo in dovoljuje javno 
uporabo.

Ureditev parkirišča pri zdravstven
em domu ob dovozni cesti za šolo.

Ureditev naj bi se izvedla kot 
začasna le z utrjeno tamponsko pod
lago in označeno mejo s stebrički. 
Končna ureditev bo izvedena po 
sprejemu projekta, žal čez leta.

Ureditev ograje na mostih pri 
LOVCU

Ograja na mostih čez potok Bis
trica - Sušeč (pri »LOVCU«) je v 
dotrajalem stanju in je nezanesljiva ter 
prepotrebna zamenjave.

Ureditev ceste na Črne njiye
Stara cesta na Črne njive se že

Poz. Prihodki EUR
Prihodki iz proračuna:

1. Za funkcioniranje delovanja KS 22.200
2. Za javne poti 39.200
3. Za asfaltimje cest in pločnikov 34.600
4. Za javno razsvetljavo 4.000
5. Za zelene površine 1.500
6. Za študije, tehnično dokumentacijo, nadzor... 2.000

Drugi prihodki:
7. Prihodki občanov (za soudeležbo pri skupnih projektih) 6.000
8. Drugi prihodki (obresti) 154

SKUPAJ VSI PRIHODKI 109.654
Poz. Odhodki EUR

1.0 Funkcionalni odhodki::
1.1. Plača s prispevki, odpravnina 19.100
1.2. Funkcionalni stroški delovanja (pisarniški material, 

voda, ogrevanje, komunikacije, praznik KS) 1.200
1.3. Izdatki za službena potovanja 400
1.4. Nakup opreme (računalnik) 1.500

. 22.200
2.0 Javne poti:
2.1 Sanacija stopnišča na Hribu Svobode 5.000
2.2 Ureditev platoja in izvedba stopnic med pizzerijo in 

pošto 2.800
2.3 Ureditev parkinga pri Zdravstvenem domu 2.200
2.4 Postavitev ograje na mostova pri Lovcu 8.000
2.5 Ureditev ceste na Črne njive 4.000
2.6 Ureditev pešpoti pri potoku Bistrica 3.000
2.7 Ureditev poti in stopnišča od Jurčičeve št. 2 do pešpoti 

farovž-Osnovna šola D. Ketteja 3.200
2.8 Tekoče vzdrževanje javnih površin 5.000
2.9 Označitev mestnih ulic in poti 6.000

39.200
3.0 Asfaltiranje cest, pločnikov:
3.1 Ureditev dela ceste v Vodnikovi ulici 9.600
3.2 Sanacija pločnika v Vojkovem drevoredu dolžine

200 m 9.000
3.3 Sanacija pločnika v Župančičevi ul. dolžine 120 m 8.000
3.4 Sanacija križišča v Gabrju 6.000
3.5 Asfaltiranje poškodovanih površin posameznih ulic in 

pločnikov 8.000
40.600

4.0 Javna razsvetljava
4.1 Zamenjava svetil 4.000
5.0 Urejanje zelenih površin 1.500
6.0 Študije, nadzor 2.000

SKUPAJ VSI ODHODKI 109.654

nekaj let ureja skladno s potrebami 
(da ne propada) in finančnimi sredstvi. 
S temi deli bi bila vzdrževalna dela na 
njej zaključena.

Ureditev peš poti pri potoku Bis
trica

Peš pot ob potoku Bistrica se že 
nekaj let fazno ureja, glede na stanje 
in razpoložljiva sredstva. Potreba je po 
nadaljnji ureditvi dotrajanega dela poti. 
Glede na lokacijo - relativno veliko 
blokovsko naselje in ostalo poseljeno 
okolico, je pot zelo frekventna in zato 
tem pa tudi dmgim občanom zelo 
potrebna.

Ureditev poti - stopnišča Jurčičeva 
2 - pešpot iz Jurčičeve ulice proti 
farožu-šoli

Povezovalna peš pot pri Jurčičevi 
ul. 2 je potrebna ureditve, še posebej 
zato, ker so pri sosednji hiši uredili 
podporni zid. Omogoča pa peš pre
hod na kompleks zdravstvenega 
doma, šole, ambulante...

Tekoče vzdrževanje javnih 
površin

Javne poti v Ilirski Bistrici in okoli
ci normalno zahtevajo redno na 
določenih točkah nekoliko večje in
vesticijsko vzdrževanje. Predvideno je 
glede na konkretno stanje poti opraviti 
na posameznih mestih ta dela.

Označitev mestnih ulic in poti
Nujno je postopoma pričeti z 

oznakami mestnih ulic in poti. Skupno 
bo potrebno opredeliti način iz
vedbe in pristopiti k realizaciji izvedbe 
označitev.

Investicijsko vzdrževanje v cestno 
infrastrukturo (ceste, pločniki, zidovi, 
postajališča, parkirišča...)

Ureditev dela ceste v Vodnikovi 
ulici

V Vodnikovi ulici - odcep za 
sosednje hiše, že nekaj let poteka 
dogovarjanje med KS,
KP in prizadetim krajem.

Sedaj je sklenjen in pravnomočen 
dogovor vseh lastnikov (del tega 
odseka ulice je privaten, del pa javna 
last), da se lahko na predvideni način 
ta odcep uredi.

Komunalno podjetje bo uredilo 
dotrajalo kanalizacijo in vodovod. 
Prizadeti krajani bodo sofinancirali del 
naložbe, del pa KS.

Sanacija pločnika v Vojkovem 
drevoredu

Zelo frekventen pločnik v Vojko
vem drevoredu (železniška, avtobu
sna postaja, trgovski center...) je v 
zelo slabem stanju. V tem letu smo 
s sovlaganjem sosedov, uredili del 
pločnika. Fazno naj bi nadaljevali z 
njegovo ureditvijo.

Sanacija pločnika v Župančičevi 
ulici

Pločnik v Župančičevi ulici je v 
»razsulu«. Frekventnost uporabe je 
velika: ambulanti, šola, blokovsko in 
individualno naselje ter pokopališče. 
Potrebno ga je obnoviti.

Sanacija križišča v Gabrju
Križišče v Gabrju je glede na 

stanje potrebno sanirati ter vz
postaviti normalno prevozno stanje 
križajočih se cest.

Asfaltiranje poškodovanih površin 
posameznih ulic in pločnikov

Mestne ulice so kot je žal zelo 
dobro znano, na posameznih delih v 
obupnem stanju. Namen je postopno

sanirati najbolj kritična mesta na 
posameznih ulicah pločnikih. Ocen
jeno je cca 200 tekočih metrov 
sanacij.

Vzdrževanje naprav javne razs
vetljave

Tekoče oz. investicijsko 
vzdrževanje javne razsvetljave s 
potrebno zamenjavo oz. 
dopolnitvijo - ureditvijo svetilk in 
stojnih mest.

Vzdrževanje in urejanje zelenih 
površin

Ob splošni akciji spomladan
skega urejanja mesta, nastanejo 
minimalni stroški izvedbe del, pred
vsem pa stroški za ureditev zelenic s 
posaditvijo cvetja.

V kolikor bo dogovorjeno z 
občino, da KS prevzame celotno 
organizacijo vzdrževanja in urejanja 
vseh javnih zelenih površin v mestu 
z okolico, in se zato prenesejo vsa 
sredstva za te namene na KS, bo 
KS s polno odgovornostjo prevzela 
izvajanje teh del.

Študije, tehnična dokumentacija, 
nadzor

Za primerno, kvalitetno pripravo 
posameznih potrebnih del in s tem 
tudi letnih ter srednjeročnih planov 
del je nujno potrebna strokovna ob
delava - priprava določene tehnične 
dokumentacije. Pri večjih delih tudi 
določene t.z. študije - idejne zas
nove pri drugih tehnično izvedbeno 
dokumentacijo, popise del, ocene 
vrednosti izvedbe del, razpise in iz
bor izvajalcev ter sklepanje pogodb,

strokovni nadzor izvajanja del, 
obračun del in ostalo.

Ta dela, bi morali opraviti zunanji 
strokovni sodelavci (zaposleni delavec 
ne more strokovno tega v celoti obvla
dati) in zato predstavljajo neki dodatni 
strošek. Glede na manjši celotni 
obseg vseh obravnavanih del, je tudi ta 
planirani strošek ustrezno velik - ma
jhen.

POPIS DEL ZA IZVEDBO V 
NASLEDNJEM OBDOBJU

KS je v zadnjih letih predlagala 
izvedbo večjega števila potrebnih del, 
rednega in investicijskega vzdrževanja 
mestne infrastrukture. Žal, zaradi 
preskromnih proračunskih sredstev se 
večina teh ni izvedla. Poleg teh, sicer 
prepotrebnih del pa so nastale še nove 
potrebe.

Nekaj navedenih zadev - ure
ditvenih del, ki so potrebne čimprejšnje 
oziroma fazne ureditve, je podanih v 
nadaljnjem zapisu. Tovrstna dela bodo 
morala biti vključena v proračunsko po
rabo, če želimo vsaj postopno - kolikor 
toliko urediti mesto z okolico.

Poleg del navedenih v nadaljevanju 
tega zapisa, je prav gotovo še vrsto 
del in opravil potrebno opraviti za nad
aljnjo ureditev mesta in okolice. To pa 
bo potrebno načrtovati in realizirati v 
naslednjih obdobjih.

Dela tekočega vzdrževanja
V okviru danih možnosti in 

primernega obsega, je zelo potrebno 
urediti prostor obstoječe tržnice in 
ostalega dela Titovega trga »plača«, 
dokler ne bo ta trg doživel celovito 
ureditev. KS se želi zelo aktivno vključiti 
v ta dela.
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Potrebna je odstranitev vratarnice
- bivši TOK in izvesti postavitev mreže 
in prostega vhoda z oznako podjetij
- ustanov, ki domujejo na tem pros
toru. KS bi sodelovala ali prevzela 
organizacijo izvedbe navedenega in 
pozvala solastnike k sofinansiranju 
izvedbe teh del.

Razširitev in asfaltiranje cestišča, 
v delu Kettejeve ulice.

Nujno je potrebna sanacija vhod
nega in parkirnega prostora pred 
zdravstvenim domom,

Sanacija poškodovanih še neure
jenih delov cest po izgradnji plinovo
da,

Ureditev pešpoti v S-13. Ta poteka 
preko celotnega naselja in povezuje 
vse dele soseske,

Postopno po obdobjih izvajati vsa 
potrebna dela tekočega vzdrževanja 
na mestni infrastrukturi.

Dela investicijskega 
vzdrževanja

Nadaljevanje ureditve prehodov 
za pešce po mestnih ulicah skladno 
s sprejetim programom,

Postavitev grbin za omejitev hitrosti 
na vseh mestnih ulicah kjer je to 
primerno oz. celo nujno potrebno, 

Urediti je treba parkirišča pri Sokol
skem domu - balinarskem klubu.

Kljub pripombi, da se bo s pro
jektom za ureditev tega območja 
dokončno uredilo celoten kompleks 
športnega parka, je navedeni parkirni 
prostor »naravno« določen in ne more 
priti do bistvenega odstopanja. Zato 
je potrebno to parkirišče v celoti ure
diti, saj koristi širšemu področju (od 
občine, banke, zavarovalnice, sosed
njim trgovinam in poslovnim prostorom 
Ml KOZE, pa tudi sejemskim obiskoval
cem). Vprašanje je, kdaj bo dejansko 
izveden projekt ureditve celotnega 
kompleksa (prav gotovo je primernejša 
fazna izgradnja),

Urediti bo potrebno (vsaj začasno) 
parkirišče pri policijski postaji, seveda 
ko se bo ta izselila in bo znana dejan
ska potreba po parkirnih prostorih 
(veliko blokovsko naselje, tudi po dva 
in več avtov na stanovanje),

Opredelitev, ureditev in oprema ter 
označitev sprehajalnih, pohodniških, 
kolesarskih poti, v okviru KS in 
širše v povezavi s sosednjimi KS ob 
sodelovanju z zainteresiranimi društvi 
in TIC,

Kanalizacija v Gubčevi ulici je 
glede na kritično stanje že vrsto let 
prepotrebna prenove, zato je nujno 
izvesti popolno prenovo,

Prometne težave so v mestu 
številne, najbolj kritična pa sta križišče 
pri »Spetiču« in »Matetu«. Prepotreb
no bi bilo pristopiti k izgradnji krožišča 
pri »Spetiču« v varianti kot bi bila po 
izgradnji obvoznice. Ker pa obvoznice 
ne bo še vrsto let bi bilo razumno in 
seveda nujno urediti vsaj to krožišče, 
saj je že sedaj promet v njem »obu
pen«. Identična situacija je s križiščem 
pri »Matetu«. V kolikor ni izvedljivo 
krožišče, bi bilo potrebno izvesti vsaj 
semaforizacijo,

Asfaltiranje dela ceste in parkirišča 
»zgoraj« na Rozmanovi ulici, pod kom
pleksom bivše vojašnice,

Izgradnja podpornega zidu 
na brežini Brinškove ulice. Zid je 
potreben, saj obstaja nevarnost po- 
sutja brežine - zasutja ceste in celo 
objektov,

Asfaltiranje cestne povezave med 
Gabrjem in Vodnikovo ulico,

Asfaltiranje manjšega dela »zgorn
je« Levstikove ulice z ureditvijo meteor
ne in fekalne kanalizacije ter sanacijo 
Podpornega zidu,

Potrebno je asfaltirati del ceste
- ulice v S-13, ki zaključuje na tem 
delu sosesko in se nadaljuje v t.z.

PRIPRAVILA PROGRAM DELA

Tankovski cesti,

Investicijska dela
Potrebno je izdelati projekt (morda 

koristiti obstoječo idejno zasnovo) in 
nato pristopiti k izvedbi celovite ure
ditve Titovega trga,

Pri projektu - ureditev prostora 
parkirišč za banko - ob igriščih, je 
potrebno projektno obdelati ureditev 
celotnega kompleksa. Nedorečena 
je ideja, da se bazen zasuje. Ta zago
tovo, glede na vsa sedanja in bodoča 
stanja, ni in ne bo več aktualen in je 
potrebno ta prostor porabiti za športna 
igrišča, sedanje košarkaško igrišče pa 
urediti za parkiranje ali druge namene, 
seveda perspektivno,

Obdelati je potrebno problematiko 
otroških igrišč. Poleg vzdrževanja je 
potrebno ugotoviti objektivno potrebo 
po postavitvi novih. Opredeliti je 
potrebno tudi kdo je odgovoren oskrb
nik oziroma lastnik igrišč, tudi z vidika 
uporabnosti - varnosti,

Obnova oz. zamenjava vodovodne 
instalacije v Vodnikovi ulici zaradi ab
solutne dotrajalosti - velika izguba in 
oporečnost pitne vode- nezanesljivo 
obratovanje,

Ureditev kanalizacije v Vodnikovi 
ulici. Več stanovanjskih objektov nima 
možnosti priključka na kanalizacijsko 
omrežje pač pa se odplake izlivajo v 
potok,

Izdelava razsvetljave v IOC Trnovo 
bivša vojašnica. Večji del obrtno 
industrijskega območja sploh nima 
razsvetljave. Glede na gospodarsko 
pomembnost objektov in aktivnost 
območja, nikakor ne more to območje 
funkcionirati brez razsvetljave,

Izdelava dokumentacije in planiran
je izvedbe kanalizacije v obrtni coni v 
Bazoviški ulici, saj so že obstoječi 
obrati in stanovanjske zgradbe brez 
urejene kanalizacije, morebitni novi 
uslužnostno-proizvodni obrati pa se 
ne bodo mogli graditi,

Ob izvedbi rekonstrukcije Ro
zmanove ulice je potrebno urediti 
pločnik od odcepa ulice XIV. Armije 
do izgrajenega pločnika na tej ulici. 
To je zelo velika frekvenca šolarjev 
gimnazije in glasbene šole,

Dela investicijskega vzdrževanja 
na infrastrukturi je potrebno do
deljevati tudi v naslednjem obdobju, 
saj so potrebna za ohranitev oziroma 
izboljšanje stanja vseh teh naprav 
(cestišča, pločniki, zelenice, insta
lacije...)

Potrebna je izgradnja povezoval
nega pločnika na Šercerjev! ulici 
(od odcepa za podjetje Transport

do odcepa za sosesko S-13). S-13 
je precej veliko naselje in pešpoti 
- pločniki so prepotrebni za dnevne 
varne komunikacije,

Na osnovi projektne dokumentaci
je je potrebno v Gabrju izvesti pokritje 
kanala in urediti pločnik,

Izdelava dokumentacije za sanac
ijo in izvedbo podpornega zidu pred 
zapornicami v Gubčevi ulici,

Urbanistično je potrebno idejno 
urediti postavitev parkirišč za celo 
mesto, seveda upoštevajoč projekte 
za te lokacije, ki so v izdelavi,

Pristopiti bi bilo potrebno k izdelavi 
(v prvi fazi) idejne rešitve za postavitev 
tržnice - sejmišča. Prav gotovo niso 
potrebna pojasnila zakaj, saj je ta 
problematika dolgoletna,

Poleg navedenih del in opravil se v 
podani predlagani obseg potrebne iz
vedbe investicijskih del vključujejo vsa 
tovrstna planirana dela, ki so podana 
v proračunih občine (kot n.pr. rekon
strukcija ulic, izdelava razne projekte 
dokumentacije in ostala dela...).

Druga dela in opravila
Označitev zanimivih objektov v 

mestu z okolico kot so nekatere KS 
to že zelo lepo uredile,

Skrb za ureditev spomenikov 
skupaj z upravljalci le teh,

Sodelovanje z raznimi društvi v 
KS in širše na različnih področjih z 
organiziranjem skupnih aktivnosti in 
koordinacijo prireditev, v povezavi tudi 
s TIC in drugimi ustanovami,

Organiziranje letnih akcij urejanja 
okolja, z na tem področju aktivnimi 
društvi in občani,

Zagotoviti mestu in občini večjo 
prepoznavnost, predvsem pa krajanom 
pa tudi gostom, preglednejšo pred
stavo o življenju in delu naših dedov, 
pradedov in še mnogo, mnogo poprej. 
Nedvomno občina in mesto potrebu
jeta muzej. Veliko let (ne)iskanja 
primernih prostorov, žal ni prineslo 
rešitve. Morda v objektih -prostorih ki 
so prosti, bi se lahko dobilo primerno 
rešitev. Moramo se skupno angažirati 
tudi za to pridobitev,

Za spodbujanje urejanja mesta- 
obnovo fasad bi bilo primerno zagoto
viti finančno spodbudo, seveda preko 
razpisa za dotacije n.pr. plačilo fasad
nih barv, in za reklamno sodelovanje 
pozvati proizvajalce teh barv, da 
sponzorirajo dobavo,

Skupaj z ostalimi soodgovornimi 
izdelati »kataster« stanja vseh javnih 
objektov, s katerimi preko občine sou
pravlja KS in opredelitev plana potreb 
za investicijska vlaganja v javne ob

jekte. To bo osnova za realno planiran
je vseh vzdrževalnih in investicijskih 
del za obnovo in novogradnje,

Za nadziranje, spodbujanje in 
ukrepanje na področju izvajanja 
predpisa o načinu obnašanja, urejanja 
svojih obveznosti in spoštovanja pred
pisov s strani krajanov, občanov in pre
hodnih obiskovalcev - gostov, bi bilo 
zelo potrebno uvesti redarsko službo, 
ki jo zakon zelo dosledno opredeljuje. 
Mislimo, da poznavajoč naše stanje in 
obnašanje na tem področju - v mestu 
in občini kot celoti, ni potrebno pose
bej utemeljevati to pobudo,

Organiziranje raznih predavanj 
in drugih primernih aktivnosti za 
občane,

Oživitev praznovanja praznika KS 
in na primeren način organizirati to 
praznovanje,

Pridobitev primernih prostorov 
za t.z. Dom mestne Krajevne skup
nosti. Po načelni skupni odločitvi (KS- 
OBČINA), bi bilo potrebno razdelati in 
konkretizirati ustrezno varianto izvedbe 
te zamisli. Kot možnost obstaja, vsaj 
začasna varianta (kot n.pr. zloglasni 
»Provizorij«), uporaba nezasedene 
zgradbe bivše glasbene šole, kjer bi 
večji del prostorov poizkušali oddati v 
najem društvom in institucijam, nekaj 
uporabiti za KS, dvorano pa zelo 
primerno koristi za razne prireditve. 
To bi bilo za obdobje dokler občina 
ne najde in opredeli boljšo rešitev 
- oddaje te zgradbe. S tem bi sedanja 
sredstva, ki so potrebna in namenjena 
za vzdrževanje zgradbe racionalno 
izkoristili. Morda bo končna varianta 
dom na Vidmu,

Zelo pomembno, a žal zane
marjeno področje delovanja KS 
mora postati tudi aktivno informiranje 
meščanov o delu KS in občine ter 
tudi na ta način spodbujanje za 
aktivnejše in ustvarjalnejše njihovo

sodelovanje pri urejanju zadev KS 
- mesta z okolico. Potrebno bo opre
deliti primerno obliko in način izvajanja 
teh aktivnosti.

Vsebinsko sicer zelo zahtevna in 
kompleksa multidisciplinarna a pre
potrebna naloga je razdelati in sprejeti 
strategijo razvoja mesta z okolico,

Izdelati je potrebno študijo in 
izvedbeni predpis za urbanistično 
ureditev mesta.

Organizacijske zadeve
Potrebno je urediti kompletno 

dokumentacijo organizacije dela 
in speljati postopek zaposlitve ust
reznega delavca (strokovni sodelavec) 
za profesionalno vodenje del KS, zato 
bo potrebno zagotoviti tudi ustrezna 
sredstva. Do ureditve navedenega 
pogodbeno angažirati sedanjega 
tajnika,

Urediti je potrebno način opravl
janja vseh administrativnih del,

Sprejeti je potrebno način (or
ganiziranje) izvajanja računovodskih 
storitev in drugih raznih občasnih 
strokovnih del,

V naslednjem obdobju je potrebna 
celovita ureditev organizacije dela, 
potrebne so spremembe in dopoln
itve obstoječih aktov pa tudi dodatnih 
predpisov KS.

ZAKLJUČEK
Kot je že navedeno svet KS želi 

dosegati vsestranski napredek v ure
janju in razvoju KS-mesta-z okolico ter 
v sodelovanju z ostalimi soustvarjalci 
razvoja občine kot celote.

Zato se loteva tega dela, aktivno, 
prizadevno in ustvarjalno. Svet se 
zaveda, da je veliko želenega predvi
denega uspeha odvisno prav od 
njegove vsesplošne aktivnosti.

V precejšnji meri pa je to odvisno 
tudi od ostalih sokreatorjev tega dela 
in njihovega aktivnega sodelovanja. To 
so posamezni meščani, razne pros
tovoljne društvene organizacije, us
tanove, podjetniške družbe in seveda 
občinska uprava na čelu z županom 
ter občinskim svetom, ki kreirajo 
predvsem usmeritve in obseg financ 
za posamezne proračunske porabnike 
med katerimi so tudi KS-ji.

Zato od vseh navedenih svet KS 
pričakuje vsestransko sodelovanje 
za dosego ciljev, ki so in nam morajo 
biti skupni - to je doseganje čim 
primernejše ureditve ter vsestransko 
primeren in skladen razvoj, tako v 
mestu kot v celotni občini.

Seveda, še prav posebno pa 
pričakujemo tvorno, vsebinsko, do
bronamerno in široko sodelovanje ter 
popolno razumevanje v okviru realnih 
možnosti od glavnih akterjev občinske, 
proračunske politike - župana z up
ravo in občinskim svetom.

Le skupaj bomo uspeli, kljub 
skromnejšim proračunskim sred
stvom, doseči čim bolje možne 
skupne cilje.

To usmeritev si želimo in 
pričakujemo od vseh.

VOŠČILO
Vteh dneh prejemate mnoga voščila:
ENA SO ROMANTIČNA, DRUGA BOLJ STVARNA, 
ENA IZVIRNA DRUGA URADNA IN SUHOPARNA.

Kaj NAJ VAM ZAŽELIMO Ml?
Naj bo naša želja tokrat nasvet:
NE POZABITE NASE,
IMEJTE SE RADI,
HITITE POČASI,
LJUBITE ŽIVLJENJE...
Praznujte

SREČNO
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V J A REBER

Za postavitev vetrne turbine (nosilnega stolpa) je potrebno izkopati gradbeno jamo 
velikih dimenzij. Seveda je uničen tudi okoliš jame.

Vetrna elektrarna na Volovji rebri 
buri duhove po naši mali domovinici 
že kar nekaj let. Očitno bo ta, za 
nekatere že kar malce neprijetna 
tema še nekaj časa na dnevnem 
redu. Nekaj malega sem o tej temi 
že napisal na portalu sneznik.net 
leta 2004 (http://www.sneznik. 
net/index.php?stran=obvestila&act 
ion=details&id=15).

Celo zgodbo lahko tudi s pomočjo 
ugibanj, kijih zamegljeno ozadje kar 
samo po sebi generira, poskušamo 
razumeti z vidika vseh udeležencev. 
Upoštevajte prosim, da nimam 
nikakršnih »insiderskih« informacij, 
saj sem le navaden državljan. Sliko 
sem si poskušal ustvariti na podlagi 
spremljanja medijev.

Elektro Primorska je glavni »ju
nak« zgodbe. To podjetje je namreč 
distribucijsko podjetje, kar pomeni, 
da od proizvajalcev električne en
ergije kupi »robo« in jo proda uporab
nikom (podjetjem, gospodinjstvom). 
Njegova naloga je tudi skrbeti za 
omrežje distribucijskih vodov in 
transformatorskih postaj na sred
nje in nizkonapetostnih omrežjih, 
za kar zaračuna t.i. »omrežnino«. 
Podrobnejše podatke lahko najdete 
na njihovi spletni strani. Nikakor pa 
ni njihova dejavnost proizvodnja

električne energije.
Ne spominjam se leta, ko so 

postavili prvi merilni stolp, bilo pa je 
nekje v prvi polovici devetdesetih. 
Najbrž so v tem času postavili po
dobne merilne stolpe še kje po 
Sloveniji. Kakšen je lahko motiv 
prodajalca električne energije, da 
vlaga v raziskave vetrne energije 
po Sloveniji? Predvidevam, da kot 
sposoben trgovec, s tako vročim 
proizvodom, kot je električna energ
ija, lahko spodobno živi. Če bi bilo 
to privatno podjetje, bi razumel am
bicije po širitvi dejavnosti. Kakšna pa

V 0 L 0
je lahko ambicija vodstva podjetja, ki 
je 80% državni lasti, da se spoprime 
z večletnim projektom, ki je tako 
organizacijsko kot tudi finančno zelo 
zahteven? Je to morda le konjiček 
vodilnih? Morda povhala s strani 
njihovih lastnikov (države)? Kaj 
tretjega...? Seveda si vseh možnih 
razlogov niti ne upam zapisati. Bi me 
lahko kdo za jezik vlekel.

Dejstvo je, da so lepo postavljali 
merilne stolpe. Na Volovji rebri je 
po prvem prišel še drugi, pa tretji... 
To pa ni zastonj. Zanimivo je, da 
so prav distribucijska podjetja ves 
ta čas, ko je Elektro Primorska 
zapravljala denar zaslužen od pro
daje električne energije tudi gos
podinjstvom, tarnala, kako imajo 
izgubo in kako bi bilo potrebno ceno 
električne energije dvigniti. Vlada jim 
je seveda tudi ugodila (kako tudi ne 
bi - saj je njihov lastniki).

Predvidevam, daje EP namenila 
dobiček od svoje redne dejavnosti 
za izvajanje meritev in kasneje tudi 
za nakup zemljišč. Ali ne bi moral 
iti dobiček za posodobitve elektro- 
distribucijskega omrežja, ki ga EP 
upravlja ali pa lastniku, t.j. v državni 
proračun? Kakšen je gospodar, ki se 
odpove svojemu dohodku in podpira 
škodljive hobije?

Občina Ilirska Bistrica je zgodba 
zase. V sedemdesetih in začetku 
osemdesetih je bila to gospodar
sko zelo razvita občina. Tovarne 
Lesonit, TOK, Ciciban, Transport, 
Piama,... so zaposlovale nekaj tisoč 
ljudi. Gospodarske in družbene vezi 
z bližnjo Opatijo in Reko so bile 
intenzivne. Mladi Bistričani so se 
šolali v srednjih šolah v Reki, ljudje 
so se zaposlovali v reškem bazenu. 
Gospodarstvo Ilirske Bistrice je v 
drugi polovici osemdesetih opešalo. 
Kar nekaj podjetji je šlo v stečaj.

Ostala (s kakšno izjemo) so bistveno 
zmanjšala obseg zaposlenih. Osa
mosvojitev Slovenije je prinesla južno 
mejo, ki je mestu prinesla občutek 
»slepega črevesa«. Občutek, da 
nas je država pozabila, je bil (in je 
še) močan. Celo nekdaj zelo inten
ziven železniški promet iz Reke v 
Ljubljano se je zreduciral. V času po 
osamosvojitvi so bili edini investitorji 
v Ilirski Bistrici trgovci (Spar, Tuš), ki 
so izkoristili pomanjkanje ponudbe 
na hrvaški strani meje in postavili 
trgovske centre. Ilirska Bistrica je 
postala za določeno obdobje to , 
kar so za nas bile Opčine- duty free 
trgovina. Zvečanjem kupne moči na 
hrvaški strani, so se trgovci preselili 
bliže kupcem. Pa so postale trgovine 
spet samo naše...

Menjavale so se občinske ob
lasti, leta so tekla, gospodarstvo pa 
si še dandanes ni opomoglo. Imam 
občutek, da je bila vsakokratna 
občinska oblast polna frustracij 
povezanih s stanjem v občini in na 
ta način pravzaprav paralizirana. 
Rezultat je skoraj 2000 ekonomskih 
migrantov, ki se vsakodnevno poda
jajo na delo na vse konce Slovenije. 
Mladi ostajajo v večjih centrih, ker 
doma ne vidijo perspektive. Vizije 
za razvoj občine ni prinesla nobena 
oblast. Samo upam lahko, da je vse 
skupaj le plod nesposobnosti tako 
vseh dosedanjih županov kot tudi 
občinskih svetov in da ne velja izrek: 
»Kjer ni vizije, so pro...«.

Kdaj oz. pod katero občinsko 
oblastjo se je začelo sodelovanje z 
Elektro Primorska na projektu vetrne 
elektrarne ne vem. Najbrž že v času 
postavitve prvega merilnega stolpa, 
saj je EP morala pridobiti soglasja 
za postavitev le-tega. So pa se vse 
dejavnosti konkretizirale s prihodom 
sedanjega župana na oblast. Vetrna 
elektrarna je postala kar naenkrat 
rešilna bilka ilirskobistriškega gos
podarstva. Obljubljali so delovna 
mesta, rento, celo nek muzej naj bi 
uredili v starih Italijanskih bunkerijih... 
Kampanija »za« je bila intenzivna.

Šli so tako daleč, da je EP organ
izirala izlet v Španijo, katerega so 
se udeležili člani občinskega sveta 
in nekateri novinarji. Upam, da so 
si pot plačali sami. Kdo bi jim sicer 
verjel(svetnikom), da bi po tako 
lepem darilu kot je izlet v Španijo, 
še naprej pošteno zastopali interese 
prebivalcev Ilirske Bistrice in ne 
interesov svojega sponzorja in kdo 
bi še verjel novinarjem, da objek
tivno poročajo. S skupnimi močmi 
so prepričali veliko (mogoče tudi 
večino) prebivalcev občine, daje iz
gradnja vetrne elektrarne tako rekoč 
eksistencialnega pomena. Veliko 
občanov je soglašalo s postavitvijo 
z argumentom obupa: »Samo da 
se kaj naredi v Ilirski Bistrici«. Tisti, 
ki so bili proti, so bili označeni kot 
nasprotniki razvoja okolja v katerem 
živijo. Sam sem doživel grd besedni 
napad, ko sem v pogovoru razkril, 
da sem proti postavitvi VE.

In so se pogodili... Obljubljeno 
rento (ki pa je občina kot je meni 
znano še ni dobila, ker do realizacije 
projekta še ni prišlo) so že zdavnaj 
porabili za ureditev gimnazije. Last
niki zemljišč so svojo »nekoristno« 
posest prodali EP, kar je njihova 
legitimna pravica. Zanimivo bi bilo 
izvedeti (mogoče bi to zanimalo 
protikorupcijsko komisijo), kdo vse 
so bili lastniki zemljišč. Našlo pa 
se jih je nekaj, ki niso hoteli prodati 
zemljišča. In glej ga zlomka: občina 
razglasi javni interes. Javni interes v 
korist pridobitniškega investitorja?! 
Halo!!! Katera banana republika 
pa smo!

No, mislim, da so se lastniki 
pritožili in zgodba še ni končana. Je 
pa simptomatična za razmišljanje 
naših občinskih velmož: če ne daš 
zlepa, boš pa zgrda.

Agencija RS za okolje in prostor 
in Ministrstvo za okolje in prostor 
sta odigrala v tej zgodbi zelo čudno 
vlogo. Najprej je ministrstvo za 
okolje izločilo točno toliko ozemlja 
iz projekta Natura 2000, kolikor ga 
je potreboval investitor za prvotno

število vetrnih turbin. Naključje? Vas 
prosim! Naključe je, če mi pade me
teorit na glavo... Pa je minister, ki je 
to omogočil odšel. In ARSOje podal 
negativno mnenje, kar pomeni, da bi 
se EP morala posloviti od projekta in 
seveda pridelati lep kupček izgube 
na ta račun. Nasprotniki VE so se 
že veselili. Pa je bil to le še en račun 
brez krčmarja, oz. brez novega min
istra za okolje. ARSO se je premislil 
in izdal okoljevarstveno soglasje. Še 
eno naključje? Še enkrat vas moram 
spomniti, daje EP v večinski državni 
lasti. Prav zanima me, interese koga 
ali česa zastopata ARSO in Minis
trstvo za okolje?

DOPPS oz. Koalicija za Volovjo 
reber je organizacija civilne družbe, 
ki se s svojimi argumenti bori proti 
»mlinom na veter«, katere poganja 
tako ekonomska moč investitorja 
kot tudi očitna politična moč, tako 
na občinski kot tudi na državni ravni. 
Bitka Davida z Goljatom. Samo njim 
gre zasluga, da so po pravni poti 
uspeli do sedaj preprečiti enega 
največjih ekološko spornih posegov 
v Sloveniji. Uspeli so prepričati tudi 
veliko ljudi po celi Sloveniji. Na 
žalost, še najmajn v občini Ilirska 
Bistrica. Upam, da jim bo uspelo. 
Mnogim domačinom je v tem tre
nutku očitno vseeno.

Mnogo argumentov proti 
postavitvi VE na Volovji rebri so že 
predstavili. Enega zadnjih je pred
stavil investitor (Elektro Primorska) v 
Delu dne 10.11.07. Govori namreč 
o instalirani moči vetrnih agrega
tov (28MW) in o letni proizvodnji 
55GWh. Iz teh podatkov je razvidno, 
da ustreza proizvodnja povprečni 
moči cca. 6MW (šest megavatov)!. 
Če pa upoštevamo, daje dobra tretji
na te proizvodnje v nočnem času, ko 
je energije preveč (kar dokazujejo 
pregrešno osvetljena mesta, izložbe, 
spomeniki in sakralni objekti), se 
efekt take vetrne elektrarne na en
ergetsko bilanco države ustrezno 
zmajnša. Najbrž je tudi podatek o

Do požara na turbini lahko pride zaradi okvare 
na generatorju.Gorljivih materialov je očitno dovolj.
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USTAVITE JIH! NE VEDO KAJ DELAJO.

Ko se vetrna turbina sesuje, je neizbežno iztekanje velike količine hidravličnega olja, ležajnega olja in olja, ki 
se nahaja v multiplikatorju.

Na Danskem, ki jo mnogi postavljajo za zgled glede izrabe 
vetrne energije, postavljajo vetrna polja daleč v plitvine Severnega 
morjaftudi 20 km od obale). S tem izkoristijo stalne vetrove in ne 
degradirajo kopnega.

letni proizvodnji napihnjen. Meritev 
vetrnega potenciala, ki so jih opravili 
namreč niso predstavili javnosti. Tako 
lahko upravičeno dvomimo o njihovi 
oceni letne proizvodnje.

Gospodje in tovariši! Državni 
uslužbenci na ARSO in občinski 
svetniki v Ilirski Bistrici! Kako boste 
opravičili nepovratno uničenje enega 
najbolj dragocenih delov občine 
Ilirska Bistrica s šest-megavatno ele
ktrarno? Dovozne poti, daljnovod, 
transformatorska postaja, vmesne 
elektroenergetske povezave, ogrom
ni posegi v hribine zaradi temeljenja 
stolpov, razritje velike površine okrog 
stolpov za vkopanje strelovodne 
mreže, mrežne ograje, ki bodo 
preprečevale prosto gibanje,,... Ali 
je vse to samo zaradi borih 6MW? 
Ali je to samo za neko rento, Judežev 
denar, če se lahko svetopisemsko 
izrazim. Sram vas bodi!

Zagovorniki postavitve vetrne 
elektrarne na Volovji rebri so svoje 
početje opravičevali tudi z izpol
njevanjem Kjotskega protokola. 
Prav lepo, da trgovci z električno 
energijo in lokalni oblastniki mis
lijo na globalno segrevanje. Sem že 
mislil, da jih vodi le pohlep. Ampak 
za izpolnjevanje Kjotskega protokola 
ni potrebno graditi vetrnih elektrarn 
v prostoru, ki je iz naravovarstvenih, 
ekonomskih in kulturnih vidikov ne
primeren. Dovolj bi bilo, če bi država 
namenila sredstva (ki jih bo sicer 
dala za subvencioniranje proizvodnje 
vetrne energije) za izboljšanje ener
getske učinkovitosti gospodinjstev. 
Iluzorno je pričakovati, da bodo 
proizvajalci in trgovci z električno 
energijo naredili karkoli za omejitev 
porabe le-te. Več kot je prodajo-večji 
so dobički. Naloga države (ki je v tem 
hipu večinski lastnik tako proizvajal
cev kot tudi distribucijskih podjetji) je 
poskrbeti za racionalno rabo energije 
ne samo v gospodinjstvih ampak tudi 
v podjetjih -Tako s subvencijami za 
naložbe kot tudi s cenovno politiko.

Zanimivo darilo bodo dobili preb
ivalci vasi v bližini VE (Koritnice,Bač, 
Šembije, Zagorje...). Vetrne turbine 
so izvor nizkofrekvenčnega zvoka 
(infrazvok), ki se širi tudi nekaj deset 
kilometrov daleč. Ne ustavijo ga 
dobro izolirana okna ali vrata, saj

povzroča vibracije le-te h in tako 
tudi prenašanje zvoka v notranjost 
objekta. Določen odstotek ljudi je na 
ta zvok občutljiv in tem bo spremenil 
noči v pekel (nespečnost, glavoboli, 
tesnoba...).

Ko sem prebiral članek v Delu 
(10.11.07), sem bil pravzaprav malo 
zmeden. G. župan ilirskobistriški se 
je izkazal kot izpričani ekolog. Skrbi 
ga namreč za zaraščanje terena na 
Volovji rebri. »Ne bo več ptic, ne bo 
več favne in flore temveč bodo borov
ci in črn trn, to pomeni navzočnost 
medveda in divjega prašiča« , pravi. 
Za ta prispevek ekološki znanosti bo 
najbrž dobil doktorat na univerzi, ki 
jo bo ustanovila EP. Če bi g. župan 
prišel na katerega od zborovanj, ki 
gaje DOPPS organiziral na Volovji re
bri, bi ga pravi strokovnjaki seznanili 
(kot so mene), da specifična sestava 
travne ruše na pobočjih pravzaprav 
preprečuje semenom dreves, da bi 
prišla do zemlje in se zasadila. Ker 
sem domačin, vem, da se zaraščajo 
predvsem nižje ležeče površine, 
pobočja Volovje rebri, Milanke in 
Sabotina pa so v zadnjih 40-ih letih 
navkljub opuščanju paše drobnice 
in goveda ostala nespremenjena. 
Mimogrede: v zadnjih letih se na teh 
pobočijh ponovno pase drobnica. 
Je pa zaraščanje najbolj naraven in 
ekološki proces. Vprašanje je, če 
je zaželen predvsem z gozdarsko- 
ekonomskega vidika.

Prej sem omenil, da bi morali 
v občini Ilirska Bistrica območje 
Volovje rebri jemati kot največjo 
občinsko dragocenost. Zakaj? Kaj 
je lahko tako zelo pomembno za 
prebivalce občine Ilirska Bistrica? 
Verjamem, daje neokrnjena narava 
mnogim zadnja briga. Mogoče imajo 
druge, bolj eksistenčne probleme, 
ali pa se jih prihodnjost zaradi lastne 
omejenosti ne tiče. Voda. Voda 
je tista, zaradi katere bi morali ob 
načrtovanem posegu »zazvoniti 
Trnovski zvonovi«. Podatek, da se 
vode z Volovje rebri stekajo tudi v 
edini vodni vir Ilirske Bistrice, reko 
Bistrico, me je zaskrbel. Vsako ne
kontrolirano iztekanje mazalnega olja 
iz vetrnih agregatov ali iz transforma
torja, bi pomenilo, da bi ostali brez 
tega (edinega) vodnega vira. Ob tem

pa imamo ta hip to srečo, da živimo 
ob izviru, ki se napaja iz neokrnjenega 
Snežniškega področja. Nekatera 
mesta (tudi Ljubljana), morajo pitno 
vodo pridobivati s črpanjem podtaln
ice, ki pa je lahko tudi onesnažena s 
pesticidi in herbicidi). Teh problemov 
v Ilirski Bistrici še nimamo. Očitno 
se tudi ne zavedamo pomembnosti 
tega vodnega vira, sicer bi storili vse, 
da bi ga zaščitili. Postavitev VE je 
ogrožanje vodnega vira in s tem tudi 
zdravja ljudi.

Še nekaj ekoloških bomb, ki 
ogrožajo zajetje pitne vode, bi morala 
rešiti občinska oblast, namesto da se 
ukvarja s podporo investitorju, ki ga 
zanima samo dobiček:

- ukinitev in saniranje strelišča na 
glinaste golobe, kjer se je v zadnjih

20 letih nabralo več ton svinca 
(strelišče se nahaja neposredno 
nad vodnim virom).

-saniranje deponije odpadkov iz 
šestdesetih let, ki jo je uporabljalo 
komunalno podjetje in se tudi nahaja 
točno nad vodnim virom. Kdo ve, kaj 
vse se na tej deponiji nahaja!

-kontrola gnojnih jam v objek
tih (vikend hišah) na Sviščakih 
in evidenca njihovega čiščenja. 
Sprašujem se, če je kateri od 
lastnikov že kdaj odpeljal vsebino 
greznice v dolino.

-razglasitev vodovarstvenega 
območja glede na naj novejša 
spoznanja in omejitev gospodarskih 
dejavnosti na tem področju

Spoštovani Bralec!
Pravzaprav ne pričakujem, da

bo kdo zaradi tega pisanja spremenil 
svoje poglede. Na žalost smo ljudje 
lahko tudi trmasti, tako zelo, da smo 
kljub argumentom sposobni delati 
zavestno v lastno škodo, samo da 
ne damo drugim vedeti, da smo se 
motili. Namesto naslova sem za
pisal apel, namenjen vsem, ki jim ni 
vseeno. Javno mnenje je lahko tudi 
neke vrste pritiska na oblast, ome
jevanje samovolje le-te. V resnici ne 
mislim, da ne vedo kaj delajo.

Pravzaprav sem se lotil pisanja 
iz lastne nemoči, da bi kaj naredi. 
Pa tudi zaradi tistih, ki so namesto 
mene, mojega soseda, znanca, 
prijatelja... dvignili svoj glas, žrtvovali 
svoj čas, vztrajali. Hvala.

Darko Benigar 
Ilirska Bistrica, 2.12.2007

NOVA SPLETNA STRAN

VOLOVJA REBER - BISER NARAVE

mm....

Poleg učinkovite rabe so obnovljivi viri

ENERGIJE IZHOD ČLOVEŠTVA IZ KLIMATSKE KRIZE. ENA 
IZMED MOŽNOSTI JE IZRABA ENERGIJE VETRA, KI JE PO 
SVETU V VELIKEM PORASTU. ŽAL SMO SE JE V SLOVENIJI 
LOTILI NA NAJSLABŠI MOŽEN NAČIN.

Država ni izdelala nikakršne strategije. Ker se

UMEŠČANJA VETRNIC V PROSTOR NI LOTILO OKOLJSKO 
MINISTRSTVO, SO SE GA PAČ ENERGETIKI SAMI. IN 
KER SE NA KOMPLEKSNOST PROSTORA NE SPOZNAJO 
-TO VENDAR NI NJIHOV POSEL-SO IZBRALI VOLOVJO 
REBER, OBMOČJE VRHUNSKE NARAVNE DEDIŠČINE 
EVROPSKEGA FORMATA.

VOLOVJA REBER JE DRAGOCENOST! DOVOLITI UNIČENJE 
TAKO LEPE NARAVE JE NAPAKA, KI JO MORAJO 
OKOLJSKE OBLASTI POPRAVITI. VABIMO VAS, DA 
PRELISTATE SPLETNE STRANI IN SE SAMI PREPRIČATE, 
DA JE VOLOVJA REBER ZARES BISER NARAVE.
Predstavitev Volovje rebri...
Kaj menijo znani Slovenci o Volovji rebri...
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MEDNARODNI USPEH BISTRIŠKEGA ČEBELARJA
JOŽETA BOŠTJANČIČA

Letošnje mednarodno ocenjevanje najboljšega 
medu letnika 2007 je potekalo 20. oktobra v or
ganizaciji Čebelarskega društva Sežana. Na njem 
so s svojimi izdelki sodelovali čebelarji iz Hrvaške, 
Bosne, Italije, Avstrije, Češke in Slovenije. V ocen
jevanje je bilo oddanih 135 vzorcev različnih vrst 
medu, ki jih je ocenjevala mednarodna strokovna 
komisija.

Ob bogatem kulturnem programu, ki je sprem
ljal prireditev in številnih strokovnjakih s področja 
čebelarstva, kmetijstva in prehrane je v dvorani 
Kulturnega doma v Povirju priznanja najboljšim 
podelil predsednik Čebelarske zveze Slovenije 
Boštjan Noč. Ob tem je povedal, da »je strokovna 
komisija v preteklosti na ocenjevanjih okušala med 
različnih kakovosti, danes pa le vrhunskega in prav 
zato o najvišjih priznanjih odločajo nianse«.

Za bistriškega čebelarja Jožeta Boštjančiča 
je bilo ocenjevanje nedvomno velik uspeh in 
priznanje njegovemu dolgoletnemu delu, saj je 
prejel kar dve visoki priznanji: zlato za cvetlični ter 
bronasto za lipov med. Zasluge zato, da je njegov 
med vedno kakovostnejši pa niso le njegove. Kot 
je povedal, pri čebelarjenju pridno pomaga vsa 
družina, otroka Helena in Marko pa skrbita tudi za 
sveže ideje pri promociji njihovih izdelkov.

V letošnjem letu je Jože Boštjančič na domu 
(Zalči 1) odprl čebelarsko sobo, kjer je mogoče

kupiti vse čebelje pridelke. Še posebej je Boštjančičeva 
čebelarska soba založena v prazničnem decembrskem času, 
saj so obiskovalcem na voljo različni darilni medeni aranžmaji. 
Manjše skupine, ki se odločijo za ogled, pa si ob degustaciji 
vrhunskega medu lahko ogledajo tudi prikaz čebelarskih opravil 
in opreme.Boštjančič za promocijo svojih izdelkov tudi sicer 
skrbi, saj se udeležuje različnih sejmov doma in v tujini.

Anica Kocjančič

PREDSTAVILI SO KATALOG DEŽELE 
POD SNEŽNIKOM

V četrtek, 6. decembra so župani občin Bloke, Cerknica, Loška dolina, 
Postojna, Ilirska Bistrica in Pivka v Gozdni hiši na Mašunu predstavili turistični 
katalog z naslovom Dežele pod Snežnikom. Katalog bo mogoče dobiti na 
sedežih občin in v njihovih turističnih uradih.

šlL^ŠlSLOVENiJE
Članom in članicam --------------------
Območne obrtne zbornice Ilirska Bistrica,
VAŠIM DRUŽINAM IN POSLOVNIM PARTNERJEM
TER OBČANKAM IN OBČANOM OBČINE ILIRSKA BISTRICA

VOŠČIMO VESELE PRAZNIKE 
IN
SREČNO NOVO LETO 2008

Upravni odbor OOZ Ilirska Bistrica

Zvonovi zvonijo, 
Vam srečo želijo. 
Da leto bi novo, 
Vam zdravo bilo,
DA V VAŠIH SRCIH 
SIJALO
BI SONCE TOPLO.

KETŠD
Alojzij Mihelčič 
Harije

Geacomm d.o.o., 
Ljubljanska cesta 2a, Koper 

http://www.geacomm.sl

Cenjene stranke obveščamo, da dejavnost 
posredovanja v prometu z nepremičninami širimo 
tudi v vašo bližino. V novi pisarni v Ilirski Bistrici 
vam nudimo storitve posredovanja pri prodaji, 
nakupu, oddaji in najemu nepremičnin, svetovanje, 
vpise v zemljiško knjigo in še mnogo več.
Vabljeni!

Pisarna Ilirska Bistrica 
Bazoviška 20

Tel: 031 734 851, Fax: 05 71 00 485 
ejnail: dario.lrBbec@geacoiniii.si

SEMINAR O ODVISNOSTIH
Lokalna akcijska skupina (LAS) Ilirska Bistrica je organizirala seminar z 

naslovom Nekemične odvisnosti. Glede na številčnost udeležbe je moč sk
lepati, daje problematika odvisnosti v naši lokalni skupnosti aktualna. Pojavne 
oblike odvisnosti se sčasoma spreminjajo, prav tako struktura ljudi, ki so 
odvisni. Strokovna javnost se zaveda pomembnosti nenehnega izobraževanja 
na tem področju, saj je poznavanje problematike pogoj za pravočasno od
krivanje in zdravljenje.

Seminarja, ki je potekal 23.11.2007 v prostorih Osnovne Šole Antona 
Žnideršiča v Ilirski Bistrici, se je udeležilo 47 strokovnjakov in strokovnjakinj 
naše lokalne skupnosti ter sodelavcev in sodelavk iz drugih krajev, s katerimi 
LAS Ilirska Bistrica sodeluje. Med njimi so bili zaposleni na področju so
cialnega varstva, šolstva, zdravstva in drugi, ki se profesionalno ali osebno 
srečujejo s problemom odvisnosti.

Izvedbo seminarja je financirala Občina Ilirska Bistrica, Osnovna šola An
tona Žnideršiča pa je omogočila brezplačno uporabo prostora ter tehničnih 
pripomočkov za izvedbo seminarja.

izvajalci seminarja so bili priznani strokovnjaki, ki svoje praktično in stroko- 
vno-teoretsko delovanje posvečajo zdravljenju odvisnosti. Dr. Sanja Rozman 
je terapevtka na društvu Sprememba v srcu ter avtorica številnih knjig na temo 
odvisnosti in odnosov. Peter Topič in Robert Miklavčič sta bila v preteklosti 
vključena v njen program, sedaj pa vodita skupine za zdravljenje odvisnosti. Vsi 
trije predavatelji imajo opravljena dodatna psihoterapevtska usposabljanja.

Organizatorka seminarja Gabrijela Berne, zaposlena na Centru za socialno 
delo II. Bistrica je v uvodnem nagovoru udeležence pozdravila z navedbo, da 
LAS Ilirska Bistrica v zadnjem času ugotavlja upad odvisnikov od nedovoljenih 
drog, ki poiščejo pomoč v katerem od obstoječih programov pomoči. To 
ugotovitev je povezala z družbenimi spremembami, ki uvajajo nov sistem 
vrednot. Ta od posameznikov zahteva popolnost, ki je pogoj za uspeh. Toler
anca za človeško zmotljivost in trenutke šibkosti je vse manjša. Omamljanje 
tako v začetni fazi ponuja prostor »počitka«, ko preide v odvisnost pa postane 
najpomembnejša miselna in dejanska okupacija posameznika. Pozornost je 
potrebno usmeriti tudi v odvisnosti, ki so prikrite, celo družbeno sprejemljive 
in zaželjene. To so odvisnosti, ki za katere niso potrebna kemična sredstva, 
temveč je dovolj ponavljajoče škodljivo vedenje.

Seminar v organizaciji LAS Ilirska Bistrica je bil namenjen obravnavi 
nekemičnih odvisnosti in je potekal v petih vsebinskih sklopih:

1. Splošne vsebine o odvisnosti: razjasnitev pojmov raba-zloraba-zasvo- 
jenost, prepoznavanje odvisnosti, dejavniki tveganja za nastanek odvisnosti, 
prehajanje med različnimi oblikami zasvojenosti; splošni principi zdravljenja

2. Odvisnost od hrane; odvisnost od odnosov
3. Seksualna odvisnost
4. Posebnosti partnerskega odnosa med soodvisnim in nasilnim partner

jem
5. Predstavitev mreže pomoči.
Glede na odziv udeležencev seminarja je moč ugotoviti, da bi bilo potrebno 

področju odvisnosti v prihodnje nameniti več pozornosti, tudi z organizacijo 
podobnih izobraževanj.
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Slovenija 
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DOBRO SODELOVANJE PARKA S 
SOSEDI

Park Škocjanske jame (PŠJ) je v tem letu vključen v mednarodni projekt 
pobude Skupnosti Interreg IIIA, Sosedski program Slovenija-Madžarska- 
Hrvaška 2004-2006, z naslovom »Razvijanje načel trajnostnega upravljanja 
zavarovanega območja parka Škocjanske jame v sodelovanju z drugimi zavar
ovanimi območji«. V okviru projekta bo PŠJ posredoval znanja in izkušnje s 
področja varstva narave na ostale partnerje ter učence šol, s tem pa pripomogel 
k večji prepoznavnosti in razvoju zavarovanih območij in kraškega prostora v 
Sloveniji in na Hrvaškem ter ohranjanju naravne in kulturne dediščine. Partnerji 
v projektu, ki se je pričel izvajati julija 2007 in bo končan predvidoma marca 
prihodnje leto, so Javni zavod Park Škocjanske jame, Slovenija (prijavitelj), 
občini Divača in Ilirska Bistrica, ter Park Prirode Učka (PPU) iz sosednje 
Hrvaške. Projekt je v fazi izvajanja in se sofinancira s strani EU.

V sklopu tega projekta bo park aktivneje sodeloval z okoliškimi kraji v 
občinah Divača in Ilirska Bistrica, katerih občini pokrivata vplivno in tranzicijsko 
območje parka, ki obsega 45.000 ha oz. 14.780 ha - tranzicijsko območje. 
Z nadgradnjo že obstoječega načrta upravljanja Biosfernega območja Kras 
(KBR), si park prizadeva oblikovati upravljavski načrt za tranzicijsko območje 
PŠJ. KBR bo tako usklajen z evropskimi smernicami in mednarodnimi kon
vencijami.

Glede turistične ponudbe pa bi razvili smernice za dvig kakovosti le te, 
s poudarkom na ekoturizmu, promociji lokalne obrti in izdelkov, značilnih za 
posamezna območja.

PŠJ je z namenom posredovanja znanj, spodbujanja raziskovanja in odgov
ornega ravnanja z okoljem in naravo v svoje izobraževalne programe vključil 
tudi učence šol. V ta namen je leta 2003 ustanovil mednarodno mrežo šol

Foto: Boštjan 
Primc
Skupna pred
stavitev Parka 
Škocjanske jame in 
Parka Prirode Učka 
na Učkarskem se
jmu,
Poklon, 9. septem
ber 2007

PŠJ, v katero je vključenih 5 osnovnih šol iz Slovenije: OŠ Podgora, Kuteževo; 
OŠ Antona Žnidaršiča, Ilirska Bistrica; OŠ Dragotina Ketteja, Ilirska Bistrica 
OŠ; dr. Bogomirja Magajne, Vreme; OŠ dr. Bogomirja Magajne, Divača ter 2 
osnovni šoli iz Italije: Celodnevna OŠ Pinko Tomažič, Trebče; in Scuola medla 
»de Marchesetti«, Sesljan. Ker so bili dosedanji projekti zelo uspešni, želi park 
dobro prakso in znanja (v čezmejno zrcalnem projektu) prenesti še na mrežo 
šol PP Učka, ki je bila oblikovana v okviru tega projekta. V ta namen bodo za 
mentorje in učence obeh mrež šol organizirane različne delavnice.

Projekt tako daje velik prispevek ekološkemu ozaveščanju, varstvu narave 
in sami promociji PŠJ tudi izven državnih meja. Nedvomno bo omogočil boljšo 
prepoznavnost parka v Republiki Hrvaški in v Republiki Sloveniji, varovanje 
tega območja, predvsem pa vključevanje prebivalcev in obiskovalcev v pro
grame ohranjanja in varovanja naravne in kulturne dediščine. Obenem projekt 
predstavlja lepo priložnost za izmenjavo zastavljenih aktivnosti na obeh straneh 
meje, saj se medsebojno dopolnjujejo.

Barbara Race, 
Park Škocjanske jame, Slovenija

I ČEBELARSKO DRUŠTVOI| Leto 2007 je bilo za čebelarsko društvo Anton Žnideršič v 
vsej svoji bogati zgodovini eno najpomembnejših. Za potrebe 

društva smo pridobili v najem Vencinovo hišo in to ravno 
v letu praznovanja 100 obletnice obstoja društva. Letošnje 
leto, pa bomo pomnili tudi po tem, da smo prejeli naj višje 

občinsko priznanje, ter plaketo Antona Janše 1. stopnje-to pa 
je naj višje zvezno priznanje. Seveda pa nam to brez pomoči 
lokalne skupnosti, brez pomoči sponzoijev( ki so odzvali in 

nam ponudili pomoč pri obnovi hiše medenjakov) in številnih 
prostovoljnih delovnih akcijah članov društva ne bi uspelo. 

Vodstvo CD Anton Žnideršič vsem svojim članom in krajanom, 
vošči eno bogato in uspešno leto 2008, naj bo to leto vaših in 

naših uspehov. Kaj pa nam prihodnost prinaša, je v veliki meri 
tudi odvisno od nas in našega dela ter prizadevanj.

Predsednik ČD Anton Žnideršič

STROKOVNA EKSKURZIJA PGD KNEŽAK
Člani PGD Knežak smo se v 

soboto 24.11.2007 odpravili na 
tradicionalno jesensko strokovno ek
skurzijo in sicer smo se letos odločili 
za Severno Primorsko, kjer smo se 
najprej najavili pri kolegih gasilcih iz 
Nove Gorice. Le-tam nas je pričakal 
vodja izmene in nam pred gasilskim 
domom namenil nekaj uvodnih 
besed, nato pa nas povabil na ogled 
notranjost doma. Najprej smo se 
ustavili v avli, kjer imajo razstavljene 
zgodovinske predmete, kot so stare 
fotografije, gasilska brizgalna in os
tala zaščitno-reševalna oprema. Po 
pregledu zgodovine razvoja goriških 
gasilcev smo zavili v garažo, ki nas 
je najbolj zanimala. Seveda nas ni 
zanimala garaža pač pa vozila, med 
katera smo se razkropili in pričeli 
komentirati opremo, razvrstitev le-te 
po vozilih, ogledovali nadgradnje 
in namenili marsikatero strokovno 
vprašanje poklicnim kolegom, ki so 
nas med ogledom prijazno spreml
jali. Ogledali smo si tudi najnovejše 
avtolestve, ki pa jih zaradi slabega 
vremena nismo mogli preizkusiti. 
Seveda smo si izmenjali marsikatero 
izkušnjo, ki nam bo v bodoče še prav 
prišla, saj se poklicni gasilci večkrat 
srečajo z mnogimi nepričakovanimi 
situacijami, na katerih se kalijo za pri
hodnje intervencije, za katere pa si 
vedno želijo, da bi jih bilo čimmanj.

V garaži smo v fotografski objektiv ujeli tudi nekaj tehničnih rešitev hkrati 
pa smo se tudi sami fotografirali, da bomo poleg ustnega izročila ohranili 
tudi kakšen slikovni material.

Prežeti z novo izkušnjo smo se nato poslovili od kolegov in podali na pot. 
Ker smo na ekskurziji želeli združiti prijetno s koristnim, nas je pot ponesla 
proti Goriškim Brdom. Med potjo nas je z zgodovinskimi dejstvi razvoja 
Goriških Brd seznanjal naš vodič Slayer, ki se je spomnil vsake malenkosti, 
pa tudi takšnih, ki so nam na obraz prikradle smeh. V Brdih smo najprej zavili 
na degustacijo letošnjih vin vVipolže, kjer smo ob rujni kapljici in domačem 
pršutu zapeli tudi nekaj zimzelenih pesmi. Da pa nebi ostali lačni, smo se iz 
vinske kleti zapeljali v Kojsko, kjer smo uživali na večerji ob dobrih domačih 
jedeh.

Sobota je minila izredno hitro, saj je bil naš program kar pester. Toda 
ekskurzija se je zopet pokazala kot uspešna, saj smo domov prišli napolnjeni 
z novimi izkušnjami in spomini, ki jih bomo še dolgo obujali.

Erik Delost, PCD Knežak

Neodvisna lista 
SOS za Bistrc, kljub

NEPREDVIDENIM ZAPLETOM 
IN SAMOVOLJI NEKATERIH 
ČLANOV VSEENO POSKUŠA 
UPRAVIČITI ZAUPANJE 
VELIKEGA ŠTEVILA OBČANOV. 
V LETU 2007 SMO POIZKUSILI 
Z MNOGIMI POBUDAMI IN 
NA RAZLIČNE NAČINE NEKAJ 
DOPRINESTI K RAZVOJU 
DOMAČEGA KRAJA. SEVEDA 
JE TO BREZ GLASNIKATEŽKO,
A USPELO NAM JE S ŠIRŠO 
JAVNO AKCIJO PREPRIČATI 
ODGOVORNE, DAV PRORAČUN 
OBČINE UVRSTIJO NAŠ 
PREDLOG, KI VKLJUČUJE 
SOFINANCIRANJE CEPLJENJA 
DEKLET, PROTI HUMANEMU 
PAPILOMA VIRUSU, KI V

IC>
za Bistrc

KASNEJŠIH OBDOBJIH 
POVZROČA RAK NA 
MATERNIČNEM VRATU.
Zahvaljujemo se za

POMOČ, VSEM OBČANOM PA 
ŽELIMO VESELE PRAZNIKE IN 
USPEŠNO LETO 2008.

^ od pon

Dom na Vidmu
Gregorčičeva 2, Ilirska Bistrica 
tel.: 05/71-41-344 ODPRTO'

od ponedeljka do sobote od 10.00 do 21.00
AKCIJA: 3 + 2+1

[S5MUEEIK] Es®© §
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STUDIJSKA DELAVNICA MATJAŽA
OČKA

Bil je težko pričakovan četrtek. V studio smo prišli že zgodaj, da bi pripravili 
vso potrebno opremo in studio spravili v normalno temperaturo. Osebno prej 
nisem vedela dosti o njem, a sem kmalu ugotovila, da »tip obvlada stvar«. 
Najprej nam je povedal nekatere osnove, ki so za fotografiranje v studijo 
nepogrešljive. Ne začnite zmajevati z glavo, to ni bil nikakršni pouk. Očitno 
Matjaž ne obvlada le fotografiranja ampak je tudi dober predavatelj. Kljub 
svojim dolgoletnim izkušnjam in znanju na tem področju se je spustil na našo 
raven, se z nami zafrkaval in nam pripovedoval lastne izkušnje.

Nato smo se preselili v studio, ker nismo imeli modela smo se pred 
kamero menjavali kar mi. Začeli smo s črno podlago, čeprav nas je opozoril, 
da je delo s to, malo težje.

Sami se mučimo s postavljanjem luči ter z njimi ne malokrat improviziramo.

Pa kaj, no? Še 
preden smo us
peli pomežikniti 
so bile luči 
postavljene, 
senc na modelu 
pa praktično ni 
bilo. Tudi o tem je 
sledila lekcija, ki 
smo jo poslušali 
kar se je dalo 
zbrano. Tako 
kot pred kamero 
smo se tudi za

f J-
j j

njo menjavali. Fotografirali pa smo z njegovim ekstra težkim fotoaparatom, 
tako da smo pridobili še nekaj mišic v roke.

Ura je minila prehitro in že se je snažilka pojavila na vratih z vestjo, da 
zaklepa. Za konec smo še vsi skupaj skočili pred aparat in se nasmehnili 
našemu uspelemu večeru.

Daša Kocjančič 
Fotokrožek, Gimnazija Ilirska Bistrica

Članice pevske skupine Bistrške 
škuorke

želimo vsem, da bi v času, ki prihaja, 
prisluhnili dobri besedi in poiskali 

trenutek
za mnogo lepih želja.

Vesele božične praznike, 
v prihajajočem letu 2008 pa obilo 

sožitja,
prijateljstva, sreče in medsebojnega 

sodelovanja.

Kulturno društvo Bistrške škuorke

PRVOŠOLCI NA OBISKU V MESTNI KNJIŽNICI
V četrtek, 8. novembra letos, so 

se učenci 1. a in 1. b razreda OŠ 
Antona Žnideršiča Ilirska Bistrica v 
spremstvu učiteljic in vzgojiteljice 
odpravili na daljši obisk v mestno 
knjižnico Makse Samsa Ilirska Bis
trica. Tokratno srečanje ni bilo 
zgolj zabavno, ampak tudi poučno. 
Ob vstopu v knjižnico je bilo kar 
nekaj učencev presenečenih. Z 
zanimanjem so si ogledovali velik 
prostor, ki je sicer na las podoben 
šolski knjižnici, a vendar tako velik, 
če ne ogromen. O, in koliko knjig! 
Strmeli so v polne police in se 
čudili. Pod vodstvom knjižničarke 
so se povzpeli do prav posebno 
prijetne sobice. Tiste sobice, v kat
eri učenci naravnost uživajo. In tudi 
tokrat ni bilo nič drugače. Učenci so 
bili navdušeni nad igro Tri žogice v 
izvedbi knjižničark. Prijetna igrica je 
preplavila sobo in vase »posrkala« 
slehernega učenca. Ob koncu 
predstave je sledil glasen aplavz 
prvošolcev. Po prijetno preživeti 
urici se je pot vedoželjnih otrok

nadaljevala med knjižnimi policami in okrog po knjižnici. S knjižničarko so si 
učenci ogledali njim primerne knjige in se seznanili z načinom izposoje ter 
pravilnim ravnanjem s knjižničnim gradivom. A čas žal ne prizanaša nikomur, 
niti otrokom. Zaradi tega se je moralo prijetno srečanje zaključiti. A nič hu
dega, saj so učenci v tolažbo dobili vabilo za obiskovanje ur pravljic ter listič 
za včlanitev v mestno knjižnico in hkrati možnost za mnogokratno ponovitev 
teh prijetnih uric med polno založenimi knjižnimi policami.

Aktiv prvih razredov

RAZSTAVA SLIKARJA JOŽETA ŠAJNA
Ob odmevni razstavi slikarja 

Jožeta Šajna, smo četrtošolci 
Osnovne šole Antona Žnideršiča 
slikarja poprosili, da nas popelje 
po razstavah. Vabilu se je prijazno 
odzval. Pričakal nas je v Sokolskem 
domu, kjer so bile razstavljena dela, 
ki so se nam vtisnila v spomin pred
vsem zaradi različnih uporabljenih 
materialov. Slikar nam je ob vsakem 
delu povedal zanimive zgodbe.

Skupaj smo odšli do Doma na 
Vidmu, kjer so razstavljene slike iz 
novejšega cikla Kult lepote.Zanimivi 
so bili obrazi, raztegnjene ustnice na 
ogledalu in drugih podlagah.

Naslednja postaja je bil razstavni 
prostorv Domu starejših občanov. Tu 
so bile razstavljene slike iz njegovih 
zgodnjih let ustvarjanja. Učenci 
smo prav tu imeli največ vprašanj. 
Še dolgo bi klepetali o razstavljenih 
delih, a želeli smo si ogledati še 
razstavo v Knjižnici Makse Samsa. 
Tudi tu smo slikarja z velikim zani

manjem poslušali, ga spraševali in si ogledovali zares enkratna dela.
Navdušeno smo mu zaploskali in se mu zahvalili, ker si je vzel toliko časa, 

da nas je popeljal skozi zares zanimive razstave. Zaželeli smo mu še veliko, 
veliko ustvarjalnih let.

Učenci 4.a in 4. b razreda OŠ Antona Žnideršiča z učiteljicami
Damjano, Kristino in ljubico

GOSPODINJSKI DAN V POSTOJNI
V ponedeljek, 19. 11. 2007, smo se 

učenci 8. in 9. razreda odpravili na gos
podinjski dan v Postojno. In sicer smo 
obiskali Jamski dvorec pri Postojnski 
jami. Šli smo z namenom, da bi se poučili 
o bontonu prehranjevanja in o osnovah 
kuhanja.

Najprej smo popili čaj, nato pa se 
razdelili v dve skupini. Prav skupina je v 
kuhinjskih prostorih spoznavala osnove 
kuhanja. Najprej smo se naučili izdelo
vati razne dekoracije iz sadja in zelenjave 
(melona, korenček, bučka,...). Ko se je 
vsak izmed nas preizkusil v izdelovanju 
dekoracije, smo nadaljevali s pripravo 
skutnih štrukljev. Medtem, ko so se 
štruklji pekli, smo oblikovali izdelke iz 
margarine. Druga skupina pa je medtem 
v sosednji dvorani spoznavala bonton 
prehranjevanja. Naučili smo se, kako za 
različne priložnosti pogrnemo mizo ter 
oblikujemo prtičke. Naučili smo se, kako 
pravilno položiti pribor na mizo. Spoznali 
smo tudi nekatere nove besede (somiljer,

dekantirka,...). Skupini sta se nato zamenjali. Na koncu smo si postregli 
in pojedli štruklje, ki smo jih sami spekli. Pred odhodom smo si ogledali 
še dvorano Venecijanko, kjer gostijo vse pomembne goste Postojnske 
jame in njene okolice (kralje, kraljice, cesarje, politike,...).

Po zanimivem dnevu smo se polni novih spoznanj vrnili domov.

Neža Ceglar in Nika Selak, 8.r.
OŠ Rudolfa Ukoviča Podgrad
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ŠE VEDNO SMO V ČASU 
PREHLADOV IN GRIPE

Že kar nekaj časa je odkar se je jesen poslovila od nas s paleto pisanih 
jesenskih barv, nastopajoča zima pa nas v nižinah zaenkrat še ni pozdravila 
z belo prevleko. Še vedno pa smo v obdobju, ko vedno znova zaznavamo 
povečano aktivnost virusov in bakterij prehlada in gripe. Ti nam lahko precej 
zagrenijo tudi praznične zimske dni.

Najpogosteje nam virusi povzročijo težave na dihalnih poteh. Za prehla
dom sicer lahko zbolimo večkrat na leto, najpogostejši pa je ravno v zimskem 
obdobju. Okužimo se običajno neposredno od bolne osebe, z izločki dihal. 
Virusi ob kihanju in kašljanju poletijo tudi več metrov daleč in na površinah, 
kjer se ustavijo preživijo tudi več ur. Večja nevarnost okužbe je v zaprtih, 
neprezračenih prostorih, kjer se zadržuje večje število ljudi. Ravno te pa v 
predprazničnih dneh veliko obiskujemo

(kulturne ustanove, trgovski centri, zdravstvene ustanove...) in se tako hote 
ali nehote izpostavljamo okužbam ali jih celo povzročamo.

Zavedati se moramo, da lahko sami precej poskrbimo, da se ne nalezemo 
prehlada ali gripe, oz. da jih ne prenašamo na druge. Pomembna je preventiva, 
saj je ugotovljeno, da je tudi za odpornost pred akutnimi virusnimi okužbami 
dihal pomembna zdrav način življenja, predvsem kakovostna, zdrava prehrana, 
dovolj tekočine z dodatki vitamina C, telesne aktivnosti na svežem zraku. 
Čim bolj se moramo izogniti stresu, pomanjkanju spanja, uživanju alkohola in 
kofeina, kajenju. Bivalne prostore je treba večkrat prezračiti, izogibati pa se 
moramo zaprtim prostorom, kjer se zadržuje več ljudi.

Dobra zaščita proti gripi je tudi preventivno cepljenje, za katerega je še 
vedno čas. V lekarnah pa dobimo številne pripravke, ki pripomorejo k dvigu 
telesne odpornosti.

Ko zaznamo znake bolezni pa je pomembno misliti tudi na druge, ne le 
nase, zato je obvezna zaščita pri kihanju in kašljanju. Priporočamo papir
nate robčke, vendar je treba paziti, da jih odvržemo na primerno mesto, ne 
kamorkoli. Prezračevanje, čiščenje prostorov in opreme mora biti pogostejše, 
predvsem tistih površin, ki se jih večkrat dotikamo in kjer se lahko zadržujejo 
virusi (kljuke, pipe..). Ravno tako je prav,da si večkrat temeljito umivate in 
občasno razkužite roke. Obzirno in priporočljivo do okolice je, da v akutni fazi 
prehlada ostanete doma, blažite znake bolezni in počivate.

Za obisk v Zdravstvenem domu, kjer je koncentracija obolelih običajno 
še večja, se je najboljše naročiti in se držati naročene ure, da se čim manj 
zadržujete v čakalnici. Zaščita (robčki ali celo maska) pred prenosom bacilov 
in higiena rok je tu še bolj pomembna.

Seveda upamo, da bodo prazniki, zima in celo naslednje leto minili brez 
tegob, ki jih prinašajo virusna obolenja, tako pacientom, kot zdravstvenim 
delavcem in sodelavcem. Zato naj bodo vse dobre želje za zdravje, kijih bomo 
izrekli ob Novem letu, podprte tudi z dejanji!

MORDA NE VESTE ?
V Svet zavoda Zdravstvenega doma je s strani ZZZS, kot predstavnica 

uporabnikov, namesto
g. Vladimirja Vinška, ki je odstopil, imenovana ga. Nada ČELIGOJ.
Ne dvomimo, da gospo Nado večina pozna, zato odslej lahko tudi preko nje 

posredujete Vaša mnenja o problemih in predloge za izboljšave na področju 
zdravstva.

Izvoljena je bila tudi nova predstavnica zaposlenih. To je zdravnica Marija 
Pejkovič, dr.med.,spec.druž.med., ki bo v bodoče tudi predsedovala Svetu 
zavoda.

V Zdravstvenem domu poteka investicija v izgradnjo dvigala, sanitarij za 
invalide in novega vhoda,

s katero bomo omogočili lažjo dostopnost do vseh prostorov vsem 
pacientom. Čeprav bo investicija končana drugo leto, se tako v Občini in 
našem zavodu aktivno pridružujemo obeleževanju letošnjega evropskega 
leta invalidov.

Zaradi gradbenih del je dostop do posameznih ordinacij in prostorov 
spremenjen in moten, nekoliko več pa je tudi prahu in hrupa. Prosimo vse, ki 
nas boste obiskali za razumevanje in večjo previdnost!

Tudi v »veselem decembru« in prazničnem času ne pozabite, da nekatere 
bolezni izhajajo tudi iz preobilja. Čeprav tega običajno ne počnemo, pa je dobro 
včasih v naprej pomisliti na vse tiste glavobole, prebavne motnje, »putike« in 
druge težave, ki nas običajno čakajo po praznikih.

Poskrbite, da bo tudi med prazniki jedilnik pester in ne pozabite na t.i. 
prehrambeno piramido, ki ni zapoved, je pa dobro priporočilo.

SO VAŠE ROKE ČISTE ?
Zaradi investicije, ki poteka v 

našem Zdravstvenem domu, letos 
sicer nimamo najboljših pogojev, 
vendar vseeno začenjamo akcijo za 
izboljšanje higiene rok, predvsem v 
obdobju večje ogroženosti 

za virusne okužbe.
Na nekaterih vstopnih mestih 

bomo tudi letos postavili obves
tila s katerimi želimo bolnike in 
obiskovalce opozoriti na izvajanje 
higiene rok. Ta obsega pogostejše 
umivanje in občasno razkuževanje 
rok. Zato poleg obvestila običajno 
namestimo tudi posodo z razkužilom 
in navodilo za pravilno razkuževanje 
rok. Priporočamo razkuževanje rok 
ob vstopu v prostore ZD in ko jih 
zapuščate.

(Seveda ob tem upamo, da ne 
boste preveč osveščeni in ne boste 
posod z razkužilom odnašali s seboj 
domov, kot se je to večkrat zgodilo 
lani !)

Ne smemo pozabiti, da se preko 
rok prenese več kot 90% vseh 
t.i. bolnišničnih okužb. S pravilno 
higieno rok, ki traja včasih le nekaj 
sekund (razkuževanje), do največ 
dve minuti (temeljito umivanje), 

prekinemo pot prenosa mikroor

ganizmov in na ta način preprečimo 
prenos okužb z bolnika na bolnika, z 
bolnika na osebje in tudi z osebja na 
bolnike. Zato je to najosnovnejši in 
hkrati eden najpomembnejših ukre
pov za preprečevanje okužb.

Za zdravstvene delavce vel
jajo zelo stroga pravila glede nege 
in higiene rok. Poleg umivanja, 
razkuževanja in uporabe rokavic, 
je tu še skrb za nohte (čisti, kratko 
pristriženi, nelakirani). Tako doka
zujejo svojo ozaveščenost in skrb 
za bolnike, ki jim hočejo pomagati, 
ne škoditi.

Prav je, da se ta skrb pokaže 
tudi v obratni smeri - od bolnika do 
zdravstvenega delavca.

Dajmo svetu in ljudem najboljše kar imamo 
in najboljše se nam bo vrnilo !
Kar je bilo dobrega - naj se nadaljuje, 
kar je slabega bilo - naj se oddaljuje !

IZ KOLEKTIVA ZDRAVSTVENEGA DOMA 
ILIRSKA BISTRICA SE ZAHVALJUJEMO VSEM SVOJIM 
PACIENTOM
ZA ZAUPANJE. ŠE NAPREJ SE BOMO TRUDILI PO NAJBOLJŠIH 
MOČEH OPRAVLJATI SVOJE POSLANSTVO KAR NAJBOLJE.

Vsem občankam in občanom želimo doživet Božič ter 
veliko zdravja, varnosti, osebne in družinske sreče tudi v 
novem letu 2008!

Ordinacija IL. BISTRICA 
Gregorčičeva 8 

ponedeljek 13 - 19 
in torek 7-13 

tel. 711 21 36, 711 21 40©
Ordinacija POSTOJNA 

Prečna ulica 2 
torek 14 - 20 

in sreda 7-13 
tel. 726 50 04, 726 54 01©

ProDent
zobna ambulanta dr. Surina 
Ilirska Bistrica 
Župančičeva 5 
tel.: 05 71 41 986

Vesele praznike, 
veliko zdravja in 
uspehov v Novem letu

Družinske
skupine
Al-ANON

Skupnost svojcev in 
prijateljev alkoholikov

Je pri vas doma problem 
alkohol in potrebujete anonimno 
in brezplačno pomoč?

Pokličite avtomatski odzivnik 
01 251 3000,

GSM 041 590 789.
Lahko obiščete tudi našo 

spletno stran: http://al-anon- 
drustvo.si ali nam pišete na e- 
naslov: alanon@email.si

Brezplačna številka

080 18 1 6
Ha Modri številki društva Kala odgovarja 
strokovnjak na vprašanja o okužbah 
s HPVS RMVS genitalnih bradavicah in 
cepljenju
Pokličite vsak torek med 14, in 16. uro.
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NOVOSTI; KI JIH PRINAŠA SCHENGEN
Schengen je izraz za dva mednarodna sporazuma in sicer »Sporazum 

o postopni odpravi kontrol na skupnih mejah« iz leta 1985 ter »Konvencijo 
o izvajanju schengenskega sporazuma«, ki sta bila vključena v pravni red 
Evropske unije. Oba akta sta bila podpisana v kraju Schengen v Luxemburgu, 
z njima pa države podpisnice odpravljajo mejno kontrolo na notranjih mejah 
in zagotavljajo prosto gibanje ljudi.

Slovenija je z včlanitvijo v EU že od 1.5.2004 delno izvajala določila 
schengenskega pravnega reda (vizumska politika, opuščeni carinski nadzor 
s sosednjimi državami -članicami EU...), z 21.12.2007 pa se začne izvajati 
le ta v celoti.

Schengen prinaša tako spremembo na notranjih mejah kot tudi na 
zunanjih mejah EU.

Temeljno načelo pri prehajanju notranje meje med državami članicami 
EU je, da je notranjo mejo mogoče prehajati na katerikoli točki brez mejne 
kontrole. Nadzor na notranjih mejah se bo lahko uvedel le v primeru resne 
grožnje javnemu redu ali notranji varnosti posamezne države, trajal pa naj bi 
najkrajši možni čas, ki je potreben za odvrnitev grožnje.

Zaradi opustitve kontrole na notranjih mejah EU, se le ta v polni meri 
izvaja na zunanji meji EU, katere del sovpada z mejo med našo državo in 
republiko Hrvaško.

Na zunanji meji se mejna kontrola potnikov in blaga opravlja v imenu vseh 
držav članic, prehajanje pa je možno le na mejnih prehodih.

V meji med Slovenijo in Hrvaško je uvoz blaga mogoč preko 6 mejnih 
prehodov, na katerih se opravlja fitosanitarni, veterinarski, carinski in 
inšpekcijski nadzor in sicer: Gruškovje, Obrežje, Jelšane, Dobova, Letališče 
Jožeta Pučnika Ljubljana in Luka Koper.

Pri nadzoru prehajanja potnikov čez zunanjo mejo bosta veljala dva 
režima:

- temeljna kontrola se bo uporabila za državljane članic EU, EGS in Švice, 
in se nanaša na preverjanje veljavnosti listine in identitete potnika;

- temeljita kontrola pa se bo uporabila za državljane tretjih držav, v njej pa 
se bo ugotavljalo izpolnjevanje petih pogojev za vstop (posedovanje veljavne 
listine in vizuma - kadar se le ta zahteva, upravičen namen in pogoji bivanja 
ter zadostna sredstva za preživljanje, da osebi ni bil izrečen ukrep zavrnitve 
vstopa in da oseba ne predstavlja grožnje javnemu redu). Državljanom tretjih 
držav se bo ob vstopu na schengensko območje žigosalo listino.

Schengenski pravni red pa ne bo posegal v pravila o maloobmejnem 
prometu po Sporazumu med Slovenijo in Hrvaško o obmejnem prometu in 
sodelovanju ( SOPS), ki je bil ratificiran v državnem zboru RS v letu 2001).

Prehajanje meje na obmejnih prehodih za maloobmejni promet z obmejno 
prepustnico in kmetijskim vložkom ostane nespremenjeno.

Policijsko izvajanje mejne kontrole oseb, ki prehajajo zunanjo mejo in 
varovanje te meje, je zaradi razvejane mreže prometnih komunikacij med 
Slovenijo in Hrvaško, zahtevalo pregled in sprejetje določenih ukrepov nad 
potmi, ki sicer niso v funkciji prekomejnega prometa ali pa jih imajo v skladu 
s SOPS pravico uporabljati le posamezni upravičenci, imetniki obmejnih 
prepustnic in kmetijskih vložkov.

Skladno s 4.sklepom, sprejetim naXIII. zasedanju Stalne mešane komisije 
za izvajanje SOPS, je Podkomisija za prometne povezave in izgradnjo mejnih 
prehodov pri SMK, pripravila seznam prometnih komunikacij, ki se bodo 
zaprle z 21.12.2007.

Na območju naše Upravne enote je za zapiranje predvidenih 7 poti 
z zapornico: Jarmovec, Klanska polica, Gomance 1, Dletvo, Dolenje pri 
Jelšanah 2, Veliko Brdo in Račiče 2, z zasutjem pa cesta na Starodu ob 
mejnem prehodu.

Z 21. decembrom 2007 bo zaradi postavitve zapornic na opisanih 
cestnih komunikacijah, potrebno pridobiti poseben ključ za odpiranje 
postavljene zapornice. Upravičenci do pridobitve ključa so imetniki 
obmejnih prepustnic in kmetijskih vložkov, ki imajo pravico prehajati 
mejo na z zapornico zaprtih prometnih komunikacijah.

Ključ bodo lahko imeli v uporabi - lasten ključ (dnevni migrantje, lastniki 
oz. solastniki nepremičnin) oziroma souporabi - možnost uporabe ključa 
druge osebe (družinski člani, delovna sila).

Uporabo ali souporabo ključa bo upravna enota ob izdaji ključa, zabeležila 
v obmejno prepustnico upravičenca.

Ključ lahko upravičenci pridobijo kadarkoli po 10.12.2007, vsekakor pa 
opozarjamo, daje od 21.12.2007 potrebno imeti za prehod meje na mestu, 
zaprtem z zapornico, ključ in dovoljenje (vpis v prepustnico).

Glede na navedeno upravičence vabimo, da se po 10.12.2007 zglasijo 
na upravni enoti, ki je izdala obmejno prepustnico oz. kmetijski vložek in 
tako uredijo vse potrebno za nemoten prehod državne meje. S seboj morajo 
prinesti obmejno prepustnico in kmetijski vložek.

UKINITEV VSTOPNE TOČKE VEM
radio capris

dobra družba

V postopku racionalizacije vstopnih točk VEM (Vse na Enem Mestu 
za samostojne podjetnike), ki ga izvaja Ministrstvo za javno upravo, bodo 
ukinjene vse tiste točke, ki nimajo zadostnega števila zahtevkov. Tako bo s 
1.1.2008 ukinjena vstopna točka VEM tudi na Upravni enoti Ilirska Bistrica. 
Na območju Občine Ilirska Bistrica ostaja aktivna vstopna točka na Območni 
obrtni zbornici, kjer bodo lahko samostojni podjetniki nadalje opravljali vse 
postopke povezane z njihovo dejavnostjo.

Dogajanja iz samostana

ADVENTNI KONCERT CERKVENEGA MEŠANEGA 
PEVSKEGA ZBORA ZVON

V soboto, 08.12.2007, je 
Cerkveni mešani pevski zbor Zvon v 
samostanski kapeli pripravil svoj prvi 
koncert, v sklopu štirih koncertov, 
ob 25-letnici njihovega delovanja. 
Pod taktirko Damjane Kinkela in ob 
orgelski spremljavi Nives Pirih, so 
poslušalce popeljali v adventni čas- 
čas pričakovanja.

Ob poslušanju adventnih pesmi, 
je človek začutil globino in pomen 
bližajočega se družinskega praznika- 
Božiča. Še posebej slovesne so bile 
tri skladbe iz božične devetdnevnice- 
srednjeveško enoglasno koralno 
petje, kjer je v vlogi solista nastopil 
gospod župnik Gabrijel Vidrih.

Cerkveni mešani pevski zbor 
Zvon prisrčno vabi vse ljubitelje lepe

zborovske glasbe tudi na njihove naslednje koncerte. Prvi, božični koncert, 
bo 6. januarja 2008 v cerkvi sv. Jurija ob 18h. Sledi koncert v postnem 
času, kot priprava na Veliko noč. Četrti slavnostni koncert pa je predviden 
v pomladnem času.

Helena Boštjančič

SERRA KLUB PRAZNUJE 10 LET DELOVANJA
Serra klub v Ilirski Bistrici v tem 

letu praznuje 10 let delovanja.
Gibanje je dobilo ime po Junipe- 

ru Serra, frančiškanskem misijonarju 
iz Španije, ki je v prejšnjem stoletju 
veliko naredil za krščansko kulturo 
in za nove duhovne poklice. Danes 
so Serra klubi razširjeni po vsem 
svetu, v Sloveniji jih deluje pet. Glavni 
namen gibanja je zastavljen v štirih 
ciljih. Člani Serra kluba se trudijo 
pospeševati in podpirati duhovne 
poklice v katoliški cerkvi. Prizadevajo 
si za širjenje katoliške vere z lastnim 
poglabljanjem verske izobrazbe. 
Člani se trudijo pričevati za vero z 
besedo, molitvijo, še posebej pa 
s tem, da vero živijo v vsakdanjih 
dejanjih. Pri vsem tem jih spremlja 
vodilo, da ne pričakujejo človeškega 
priznanja za vse dobro, kar storijo 
za duhovne poklice, ampak samo 
božje plačilo.

Glavna dolžnost vsakega člana 
je, da se redno udeležuje srečanj, ki 
potekajo dvakrat na mesec v samost
anu Šolskih sester DND v Ilirski Bis
trici in da moli za nove duhovne pok
lice. Voditelj bistriškega Serra kluba 
je gospopd Ciril Sorč, predsednica 
pa je gospa Mirjam Štemberger.

Člani Serra kluba z veseljem pou
darijo, daje za ubrano in organizaci
jsko izpopolnjeno delovanje, v veliki 
meri zaslužna gospa Alojzija Rutar, 
njihova dolgoletna predsednica. 
Člani Serra kluba se srečujejo tudi z 
drugimi Serra klubi v Sloveniji in na 
Hrvaškem. Serransko leto zaključijo 
junija, z romanjem na Kurešček.

V petek, 07.12.2007, so člani 
Serra kluba v samostanski ka
peli slovesno obeležili 10-letnico 
delovanja. Pri sveti maši, ki jo je 
vodil gospod škof Metod Pirih, so 
somaševali gospod Vinko Vegelj, 
gospod župnik Gabrijel Vidrih, gos
pod Boris Kretič ter gospod Bogdan 
Berce, ki je veliko pripomogel k 
ustanovitvi Serra kluba. Svete maše

so se udeležili tudi člani Serra klubov 
iz Ljubljane, Maribora, Ajdovščine 
in Postojne. Gospod škof je v pri
digi poudaril pomen molitve za nove 
duhovnike poklice in spodbudil člane 
Serra kluba, da bi pri svojem poslan
stvu še naprej neutrudno vztrajali. Po 
maši so redovnice pripravile prijazno 
pogostitev, kjer so se navzoči med 
seboj pogovorili in se v prijetnem 
vzdušju družili še lep čas.

Člani bistriškega Serra kluba 
si ob svoji okrogli obletnici toplo 
želijo, da bi se jim pridružili tudi novi 
člani, saj sledijo Jezusovim bese
dam: » Kjer sta dva ali trije zbrani 
v mojem imenu, tam sem jaz sredi 
med njimi.«

Helena Boštjančič
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Dvojna dioptrija llirijade

MIR UUDEM NA ZEMUI
Eden 

poglavitnih na
menov praznik
ov je obnavl
jati v človeku 
pričakovanja, s 
katerimi si razs
vetljuje in utira 

pot v prihodnost. Nič čudnega torej, 
da si vstop v novo leto tako razkošno 
osvetlimo z lučkami, ognjemeti (žal 
tudi petardami) ter medsebojno 
pozornostjo. Škoda le, ker lepe 
besede ter želje ovenijo, kakor hitro 
se začnejo spet navadni dnevi. Pa bi 
bilo dobro, da bi jih čim dlje ohranjali 
sveže, ker bi se dosti lažje spopadali 
z vsakdanjimi težavami, če bi imeli 
v zavesti, da se jih da premagati v 
vsakršnih okoliščinah. Tega so se 
dobro zavedali naši predniki, ki so 
si ob še tako skromnih razmerah in 
pripomočkih znali narediti pestre in

bogate praznike. Ne verjamem, da 
so bile njihove želje in pričakovanja 
manjše od naših, ampak so imeli 
kvečjemu večjo vero v prihodnost 
kot mi. Te nam danes enako pri
manjkuje kot veselja do življenja. Pa 
tudi praznikov v pravem pomenu be
sede, ko bi odložili svoja vsakdanja 
bremena in si napolnili svoje duševne 
baterije z novo energijo. Če bi imeli v 
krogu leta več tovrstnih "postankov,” 
sem prepričan, da bi bili manj utruje
ni od vsakdanjega dirjanja, ki postaja 
že samo sebi namen in povzroča 
verižno pomanjkanje časa. Verjetno 
bi se tudi manj pritoževali nad vse 
večjim medsebojnim odtujevanjem, 
ki je ravno posledica vsesplošnega 
hitenja.

Ob iztekajočem se letu vam ne 
bom zaželel, da si naredite lepe in 
manj stresne samo praznične dn
eve, ampak da bi jih imeli čim več

v prihodnjem letu. Svetlo obarvajte 
tudi tiste, ko vas bo kaj bolelo in skr
belo! Sreča zame ni v tem, da se mi 
dogajajo same lepe stvari, ampak da 
mi slabe ne zameglijo pogleda v pri
hodnost. Če bi namreč hodili vedno 
samo po ravnem, bi bili prikrajšani za 
čudovit razgled, ki se nudi z višin. Za 
vzpon nanje pa je potreben napor, 
ravno tako za mir in vse dobro, ki si 
ga za praznične dni pogosto drug 
drugemu zaželimo. Naj ne bodo vaša 
voščila le vljudnostna fraza, ampak 
resna zavezanost, da kaj od tega 
v prihodnjem letu tudi uresničite. S 
tem boste sebi in drugim naredili več 
lepih dni v letu, kot bi jih bilo, če bi 
čakali, da pridejo sami od sebe...

Srečno!

Jožko Stegu

NOVOLETNA IDILA...
Tako, pa se izteka še eno leto. 

Če potegnemo bilanco stanja, bi se 
lahko reklo, da kakšnih večjih pretres
ov ni bilo. Sicer v teh predprazničnih 
dneh, polnih pričakovanja, nakupov, 
dobrodelnosti, molitve in ljubezni ni 
dobro težit z politiko, samo ravno 
tokrat mi ta tema pade na pamet...

Dotaknil bi se rad dveh dogod
kov, ki so mi še kar frišno ostali v 
spominu...kot prvo se spomnim, da 
je proletariat štrajkal. Obče je pač 
znano, da živimo v Evropi in imamo 
Balkanske dohodke...jebiga, je blo 
treba pa študirat...

Zdej JJ & kompani trdijo, da 
ni tako alarmantno stanje in da so 
štruce po kontejnerjih...bi se skoraj 
bolj splačalo iti pogledat do prvega 
vogala u smetnjak, ki u Špari bo treba 
za kruh...sej vemo kako gre to...

Samo srž problema ni u kontejn
erjih, temveč v konkurenci - zapovrh 
pa še nelojalni - in v tem, da so 
apetiti lastnikov po dobičkih vedno 
večji...sam vi to itak vse že veste, 
pa čeprav nimate tako visokih šol, 
kot pa naši vrli poslanci, ki pa tega 
ne vejo...ali pač...

Situacija je postala »veoma oz- 
bilna« tedaj, ko so pogruntali, za 
veliko mizo v pisarni (tam itak vedno 
samo gruntajo), da proletariat košta 
preveč, zavoljo davkov in je en genij 
izumil študentsko delo in delo tuje 
delovne sile.

Samo po drugi strani pa glih 
davki zagotavljajo penzije, ki jih 
je že tako preveč...samo to firme 
ne zanima...in država serje sebi v 
skledo in to dopušča, samo da je 
mir v hiši...in na koncu najebe kot 
vedno vesekdo...

Skratka, jaz osebno v kakšnem 
štrajku dotrajanega in neizobraženega 
življa ne vidim nobenega večjega 
smisla, kajti začaran krog bo vedno 
večji in kdor v življenju prodaja zgolj 
to, kar lahko prodajajo vsi, bo pač to 
moral prodajat vedno bolj poceni...v 
to smer pač gredo zadeve...

Ta druga stvar, ki mi je z jesenjo 
ostala v spominu, so pa zagotovo 
volitve...je lepo povedal Plemeniti, 
da narod ni glasoval za Turka, temveč 
je glasoval proti Peterletu...narod 
se pač zaveda, da je posebej ka
pitalska moč Cerkve strašna in da 
ji vsaj politična (ne)moč drži malo 
ravnotežje. Saj ne, da bi potem v 
primeru zmage spet kakšne grmade 
in odpustke uvajali, sam politika in 
šolstvo bi bla pol full na udaru... 
čeprav je res, da Cerkev še zdaleč ni 
edina, ki eno brenči...drugo si misli 
in tretje dela...

Vlada je bla pol full užaljena, 
delnice ene zanimive banke so ble 
za nekatere pol full zanimljive in po
tem se je vse uredilo, do naslednjih 
volitev, ki jih nekateri full v strahu 
pričakujejo.

In da ne bomo v teh lepih hladnih 
dneh samo težke teme obravnavali, 
bi vas rad spomnil še na Jezuščka, 
ki se je rodil v Betlehemski štalci 
Devici Mariji...on se verjetno ni 
tolk full ukvarjal s politiko, temveč 
je delal druge full plemenite stvari; 
čudeže in podobno...bi se reklu, da 
je že skrajni cajt, da pride kej nazaj 
na Zemljo, ki nas tle lahko sam še 
čudeži rešijo...

Pa lepe praznike in srečno novo 
leto Vam želi

Matjaž Vrh

HEJ; PA KJE Ml TO ŽIVIMO?!
Živimo v najboljši možni občini v najboljšem od možnih svetov, z najboljšimi 

možnimi vladarji.
Le eno kazi podobo sreče in moti miren spanec občinskih veljakov po na

pornem delovnem dnevu. Občani o tem nič ne vedo. Še več, v svoji nevednosti 
celo poreko, da se nič ne dela. To neznansko skrbi občinske vladarje in moti 
njihove nežne duše, saj žali njihov čut za pravičnost.

Krivi so seveda mediji, še najbolj seveda ta, ki ga zdaj držite v rokah.
Zatorej naj bi dobili tiskani medij, ki bo znal pravilno, objektivno in celovito 

predstaviti vsa dogajanja in stališča. Zdaj so namreč občani povsem nein
formirani ali, kar je še huje, napačno informirani. Kdo ve, če niso bili tovrstno 
nevedni občani zavedeni tudi na nedavnem regijskem referendumu, ker niso 
bili ustrezno informirani. In pa, o groza, kaj če takšna neobveščenost vodi do 
kakšnih neustreznih izbir na volitvah (ja, zdaj je čas, ko je treba misliti na to).

Ustanovitelj medija bo občinski svet, seveda pa medij niti približno ne bo 
politično imenovan, saj občinski svet niti najmanj ni političen organ. Če pa morda 
je, pa v tem primeru ne bo sprejemal političnih odločitev. Filter za urednika 
in uredniški odbor bo občinski odbor za imenovanja, kjer sedijo predstavniki 
najmočnejših strank in list, a seveda nikakor ne bo šlo zato, da bi najmočnejše 
stranke kadrovale v novem mediju.

Novinar/urednik in uredniški odbor (!) bosta na plačilni listi občine, kjer ima 
kontrolo nad denarnico župan, seveda pa si človek nikakor ne more zamisliti 
prizora, ko bi denimo aktualni župan privihral v pisarno odgovornega urednika 
in mu zažugal z odpustom ali pa vsaj ukinitvijo dodatka za uspešnost, če bo še 
naprej dopuščal določena pisanja. Se ne more zgoditi, kajneda. Ali pa da bi 
kakšen strankarski veljak povabil na kavo člana uredniškega odbora, recimo 
predstavnika nekega društva, in mu svetoval, naj raje ostane na liniji, saj se
jnina je denar in denarja ne gre metati stran, njegovo društvo pa tudi menda 
kandidira za občinska sredstva.

Čista znanstvena fantastika!
Če naj citiram presvitlega župana: Če si bo kdo stvari tolmačil drugače, kot 

so tukaj zapisane, mu bom vzel besedo. In pa: Kritika ja, blatenje ne. Odveč 
je vprašanje, kdo bo določal mejo med kritiko in blatenjem.

Neznansko sem se zabaval nad tem, da sta prejšnja dva poskusa ustvariti 
alternativo Snežniku (torej Borjač in Direkt) sedaj splošno sprejeta kot nekakšna 
politična projekta (hja, Rok, včasih tudi mimo pihneš), nov medij pa bo pojem 
objektivnosti. Hm, slučajno sem bil takrat zelo zraven in točno vem, kako je 
bilo v resnici. Še vedno čakam, da mi za tista dva časopisa iz njune vsebine 
kdo dokaže, da sta bila politično od kogarkoli. Neumnost!

Po drugi strani pa lahko objektivnost in odprtost do drugačnih mnenj, ki 
ju gojita župan, podžupan in večina občinskih svetnikov opazujemo na sejah 
občinskega sveta, ko lahko nekateri govorijo kar hočejo, drugim se pa jemlje 
besedo in se jih osebno diskvalificira (angleščina ima izraz thinly disguised 
insult oz. slabo prikrita žalitev).

Glede na hudo alergijo trenutne občinske oblasti do drugače mislečih in 
vodstveni stil si ni težko predstavljati, koliko možnosti bo za objavljanje kakšne 
kritike. To ne bo glasilo župana, ali bolje rečeno, ne samo župana. Veliko pre
pameten je za kaj takega. Si ga bodo kar družno delili vsi, ki so pač zraven. In 
če niste zraven, ste tako ali tako negativci, ki bi vas bilo potrebno izgnati, pa 
žal ni možnosti za to, ker vas sosednje občine ne bi, nebodvastreba, spustile 
čez svoje ozemlje.

V demokracijah organi političnega odločanja ne ustanavljajo medijev. Se 
preprosto ne spodobi. Občina bi lahko tovrstne potrebe veliko bolje uresničila 
skozi katero od oblik javnozasebnega partnerstva. Če bi res šlo za to.

Misliti, da je treba ljudem samo povedati pravo resnico in jih ob tem po 
možnosti še odklopiti od napačnih resnic, je podcenjujoče do teh ljudi.

No, kakorkoli, zadeva je vprašljiva iz čisto načelnega vidika, da o verjetnih 
resničnih motivih in izvedbi, ki bo najbrž sledila, niti ne govorimo. Sicer pa 
bomo videli.

Moti me pa nekaj drugega. Lokalni tiskani medij bo sedaj stal slabih štirideset 
tisočakov več. Menim, da imamo tudi boljše izbire za zapravit ta denar.

Lahko sicer sočustvujem z občutkom nerazumljenosti, ki ga gojijo nekateri 
občinski veljaki, nisem pa za to, da to rešujejo z denarjem, ki pripada nam vsem. 
Se nekako ne spodobi za občino, kjer je par deset metrov stran od občinske 
stavbe zgradba, ki se bo kmalu komu zrušila na glavo (na primer).

Ja, oblast je očitno sladka. A vseeno nas morajo boljše informirati, da bomo 
razumeli njihov trud.

Brezsramno! Povsem brezsramno.
Dejan Ujčič

Trgovina in proizvodnja Logar Sebastijan s.p. Bazoviška 19,6250
II. Bistrica 

Gsm : 040 848 940
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IZDELAVA KOVANIH VRAT, OGRAJ,OKENSKIH REŠETK 
IZDELAVA NADSTREŠKOV ZA AVTOMOBILE, TERASE 
PRODAJA IN POLAGANJE POLIKARBONATNE KRITINE
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email: sebastijan.logar@gmail.com 
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ŠKUORKE ZMAGUJEJO TUDI IZVEN 

NAŠIH MEJA
Bistrške škuorke so absolutne zmagovalke 1. mednarodnega festivala 

malih vokalnih skupin, kije potekal od 16. do 18. novembra v Veliki Gorici 
na Hrvaškem. Škuorke so svojim nastopom navdušile tako občinstvo kot tudi 
strokovno komisijo in v močni konkurenci osvojile 1. nagrado za najboljši 
solistični nastop in dobile častitljivo titulo zmagovalcev 1. mednarodnega 
festivala malih vokalnih skupin.

Velika Gorica, ki je bila prizorišče omenjenega festivala, je mesto 
v neposredni bližini hrvaške prestolnice Zagreba. Ohranjanju kulturne 
dediščine v tem mestu posvečajo posebno pozornost. V tem prednjačijo 
tamkajšnja številna kulturna društva, ki se amatersko ukvarjajo predvsem s 
folkloro. Iz tega dejstva izhajata dva festivala, kijih v Veliki Gorici že prirejajo. 
To sta Mednarodni festival folklore in Mednarodni festival tamburaške glasbe. 
Z željo da bi to celoto zaokrožili še z ljudsko pesmijo, se je porodila ideja o 
Mednarodnem festivalu malih vokalnih skupin. Od ideje do same realizacije je 
poteklo dobro leto dni in letošnjo jesen seje pod pokroviteljstvom hrvaškega 
Ministrstva za kulturo in Mesta Velika Gorica na Hrvaškem rodil Mednarodni 
festival malih vokalnih skupin. Osnovno sporočilo festivala je ohranjanje ljud
ske pesmi ter sklepanje poznanstev in vezi med tistimi, ki ljudsko pesem iz 
svojega kraja nfegujejo, ohranjajo in širijo na generacije, ki prihajajo.

Na tej manifestaciji ljudskega petja, ki je tekmovalnega značaja, so se 
predstavile najkvalitetnejše skupine iz Hrvaške, Madžarske, Bosne in Herce
govine, Črne gore, Makedonije, Italije in Slovenije. Barve naše države so po 
izboru strokovnega sodelavca za ljudsko petje na Javnem skladu Republike 
Slovenije za kulturne dejavnosti gospoda Bojana Knifica, zastopale nihče 
drug kot Bistrške škuorke. Da je bila izbira pravilna, je potrdila vest, ki nas 
je presenetila in razveselila v soboto 17. novembra zvečer. Bistrške škuorke 
so na 1. mednarodnem festivalu malih vokalnih skupin postale absolutne 
zmagovalke tako po oceni strokovne komisije, kot tudi po oceni občinstva. 
S svojim nastopom so še enkrat potrdile kvaliteto svojega dela in dokazale, 
da trud in odrekanja, ki jih trdo delo pri ohranjanju in negovanju ljudske 
pesmi zahteva, ni bil zaman. Častitljiv naslov je obenem dokaz, da je tudi 
srebrno občinsko priznanje Občine Ilirska Bistrica, ki so ga škuorke prejele 
ob letošnjem občinskem prazniku, prešlo v prave roke.

Pevska skupina Bistrške škuorke sestavlja pet 26-letnih deklet, ki skupaj 
prepevajo že celih 13 let. Ker jim je ljudska pesem pri srcu, so se odločile 
raziskovati, zbirati in ohranjati pred pozabo staro ljudsko pesem. Pri tem je 
bistvenega pomena, da te pesmi zbirajo na domačem terenu pri naših babicah 
in dedkih. Delujejo brez strokovnega vodje, pojejo tri ali štiri glasno, pri svojih 
nastopih pa so oblečene v noše iz okolice Ilirske Bistrice s konca 19. stoletja.

Gostujejo širom 
po Sloveniji, 
ljudsko pesem 
z bistriške do
line pa so doslej 
ponesle tudi v 
Italijo, Nemčijo, 
Češko, Norveško 
in nazadnje še 
na Hrvaško. Za 
ohranjanje tradic
ije in etno kul
turne dediščine 
so bile že večkrat 
nagrajene, za 
zadnji ned
vomno največji 
mednarodni 
dosežek, pa jim 
tudi z Območne 
izpostave 
Javnega sklada 
za kulturne de
javnosti iz Ilirske 
Bistrice iskreno 
čestitamo. Bravo 
škuorke!

Igor
Štemberger

0 0 0 glasba 0 0 0
PEll SO JIH MATI MOJA

Foto: Tomo Šajn, Primorske novice

V petek 23. novembra, je bil 
Domu na Vidmu ponovno prizorišče 
izjemno zanimivega in dobro 
obiskanega kulturnega večera. Pr
ireditev z naslovom »Peli so jih mati 
moja« je bila namenjena predstavitvi 
istoimenske notne zbirke avtorja 
Saše Boštjančiča in zgoščenke s 
posnetki priredb ljudskih pesmi iz 
omenjene zbirke v izvedbi MePZ 
Ahec. Društvo Ahec iz Jasena se je 
ponovno izkazalo kot odličen organi
zator in gostitelj.

Prireditev je bila ponoven dokaz, 
da je ljudsko petje, tokrat prirejeno 
in zapisano z notami, na bistriškem 
dodobra ukoreninjeno. Da bi mar
sikatero pesem iztrga! pozabi, je 
avtor notne zbirke Saša Boštjančič te 
pesmi spravil v notni zapis. Projekt, 
ki se gaje že pred časom pogumno 
lotil, je z izidom publikacije in CD-ja 
dobil svoj epilog, uspela prireditev 
v Domu na Vidmu pa je bila še 
pika na i. Na sami prireditvi smo 
lahko prisluhnili nekaterim pesmim

iz omenjene zbirke. Imeli pa smo 
tudi možnost te pesmi primerjati s 
tistimi, ki nastajajo na drugačen um
eten način, katerih note in besedila 
pripravljajo znani ustvarjalci.

Poleg MePZ Ahec so na prireditvi 
nastopili tudi Jasenski pevci, obe 
skupini pod vodstvom avtorja zbirke 
Saše Boštjančiča, kot gostje pa so 
nastopili Oktet Škofije, Zvonejski 
kanturi iz sosednje Hrvaške in mlad 
narodnozabavni ansambel Biseri. Pr
ireditev je v sproščenem slogu vodil 
Danijel ček, ki seje o zbirki in motivih 
za nastanek te zbirke ter o samem 
poteku snemanja zgoščenke, med 
pevskimi nastopi pogovarjal z avtor
jem Sašo Boštjančičem in preds
ednico Društva Ahec gospo Majdo 
Ferlež. S pozdravnim nagovorom 
je obiskovalce, ki jih ni bilo malo, 
pozdravil ilirskobistriški župan An
ton Šenkinc, prizadevne člane 
jasenskega društva pa je s svojo 
prisotnostjo počastil tudi tajnik Zveze 
pevskih zborov Primorske gospod 
Ivan Tavčar.

Ii.š.1
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BISTRIČANI BISTRIČANOM - RAFKO VALENČIČ

V okviru ciklusa Bistričani 
Bistričanom, s katerim želi Društvo za 
krajevno zgodovino in kulturo Ilirska Bis
trica bistriški javnosti predstaviti naše ug
ledne in uspešne rojake, je bil v četrtek, 
29. novembra v Knjižnici Makse Samsa 
v sodelovanju z Župnijo Ilirska Bistrica 
prvi tovrsten večer z duhovnikom, uni
verzitetnim profesorjem, znanstvenikom 
in publicistom gospodom Rafkom 
Valenčičem. S spoštovanim gostom 
sta se pogovarjala Tomo Šajn in ilir- 
sko-bistriški župnik Gabrijel Vidrih. Ob 
tej priložnosti je pogovor tekel tudi o 
Valenčičevi zadnji knjigi Sveti Hieronim 
mož s Krasa.

Rafko Valenčič (r. 1937 leta) po rodu 
iz Mereč, je študiral na Teološki fakulteti 
v Ljubljani in na Akademiji Alfonziani 
v Rimu. V duhovnika je bil posvečen 
1962. leta in svojo duhovniško pot nad
aljeval kot kaplan v Postojni, Ankaranu, 
Izoli in Piranu. Bilje profesor Pastoralne 
in moralne teologije na Teološki fakulteti 
v Ljubljani (1968-1990), dekan te 
fakultete, podpisnik Magnae Chartae 
Universitatum (Bologna, 1988), član 
Habilitacijske komisije na Univerzi v 
Ljubljani (1995-2000), danes je up
okojeni in zaslužni profesor. Predaval 
je v Italiji, Avstriji, Srbiji in na Hrvaškem.

Njegovo znanstveno-raziskovalno delo obsega pastoralno in moralno 
teologijo ter pastoralno-teološke raziskave. Delal je na projektih: priprava 
na zakon, študij nekaterih segmentov verske prakse, mednarodni projekt 
Aufb ruch (Dunaj, 1996-2000). Veliko je objavljal v domačih in tujih zn
anstvenih in strokovnih revijah ter zbornikih (Bogoslovni vestnik, CSEO 
Centra studi Europa orientale, Obnovljeni život, Diakovensia, Riječki 
katolički časopis, Nova revija...).

V pogovoru v nabito polni čitalnici bistriške knjižnice je med drugim 
tekla beseda tudi o zadnji Valenčičevi knjigi Sveti Hieronim, mož s Krasa. 
V tej knjigi skuša avtor umestiti rojstni kraj tega velikega misleca iz obdobja 
zgodnjega krščanstva. Po eni izmed teorij, naj bi bil ta svetnik rojen na 
Starodu. V kulturnem programu je nastopila pevska skupina Resa.

(i.š.)
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S! obletnica <0 <0
60-LETNICI SLOVENSKEGA KPD BAZOVICA

Slovesna akademija v počastitev 
60. jubileja KPD Bazovica je v so
boto, 24. novembra potekala v dvo
rani Hrvaškega kulturnega doma na 
Sušaku. V bogatem programu so 
nastopili MePZ ter dramska in plesna 
skupina KPD Bazovica, kot gostje pa 
priznana akademska folklorna skupina 
France Marolt iz Ljubljane. Občinstvo 
so navdušili tudi mladi harmonikarji 
Martin, Tomaž in Jaka iz Kluba har
monika in več kot dostojno predstavili 
občino Ilirska Bistrica.

Povezovalec večera pa je bil znani 
in priljubljeni napovedovalec Radia 
Slovenija 1, Janez Dolinar.

O društvu
Jeseni leta 1947. se je skupina 

rojakov zbrala v skromni sobici z eno 
samo željo, ohraniti in občutiti delček 
domačega kraja tudi v mestu, kamor 
jih je pripeljala usoda. Takoj so se 
odločili tudi za ime društva, “Ba
zovica”, v spomin na slovensko vas 
pri Trstu, kjer so padle prve slovenske 
žrtve fašističnega nasilja.

Z velikim navdušenjem so člani in 
njegova prva predsednica, sedaj že 
pokojna Zora Ausec, z dobro voljo 
in marljivostjo vztrajali kljub težkim 
razmeram in tako je “Bazovica”kmalu 
postala eden izmed pomembnejših 
nosilcev ljubiteljske dejavnosti na 
Reki.

In ne samo to. Društvo so radi 
obiskovali slovenski kulturni in javni 
delavci ter z literarnimi večeri, znan
stvenimi predavanji in potopisi pris
pevali k boljšemu spoznavanju nas 
samih in predstavitvi našega naroda 
pripadnikom vseh drugih vtem kraju.

Po osamosvojitvi naših dveh do
movin, je društvo postalo pravo 
središče za rojake: najprej kot prvi 
sedež Zveze Slovencev na Hrvaškem, 
skupne organizacije slovenskih društev 
v novi državi (1992-1996), katere 
predsednik je bil tudi tedaj prvi mož 
“Bazovice”, Vinko Žibert, zatem pa 
še kot organizator rednih Konzularnih 
dni, vsodelovanju z Veleposlaništvom 
Republike Slovenije v RH. Na teh 
srečanjih s konzularnimi predstavniki, 
ki potekajo že več kot deset let, se 
naši rojaki seznanijo z vsemi aktualnimi 
informacijami iz matične domovine. 
Tako je naš Slovenski dom, katerega 
članstvo se je v minulih letih povzpelo 
na več kot 1900 evidentiranih, postal 
resničen dom za vse, ki ne morejo 
tako pogosto v svoj domači kraj.

In prav je tako. Ta občutek 
skupnosti in istočasno spoštovanja 
različnosti je bil temelj že od samega 
začetka delovanja in je tudi prispeval 
k boljšemu razumevanju z drugimi 
društvi in skupinami, ki se ravno tako 
trudijo obogatiti civilizacijsko in kul
turno raven našega mesta.

Mogoče bo čez dolgo let, zahval
jujoč tudi spominu na tu zabeleženo, 
kateri izmed naših, sedaj najmlajših 
članov, rekel svojemu pravnuku: “Po
glej, tudi mi, Slovenci, smo v prelepo 
čipko mesta ob Kvarnerskem zalivu 
vtkali svojo nit."
Naloga društva je da vzpod
buja, pomaga in razvija:

- ohraniti in negovati identiteto 
Slovencev na Reki in Hrvaškem;

- ohraniti in negovati slovensko 
samozavest in slovenski jezik;

- ohraniti in negovati slovensko 
kulturno dediščino;

- ohraniti dobre in prijateljske 
odnose s hrvaškim narodom 
Dejavnost:

- vzpodbuja medsebojno spozna
vanje in druženje;

- neguje društvene in kulturne vezi 
s Slovenijo;

- organizira učenje in izpopol
njevanje slovenskega jezika, običajev 
in tradicij, kulturne dediščine ter kul- 
turno-zgodovinskih vrednot;

- prireja razne oblike pomoči in 
obveščanja;

- organizira kulturna, znanstvena in 
strokovna srečanja, sodeluje na tribu
nah, manifestacijah in drugih oblikah 
druženja in združevanja;

- vzpodbuja in razvija slovensko 
kulturno dejavnost z gledališkimi, 
glasbenimi in folklorno-plesnimi pr
ireditvami, razstavami, oblikovanjem 
knjižnice in z obnovo knjižne zbirke, 
organiziranjem literarnih večerov in 
predavanj.

Skupine, ki delujejo v sklopu 
društva so:

- mešani pevski zbor: vodi Franjo 
Bravdica

- dramsko - recitatorska skupina: 
vodi Alojz Usenik

- plesno - folklorna skupina:vod-

ita Sanja Milardovič in Iva Valčič ob 
spremljavi Lidije Brajkovič

- planinska skupina: vodi Darko 
Mohar

- dopolnilni pouk Slovenskega 
jezika in kulture: vodi mr. Marija 
Donadič

- mladinska skupina: vodita Damjan 
Pipan in Andrej Grlica

- literarna skupina in knjižnica: 
vodita Loredana Jurkovič in Slavko 
Arbiter

- FOTO klub: vodi Petra Aničič

Predsednik Vitomir Vitaz je 
najzaslužnejšim članom podelil zlate 
plakete ob 60-letnici delovanja.

Med dobitniki so bili Jože Grlica, 
edini član Bazovice od njene ustano
vitve, igralec Lojze Usenik, Slavko Ar
biter- avtor besedila društvene himne, 
ter Vinko Žibert, nekdanji dolgoletni 
predsednik in prvi predsednik Zveze 
slovenskih društev na Hrvaškem. 
Posebno priznanje je prejela tudi 
tajnica Bazovice Marjana Košuta, ki 
je bila zaslužna za izvedbo celotne 
organizacije prireditev ob praznovanju 
obletnice društva.

15 LET Bo#E,ORGANIZACIJE
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Čestitke prvemu predsedniku Vinku Žibertu
; Naj dodamo ob tej priložnosti še posebne in iskrene čestitke prvemu predsedniku Zveze 

Vinku Zibertu, leta 1992 tudi vodilnemu predstavniku KPD Bazovica, kjer j e bil tudi sedež. 
Prav njemu gre velika zahvala, da seje krovna organizacija tedaj postavila na noge. V dru~ 
gib dveh društvih, včlanjenih v zvezo, namreč pravih sogovornikov ni bilo glede na to, da 
je zagrebško društvo preživljalo težke trenutke in burne‘spremembe, karlovški Triglav pa 
seje od sodelovanja v zvezi kmalu ogradil. m.m

<g) # recenzija <g) #
Misel o knjigi...
Martin Prechtel

Neposlušnost hčere Soma (Ekstaza in čas)
(The Disobedience of the Daughter of the Sun)
Založba Eno, Nova Gorica, 2007
»Naše sanje in zgodbe se morajo začeti tam, kjer ni žag in Škarij.«
Martin Prechtel živi kot pisatelj, učitelj, govorec, glasbenik in zdravilec- 

šaman v Novi Mehiki. Poleg knjige, ki jo danes predstavljam, je napisal še 
Skrivnost govoreče jaguarke, Dolgo življenje in Med v srcu. Ljudem pomaga 
najti stik s samim sabo, naravo, dušo in svetom. Njegova dela zajemajo iz 
indijanske domorodne kulture in so prevedena v številne jezike. Je obenem 
slikar in svoje knjige ilustrira sam.

Knjiga, o kateri danes pišem, je pravzaprav pravljica za odrasle. Zgodbo 
so v gvatemalskem višavju ohranjali cutuhilski Maji iz vasi Santiago Atitlan in jo 
avtor razloži v petih pomenskih plasteh. Prva plast Mavrična peresa v repu ali 
Zunanji ovoji zgodbe razlaga proces zorenja in odnosov med starši in otroki. 
V drugi pomenski plasti V mreži zvezd ali Domorodno razumevanje oriše 
kulturni pomen zgodbe. Nadaljuje z Ekstazo in časom (kjer se osredotoči na 
cutuhilski govor) in še z naslednjo pomensko plastjo Nikoli dotlej videni ptič. 
Zaključi z Revolucijo vodne duše oz. Ekstatičnim glasom, v katerem razloži 
sporazumevanje z ne-lndijanci ter pomen zgodbe za preživetje sveta.

Gre vsekakor za posebno zgodbo, ki se jo pripoveduje v temi in pripovedu
jejo jo lahko le nekateri ljudje v sušnem obdobju med novembrom in aprilom, 
med sončnim zahodom in polnočjo. Zgodba živi skozi pripovedovanje in je pov
ezana s svetom duhov. Ubesedovalec jo odene v meso, začne jo pripovedovati 
v prejšnji zgodbi, konča s pripovedovanjem, ko je zgodba najbolj napeta.

Zgodba je kot voda, ki brzi. Ki vase zajame mnogoterost oblik, ribe, reso, 
tokove, les, blato, vse. Vrača se k izviru. Je kri prispodobe in mita, cvetja 
in kulturne prenove. Govori o Visokorasli hčeri Sonca in matere Lune, ki je 
občudovana, sprejeta, prečudovita tkalka in prelepo dekle. Vendar po mnenju 
staršev nihče ni dovolj dober zanjo in poroči se lahko le z nekom enakega 
stanu in višine. Preobrat. Visokorasla se zaljubi. Vendar ne v princa na belem 
konju, ne v viteza, ne v boga. Zaljubi se v malega zeleno-sijočega škratka, 
dzunuuna, kolibrija, v otroka velikega oceana. Ker starša nočeta, da bi se 
družila, kaj šele, da bi se poročila, zaljubljenca zbežita in... Ne, ne morem 
vam izdati nadaljevanja zgodbe... Priporočam v branje odraslim in tistim malo 
manj odraslim ©.

Avtor piše pripoved z izredno tenkočutno obarvanim jezikom, s poetičnim 
izrazoslovjem sešije vsako poved. Bipolarnost sveta, čutenj, dogodkov nas 
zanese vase. Nam daje razmišljati. Ja, tudi o dnevih, ki prihajajo. O dnevih, 
ko bi ljudje lahko bili srečni, ko bi skorajda morali biti srečni, pa ne zaradi 
samih sebe, ampak zato, ker je pač veseli december. In ker nekje piše, da 
se moramo ravno decembra kititi z Miklavži, Dedki Mrazi, Božički, Rudolfi, 
s tonami čokolade, bonbonov, z marsičem drugim. Lahko si tudi vzamete 
božični kredit, če hočete. Lahko ste veseli le decembra. Lahko odpuščate, 
norite, objemate, se smejite le decembra. Ker je pač veseli december. S prvim 
januarjem pa, prosim lepo, ne razočarajte, nadenite si spet tisti strogo-resni 
obraz. Nič smejanja. Nič pripovedovanja. Nič več dobrih, prisrčnih, iskrenih 
želja. Lahko nadaljujete zzavistjo, nevoščljivostjo, nezadovoljstvom, pravzaprav 
je vse to za naše možgančke skorajda priporočljivo. Resno ©. (Se oproščam 
za ta »izvenkontekstualni intermezzo« ©, ampak ne morem si kaj ©).

Morda je zgodba le majhen pobož. Darilo tistim, ki se jim december 
raztegne čez celo leto. Tistim, ki podarjajo nasmeh, tople besede, ja, tudi 
toplo čokolado, kuhano vino, punč in še kaj - skozi celo leto. Brez kreditov. 
S čisto praznimi bančnimi karticami, če hočete. Z dobro voljo. Brez strahu. 
Namenjena je tistim in takim, ki podarjajo lepo misel ali pravljice za dober 
dan in lahko noč. Pesem. Pogled v oči... Karkoli iz srca. Kakor je napisana 
pričujoča knjiga. Iz srca.

Ouetzalito je vrsta kolibrija z dolgimi, drobnimi, mavričnimi repnimi peresi. 
Je simbol duhovnega in svetega. Tisto, kar je lahko vsak od nas. Kot pravljica. 
Obliž za rane, doživete vtem in vseh prejšnjih letih ali življenjih. Zgodba za tisti 
del sebe, za katerega se zdi, da ga nihče ne vidi in vendarle obstaja. Želim 
vam, da si knjižico preberete. Da ohranjate spomine, da ne zgorijo. Naj bodo 
vaš smeh in vaše solze stopinje nevidnih duš. Naj bo vaše življenje božična 
- ali katera koli zgodba s srečnim koncem. Naj bodo Božič in veselje in mir in 
ljubezen in kar je še tega v vas čisto vsak dan, ne samo v decembru.

Srečno v 2008, lepo praznujte in močen objem do naslednjič,
Patricija

koliSter Dolenje 2a, 05/788 60 10 

PE Ilirska Bistrica, 05 / 710 14 30

Velika izbira avtoplaščev in alu platišč 
MERJENJE IZPUŠNIH PLINOV

NOVA PONUDBA
POLNJENJE KLIMATSKE NAPRAVE

delovni čas od 8. do 19. ure, v soboto od 8. do 14. Ure.
El Prodaja vozil OPEL 05 / 788 60 09 ;

Akcija "Pomladanska presenečenja" 
z izrednimi popusti do konca meseca junija

NOVACORSA, ASTRA, MERIVA, ZAPIRA, VECTRA, SIGNUM, VIVARO, COMBO
NOVA OPEL ANTARA

E, POOBLAŠČENI OPEL-©- SERVIS !■
1’ originalni rezervni deli, originalna dodatna oprema 11!
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karate

UUBUANA OPEN 2007
V dvorani Kodeljevo se je na letošnjem turnirju LJUBLJANA OPEN 2007 

za medalje potegovalo 546 tekmovalcev iz sedmih držav. Statistika kaže 
udeležbo 59-ih klubov, v konkurenci posameznikov in ekip za najboljša mesta 
pa je bilo podeljeno 106 kompletov medalj.

Tudi letošnje tekmovanje so popestrili tekmovalci iz Irana, poleg slovenskih 
pa so se tekmovanja udeležili tudi tekmovalci iz Avstrije, Hrvaške, Češke, 
Italije, Srbije in Črne gore. Na sedmih boriščih so na začetku v disciplinah 
ELEMENTI, ENOKORAČNI BOJ, POLPROSTI BOJ in KATA najprej nastopili 
otroci.

Bistriški karateisti so se ponovno odlično odrezali in v močni konkurenci 
osvojili naslednje rezultate: v kategoriji kate ekipno letnik 1997 in mlajše 
so deklice v postavi TEJA JENKO, NASTJA STOPAR in ANITA JANEŽIČ 
osvojile 3.mesto, v kategoriji višje, letnik 1993-1996 pa so dekleta v postavi 
URŠKA JENKO, TAMARA BROZINA in ANITA JANEŽIČ osvojile 2.mesto. 
Pri članicah so v ekipnih bojih zmagale tekmovalke v sestavi DORIS BRNE, 
TAMARA KOVAČEVIČ in ŠPELA MUHA. V kategoriji kihon ippon kumite ali 
eno koračni boj, letnik 1998-1999 se je TEJA JENKO ponovno izkazala, se 
prebila vse do finala in osvojila odlično 2.mesto. Prav tako pa je svoje znanje 
v jiyu ippon kumite ali pol prostem boju kronala z zlato medaljo starejša ses-

VOŠČILO i
Odbije polnoč in leto mine: •

PODARJA IZKUŠNJE, USPEHE, SPOMINE. *
Hj/ODBIJE polnoč poti so odprte za upe ik|

ŽELJE
TER NOVE NAČRTE. SREČNO NOVO LETO! I

SHOTOKAN KARATE KLUB MUHA ŠPELA ILIRSKA BISTRICA
ŽELI VSEM SVOJIM ČLANOM IN OSTALIM ŠPORTNIKOM VELIKol 
ŠPORTNIH USPEHOV V PRIHAJAJOČEM LETU 2008 TER VELIKO « 

DROBNIH STVARI, KI PRIČARAJO ČAROBEN VSAKDAN! "

šah
Prvi šahovski turnir v Sloveniji za 

osebe s posebnimi potrebami
V torek, 11.12.2007, je v Cen

tru za usposabljanje, delo in var
stvo (CUDV) Radovljica potekal 
šahovski turnirza osebe s posebnimi 
potrebami. Sodelovalo je 11 tekmov
alcev iz Slovenije in Hrvaške.

Največ znanja so pokazali Željko 
Seferovič iz Črne na Koroškem, 
Marko Gajič z Reke ter Vlado Miško 
iz Dornave. Odlično četrto mesto je 
osvojil domačin iz Radovljice Damjan 
Močnik. Da je turnir potekal v skladu 
s pravili je poskrbel Drago Šiftar, 
predsednik Šahovskega društva 
Simp Radovljica. Ta turnir so v CUDV 
Radovljica organizirali prvič. Ker 
so tekmovalci zanj pokazali veliko 
zanimanje, ga bodo tudi v prihodnje. 
Tadej Kramberger: »Šah igramo 
enkrat na teden s prijatelji. Všeč mi je

dvoboj z njimi. Zelo moraš pomisliti, 
da ti uspe dobra poteza.«

Brane Štetner(trener): »Šah smo 
začeli igrati pred tremi leti. Zahtevna 
pravila nas niso prestrašila in kmalu 
se je opazil napredek. Tako smo tudi 
na željo naših igralcev organizirali

ta turnir, ki je sploh prvi te vrste v 
Sloveniji. Upam, da bo v prihodnje 
na našem turnirju sodelovalo še več 
tekmovalcev.«

Več informacij lahko dobite na: 
040 563 477

NOGOMETNI KLUB 
ILIRSKA BISTRICA

Želi vsem svojim članom, sponzorjem, 
navijačem inostalim ljubiteljem športa 

vesele božične praznike ter 
srečno, zdravo in uspešno 

Novo leto 2008.

|

VOŠČILO

Športno društvo BAS ŠPORT Il.Bistrica Z\
VOŠČI VSEM SVOJIM ČLANOM, POSLOVNIM 

PARTNERJEM IN OBČANOM PRIJETNE BOŽIČNE 
IN NOVOLETNE PRAZNIKE TER VELIKO SREČE, 
ZDRAVJA IN VESELJA V PRIHAJAJOČEM 2008.

esimifcOoaODDoeOog^
{jffgj®ofimc3 8m pra8srad]a)[]<g dL®=®=

ESIMIT technology d.o.o. 
Vojkov drevored 14 
6250 Ilirska Bistrica

n.c. telefon: 05/711 02 00 
teto: 05/711 02 10 
e-mail: esimit@esimit-tech.si
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L bistriške lokostrelske novice tekaško društvo
DOLORES ČEKADATRETJA NA 
SVETOVNI LESTVICI

Svetovna lokostrelska zveza za 
poljsko lokostrelstvo je pred dnevi 
zaključila s točkovanjem lokostrelcev 
in lokostrelk za leto 2007. V konkuren
ci članic torej najmočnejši konkurenci 
lokostrelk sveta DOLORES ČEKADA 
zaseda odlično tretje mesto , takoj za 
letos odlično Tomasijevo iz Italije ter 
Francozinjo Nayrole.

DVORANSKE TEKME
Pričele so se dvoranske tekme, 

ki bodo potekale vse tja do aprila 
prihodnje leto. Tudi naši tekmovalci 
in tekmovalke so se udeležili dveh 
turnirjev, enega v Italiji in enega pri 
nas .
Dvojna dvoranska FITA v itali
janski Gorici

Od 100 tekmovalcev iz Italije in Slovenije, ki je v nedeljo 18 novembra 
potekalo v Gorici, sta se na 25 in 18-metrski razdalji pomerila tudi naša DO
LORES in JADRAN ČEKADA.

Jadran si je med lokostrelci z golim lokom nastreljal 3. mesto in bronasto 
priznanje.

Dolores pa je v ostrem dvobojevanju proti kolegici iz Slovenije Mateji 
Andrejka zaradi nekoliko slabšega rezultata na razdalji 25 m klonila in zasedla 
drugo mesto.

Za začetek zimske sezone sta dosežka ter rezultata dobra vzpodbuda za 
sezono 2007/2008.

Odprto dvoransko FITA prvenstvo v Novem mestu
V soboto 24. novembra pa je v Novem mestu potekalo odprto prvenstvo 

Slovenije v FITA za dvorane in sicer na razdalji 18 metrov. Turnirja se je udeležilo 
kar 149 lokostrelcev in lokostrelk iz 26 slovenskih klubov. Na prvenstvu smo 
imeli tri klubske predstavnike . Odrezali pa so se takole.

V ženski članski konkurenci z ukrivljenim je prvo mesto tokrat pred Matejo 
Andrejka zasedla naša DOLORES ČEKADA. Petnajst krogov več je bila dovolj 
velika zaloga za premočno zasedbo prvega mesta.

V kategoriji goli lok si je pri veteranih prvo mesto nastreljal JADRAN 
ČEKADA , pri veterankah pa drugo mesto BISERKA ČEH.

Turnir je štel tudi za tekmovanje za Slovenski pokal.
Memorial Mateja Šabca v Postojni

V spomin na preminulega mladega postojnskega lokostrelca Mateja 
Šabca so se v soboto 2. decembra lokostrelci in lokostrelke že sedmič zbrali

na turnirju v Postojni, 
da bi počastili spomin 
na tekmovalca, ki je 
v lokostrelstvu veliko 
obetal , a žal premlad 
preminil.

Bistriški lokostrelci 
so se turnirja udeležili s 
trinajstimi tekmovalci 
. Trije od njih , Katja 
Firm, Mile Prpič in 
Luka Damiš so se 
tekme udeležili prvič.

Z ukrivljenim lokom

je pri članicah zmagala DOLORES ČEKADA , pri deklicah ANA VIČIČ , pri 
mlajših deklicah pa ANA PENKO . LUKAGEREČNIK je bil kategoriji dečkov 
tretji,NEJC DEBVEC pri dečkih šesti, MARKO VIDMAR pa pri kadetih de
veti.

Z golim lokom so si prvo mesto pristreljali veterani JADRAN ČEKADA, 
veteranka BISERKA ČEH, pri mlajših dečkih LUKA DEKLEVA tretje mesto in 
MILE PRPIČ osmo mesto, pri mlajših deklicah pa KATJA FIRM osmo mesto.

S sestavljenim lokom sta streljala 
dva naša mlada lokostrelca. LUKA 
DAMIŠ pri mlajših dečkih in PATRI K 
CEGLAR pri dečkih sta zasedla drugo 
mesto.

Turnir se je odvijal v športni dvo
rani srednješolskega centra, štel 
pa je tudi za točkovanje za Sloven
ski pokal za sezono 2007/2008. 
Udeležilo se ga je 142 tekmovalcev 
iz 25 slovenskih klubov.

Končno stanje tekmovanj za 
leto 2007 in uvrstitve bistriških 
tekmovalcev

Zaključeno je tekmovanje za 
sezono 2006/2007 in Lokostrelska 
zveza Slovenije je objavila končne 
uvrstitve tekmovanja klubov in 
posameznikov.

Bistriški lokostrelci so dosegli na 
15 v naprej določenih tekmah nasled
nje skupne uvrstitve.

V uvrstitvi po doseženih rezultatih 
na turnirjih je bistriški klub izmed 35 
sodelujočih klubov zasedel sedmo 
mesto. Zmagal je lokostrelski klub 
Šenčur.

V kategoriji goli lok je pri deklicah 
TEA GOMBAČ zasedla 3. mesto, pri 
mlajših dečkih LUKA DEKLEVA 15. 
mesto, pri dečkih ANDREJ PRELOG 
17. mesto, pri veteranih JADRAN 
ČEKADA 2. in LADO ČELIGOJ 
5.mesto.

Pri veterankah je ČEH BISERKA 
osvojila PRVO MESTO.

V kategoriji ukrivljeni lok je pri 
članih MATIJA ŽLENDER zasedel 
9. mesto, pri članicah DOLORES 
ČEKADA 2. mesto, pri kadetih 
MARKO VIDMAR 14. mesto, pri 
dečkih NEJC DEBEVEC 8. mesto, 
pri deklicah NINA VIČIČ 2. mesto, 
pri mlajših dečkih LUKA GEREČNIK 
8. mesto in pri mlajših deklicah ANA 
PENKO 2. mesto.

V kategoriji sestavljeni lok sta 
bistriške barve zastopala dva tekmov
alca. Pri članih je JOSIP MALJEVAC 
zasedel 22. mesto in PATRI K CE
GLAR 2. mesto.

Naj poudarimo, da je kar nekaj 
naših odličnih tekmovalcev / Do
lores Čekada, Matija Žlender, Nina 
Vičič , Ana Penko in še nekateri/ iz
pustilo nekaj turnirjev in s tem izgubilo 
možnosti za dosego najvišjih mest.

V klubu smo zadovoljni z 
doseženimi rezultati, še posebno 
z rezultati najmlajših, saj posebno 
skrb posvečamo prav vzgoji mladih 
lokostrelcev.

<!>
OB ZAKLJUČKU LETA 

VSEM ŠPORTNIKOM ILIR
SKE BISTRICE ČESTITAMO 
ZA DOSEŽENE REZULTATE 
V LETU 2007 , ŽELIMO JIM 
OBILO ŠPORTNIH USPEHOV 
TER ZDRAVJA V LETU 2008 
. TUDI VSEM OBČANOM ILIR
SKE BISTRICE ŽELIMO VES
ELE BOŽIČNE PRAZNIKE TER 
USPEŠNO IN SREČNO NOVO 
LETO 2008.

PREDAVANJE 0 ŠPORTNI PREHRANI

Tekaško društvo Bistre je v petek, 30. novembra, v prostorih Breze d.o.o. 
pripravilo predavanje o pomenu pravilne prehrane športnika. Predaval je g. Jure 
Bolka, strokovnjak za športno prehrano, ki s svojimi programi prehrane sode
luje s številnimi rekreativnimi in vrhunskimi športniki ter pri svojem delu beleži 
zavidljive rezultate. Poudarek nadvse zanimivega in poučnega predavanja je bila 
prehrana rekreativcev, ki se ukvarjajo z aerobnimi športi, med katere sodi tudi 
tek. Čeprav tekači rekreativci v večini primerov treningom namenijo dovolj časa 
in energije, pa zlasti pri tistih, ki v svojih rezultatih želijo napredovati, vidnejšega 
napredka ni opaziti, kar po mnenju g. Bolke lahko pripišemo nepravilni prehrani 
oz. vnosu določenih vrst živil v organizem, ki posledično vodi v podhranjenje 
organizma z bistvenimi energenti. Tekači rekreativci v splošnem ne namenjajo 
veliko pozornosti pravilnemu prehranjevanju, čeprav je dokazano, da pravilna 
prehrana prinaša vsaj 50 % napredka. Zlasti je pomembno polnjenje organizma 
z glikogenom ter ustreznim deležem beljakovin. Kot je povedal predavatelj, 
nepravilno prehranjevanje vodi v izčrpavanje organizma, ki lahko posledično 
oslabi imunski sistem športnika, zanemarjanje pomena regeneracije telesa z 
beljakovinami po naporu (treningu) pa v poškodbe celic, ki lahko privedejo do 
resnejših poškodb mišičnega tkiva in sklepov, kar lahko rekreativnega športnika 
za dalj časa odvrne od rednega treniranja. Tega pa si ne želi nihče. S pravilnim 
prehranjevanjem lahko privarčujemo veliko denarja, ki ga sicer namenimo za 
sanacijo poškodb pri maserjih, fizioterapevtih ali drugih specialistih s področja 
športne medicine.

Predavanje, ki se ga je udeležilo 28 občanov, je prvo v vrsti predavanj, ki 
jih namerava Tekaško društvo Bistre organizirati za širšo javnost. Na tem mestu 
se zahvaljujemo g. Dušanu Iskri, ki nam je prijazno odstopil prostore. Vabimo 
vse zainteresirane k vpisu v društvo ter na organizirano vadbo teka, ki poteka 
dvakrat tedensko (informacije: Drago Seizovič dragoseizovic@email.si). Obenem 
voščimo vesele praznike in srečno 2008!

TD Bistre

Prihaja novo leto... 
Priložnost za nove odločitve,

ZA NOVE IDEJE,
ZA NOVE USPEHE,
ZA NOVO SREČO.

Naj bodo vaše odločitve modre,
IDEJE USTVARJALNE, USPEH ZAGOTOVLJEN 

IN SREČA BREZMEJNA.

Vesele praznike in uspešno leto 2008 
Vam želi

Zavarovalnica Triglav, d.d.

OE Postojna

triglav
InstaLacIJe

Brenčič Jože s.p. *WWW
IliRskA BisTRicA

Kako z manj denarja ogrevati več?
Prva CTC toplotna črpalka 
za ogrevanje objektov 
na bistriškem je vgrajena na 
Kettejevi 4 v Ilirski Bistrici.

Vabljeni na ogled!

cic TOPLOTNE ČRPALKE
ZA OGREVANJE OBJEKTOV

tel: 05 71416 91, mob: 041 830 408
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MEDNARODNI DAN INVALIDOV
S kulturno prireditvijo pod geslom 

»V družbi živimo skupaj« sta Društvo 
invalidov Ilirska Bistrica in OŠ Toneta 
Tomšiča Knežak obeležila 3. decem
ber, ki gaje OZN leta 1993 razglasila 
za mednarodni dan invalidov.

Člane društva in krajane Knežaka 
ter okoliških vasi, ki so se v lep
em številu zbrali v večnamenskem 
prostoru kneške šole je nagovo
rila ravnateljica Mateja Kokošar.
V povezovanju invalidov z mladimi 
vidi primeren način, da se le-ti sez
nanijo z resničnimi težavami inval
idov, pa tudi z njihovim optimizmom 
in življenjsko vedrino; sprejemanje 
in spoštovanje invalidov pomeni 
spoštovanje drugačnosti nasploh.
Zbrane so pozdravili tudi predsednik 
Zveze delovnih invalidov Slovenije 
Drago Novak, sekretarka mag. Tanja 
Hočevar, predsednica MDI Sežana 
Valerija Macarol, župan občine 
Ilirska Bistrica Anton Šenkinc, 
občinski svetnik, direktor bistriškega 
Zdravstvenega doma ter Knežan 
Vojko Mihelj, vodja bistriške enote 
Varstveno delovnega centra Koper 
Sonja Munih ter podpredsednica Dl 
Ilirska Bistrica, Jožica Žibert.

S pestrim in prisrčnim pro
gramom so prireditev obogatili 
učenci OŠ Knežak in varovanci njen
ega vrtčevega oddelka. S petjem,

plesom, recitiranjem in glasbeno-instrumentalnim izvajanjem so dodobra 
ogreli dlani vseh prisotnih in celotni prireditvi dali resnično povezovalni in 
sproščujoči ton. Pripravili so tudi bogato razstavo likovnih in literarnih del, 
skozi katera so izrazili svoje doživljanje invalidov. Z lepimi voščilnicami iz 
recikliranega papirja, slikami in keramičnimi izdelki so razstavo obogatili tudi 
varovanci bistriškega VDC-ja, slikarka Dragica Sušanj, ki zaradi invalidnosti 
slika z usti, pa je razstavila nekaj svojih slik.

Letošnje praznovanje mednarodnega dneva invalidov skupaj z mladimi je 
bilo tretje po vrsti. Društvo invalidov je sodelovalo že z OŠ Dragotina Ketteja 
iz Ilirske Bistrice in z OŠ Podgora Kuteževo. Kot je povedala podpredsed
nica društva Jožica Žibert, bodo invalidi tudi v prihodnosti radi sodelovali z 
mladimi.

Anica Kocjančič

OBMOČNO ZDRUŽENJE RDEČEGA 
KRIŽA
ILIRSKA BISTRICA

ŽELI V LETU 2008 
ČLANOM IN ČLANICAM RDEČEGA 
KRIŽA
TER OBČANOM IN OBČANKAM 
Občine Ilirska Bistrica

OBILO ZDRAVJA, ZADOVOLJSTVA IN 
OSEBNE SREČE.

Vsem krvodajalcem in krvodajalkam,
KI STE DAROVALI SVOJO KRI ZA ŽIVLJENJE DRUGIH, 

SE TOPLO ZAHVALJUJEMO Z NAJBOLJŠIMI ŽELJAMI.

Vsem tistim, ki ste se v letošnjem letu
SREČALI S TEŽAVAMI IN STISKAMI, ŽELIMO,
DA BI VAM TOPLO SONCE RAZBLINILO ČRNE OBLAKE.

• » Vsi cvetovi prihodnosti 
e so v semenu sedanjosti«
e kitajski pregovor

• ČLANI LISTE NEODVISNIH OBČANOV
• KRAJEVNIH SKUPNSOTI
• VOŠČIMO VSEM OBČANKAM IN OBČANOM
• BLAGOSLOVLJEN BOŽIČ IN ŽELIMO
• SREČNO NOVO LETO 2008.
•
• S skupnimi močmi do različnih ciljev

NEKAJ ZA TELO , NEKAJ ZA DUS0.

Sobotni sončni popoldan; 
čas, ko se je koledarsko poletje 
prevesilo v jesen; 26 diabetikov 
iz ilirskobistriškega in sežanskega 
društva diabetikov je odpotovalo na 
preventivno okrevanje na morje.

Društvo diabetikov Ilirska Bis
trica je v svoj bogati letni plan vtka
lo tudi preventivno okrevanje in 
izobraževalno druženje svojih članov 
in njihovih sopotnikov ob morju , na 
Malem Lošinju.

Uvodne korake v tako obliko dela 
smo uhodili že spomladi, ob pomoči 
diabetikov iz Ljubljane. V jesenskem 
času, ko je sonce že nekoliko obrnilo 
svoj obraz od naših krajev, a je še 
vedno dovolj prijetno grelo, smo 
pod organizacijsko taktirko preds
ednika društva Ivana Bergoča tako 
obliko nadaljevali..V svoje vrste smo 
povabili diabetike iz Sežane in tako 
družno, 26 članska ekipa, krenili na 
7-dnevno okrevanje v Mali Lošinj. 
Le-ta nam je podaril darilo v obliki do
brega počutja, ki ga je nudila obilica 
sončnih ur, dolgih sprehodov v 
kraju in ob morju, po številnih uvalah, 
pod streho mogočnih in razkošnih 
borovcev in v objemu jesenskega 
toplega maestrala.

Pri nabiranju življenjske energije 
pa nismo pozabili na izobraževalni 
del. Pri tem so nam velikodušno 
pomagali člani Udruge diabetičara 
Cres-Lošinj: predsednica gospa 
Renata Žugič mr.pharm. in člana 
predsedstva gospa Branka Kaurin in 
profesor gospod Josip Lulič. Posre
dovali so nam nova sodobna vedenja 
o prehrani diabetikov, opravili nekaj 
pomembnih meritev in nas seznanili 
s pomenom rezultatov.

V prisrčnem klepetu ob kavici 
smo ugotovili, da imajo diabetiki in 
njihova društva povsod približno 
enake probleme in, da bi bilo dobro,

da strnemo vrste in poskrbimo za 
prenos dobro rešenih idej, posebno 
tistih, ki bodo zboljšale življenjske 
pogoje diabetikom.

Po tedenskem druženju smo se 
razšli v prepričanju, da smo se imeli 
lepo, da je bilo druženje uspešno 
in koristno in da bi morali to še kdaj 
ponoviti. Zagotovili smo si, daje bil 
tole kamenček v mozaiku skupnega 
druženja in bomo mozaik gradili 
naprej.

Hvala organizatorju, sežanskim 
diabetikom, prijateljem z Lošinja ( 
domačim diabetikom in

animatorje v hotelu Avrora) in 
vsem nam, ki smo se potrudili, daje 
okrevanje uspelo in nam bo ostalo v 
lepem spominu.

Vsak človek je v svojem bistvu 
edinstven, neponovljiv in prežet s 
svojimi željami in težavami. Slednje 
bi rad najboljše rešil, prvim pa čim 
boljše služil. Prav zaradi tega so 
akcije, ki jih v svojem letnem planu 
naniza društvo diabetikov, in teh ni 
malo, dobro obiskane.

Drugi teden v novembru je 32

članov preživelo v termah Šmarješke 
Toplice in v njeni okolici. V teden
skem programu so bili deležni 
modula » samovodenje sladkorne 
bolezni« in predavanja s temo » Z 
zdravo prehrano ohranimo in okrepi
mo zdravje« Svoje čute so obogatili 
na zeliščni kmetiji, slikarski razstavi 
in kuharski delavnici. Za zdravje 
mišic in kosti pa je poskrbela vodena 
hidrogimnastika, številni skupinski in 
individualni sprehodi in nepogrešljivi 
plesni večeri.

Martinovanje je postal že skoraj 
nacionalni slovenski praznik, zato ni 
čudno, da niso mogli mimo njega

tudi naši sladkorčki. Kar 60 vesel
jakov in članov, ki se radi družijo in 
spoznajo še kaj novega, seje 17. no
vembra odpeljalo na izlet v Brežice in 
okolico. Svoj dan so napolnili z vtisi, 
ki jim jih je ponudila Vrtnarija Čatež 
s svojim prekrasnim rezanim cvetjem 
in posebna etnografska zbirka 
Marije Sušnik. Le- ta jih je popeljala 
daleč nazaj; v stari stanovanjski hiši 
in gospodarskem poslopju jim je po
nudila prikaz celostnega razvoja teh 
krajev iz prejšnjega stoletja. Njihova 
pozornost je bila namenjena tudi rep
nice pri Najgerju (repnica je prostor, 
ki so ga domačini izkopali v peščene 
sklade) in prenovljeni Pleteršnikovi 
domačiji v Pišecah; tu je bil dama 
Maks Pleteršnik, slov. jezikoslovec, 
leksikograf in avtor znamenitega 
slovensko-nemškega slovarja.

Piko na i je postavila večerna 
zabava posvečena Martinu in vsem 
izletnikom dobre volje. S hrano in 
pijačo obložena miza in poskočna 
glasbena podlaga so ustvarili pogoje 
za prijetno razpoloženje in prijateljski 
klepet pred odhodom domov.

Za konec pa še nekaj zadnjih 
dogodkov:

V soboto, 24. novembra, je bilo 
v Šempetru pri Novi Gorici organ
izirano tekmovanje učencev OŠ in 
SŠ v znanju o sladkorni bolezni 
(naslednje leto je organizator Ilirska 

Bistrica)
Za slovo staremu in 

dobrodošlico novemu letu bo 
15. decembra, s pričetkom 
ob 18. uri, prednovoletno 
srečanje v restavraciji Trans
port. To bo priložnost za zadn
je letošnje člansko druženje, 
hkrati pa možnost plačila 
članarine. VSI PRISRČNO 
VABLJENI.

Zofi

INSTALACIJE
Kovačič Stojan s.P.

Koseze 69/a, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/71 00 370, Fax.: 05/71 00 371 

GSM: 041/642 868
DOBAVA IN MONTAŽA STROJNIH INSTALACIJ:

* CENTRALNO OGREVANJE
* VODOVODNE INSTALACIJE
* PLINSKE 

INSTALACIJE
* KLIMATSKE 

NAPRAVE
POOBLAŠČENI MONTER IN SERVISER 

OGREVALNE TEHNIKE
Buderus cic vie|mann
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V KOSEZAH SO SV.MIKLAVZA OBDARILI
V večernem mraku , ko so se 

srebrile prve zvezdice na nebu , 
je najmlajše presenetil sv.Miklavž 
. Spremljala sta ga nagajiva park
lja in pa angelčka v belem . Sv.
Miklavža so otroci razveselili z 
igrico muce copatarice , katera 
mu je podarila nove copate , da 
ga ne bo zeblo , ko zopet pride 
mednje . Večerni sprevod z bak
lami proti cerkvi sv. Magdalene , 
je še povečal pričakovanja otrok , 
ki so z odprtimi očmi nadobudno 
spremljali sivolasega strica z dolgo 
brado in palico v rokah . Iskrivost 
otrok v navdušenju obdarovanja , 
smo sklenili z molitvijo in zahvalo 
. Naj bo december vsem topel 
in obsijan s srečo , ki jo prinaša 
skrivnostni stric v belem.

za KŠD Koseze, Barbara 
Kogovšek.

0 živalih

CEPUENJE PSOV
Kaj pomeni cepljenje živali?

Cepljenje, ali še drugače rečeno vakcinacija, pomeni 
vnos cepiva v telo z namenom povečati odpornost organ
izma proti določeni okužbi.

S cepljenjem vzpodbudimo imunski odgovor živali, da 
proizvede lastna protitelesa proti določenim povzročiteljem 
bolezni. Cepiva vsebujejo oslabljene oz. mrtve povzročitelje 
ali delčke povzročiteljev, ki ga telo prepozna kot tujo snov in 
poroti njemu začne tvoriti protitelesa. Tako je žival žaščitena 
proti bolezni ob stiku z povzročiteljem.

Bolezni, kot so steklina, pasja kuga, kužni kašelj (in- 
fekciozni traheobronhitis), parvoviroza, kužni hepatitis in 
leptospiroza so zelo nevarne in v mnogih primerih pustijo 
na psu trajne posledice ali pa se končajo celo s smrtjo. 
Zato zelo priporočamo cepljenje, saj psa zaščiti pred virusi 
in bakterijami, ki povzročajo omenjene bolezni. Podatki o 
cepljenju se vpišejo tudi v potni list, s katerim lahko žival v 
spremstvu lastnika potuje izven meja naše države.

Cepljenje psov proti steklini je obvezno, proti drugim 
nevarnim boleznim pa zelo priporočljivo. Ni potrebno, da 
cepimo psa proti vsem boleznim, proti katerim obstaja 
cepivo, priporočljivo pa je cepiti proti tistim boleznim ki 
se pojavljajo v okolju, kjer se naš pes giblje. Našteli bomo 
nekaj bolezni proti katerim lastniki psov najpogosteje ce
pijo pri nas in na kratko opisali njihove znake.
Steklina

Steklina je zelo nevarna bolezen, za katero lahko zbolijo 
vse toplokrvne živali vključno s človekom. Bolezen se v 
glavnem prenaša z ugrizom, saj se povzročitelj (virus) izloča 
s slino bolne živali. Virus stekline poškoduje živčevje, kar 
se vidi v spremenjenem obnašanju živali. Pes postane na
padalen, srepo gleda, zaradi ohromljene spodnje čeljusti 
ne more zapreti gobca in iz njega se cedi slina. Bolezen 
se konča s popolno ohromitvijo in smrtjo. Edina možna 
zaščita pred steklino je cepljenje.

Cepljenje proti steklini je v naši državi zakonsko ob
vezno, torej je dolžnost vsakega lastnika, da zanj poskrbi. 
Mladička prvič cepimo pri starosti 12 do 16 tednov, nato 
pa vsako naslednje leto ob (približno) istem času. Pri prvem 
cepljenju proti steklini dobi pes tudi trajno identifikacijo 
- mikročip.
Pasja kuga

Najbolj pogosto bolezen prizadane pasje mladičke, 
vendar lahko zbolijo psi vseh starosti. Pri obolelih se 
pojavljajo znaki kot so povišana telesna temperatura, 
izguba apetita, gnojni izcedek iz oči in nosu, bruhanje, 
težko dihanje, mišični krči in živčni znaki. Običajno je 
smrtna, pri psih, ki jo prebolijo, pa povzroči trajne okvare 
na možganih.
Parvoviroza

Bolezen povzroča virus, ki je zelo obstojen v okolju. 
Povzročitelja se ne rešimo zlahka v okolju, kjer se je 
bolezen že pojavila. Priporočljivo je vsako žival, ki jo na 
novo pripeljemo v okuženo okolje, vsaj 14dni pred pri
hodom cepiti proti parvovirozi. Najbolj značilen znak te 
bolezni je hudo bruhanje in krvava driska, ki lahko privede 
do dehidracije in pogina. Virus močno poškoduje črevesno 
sluznico, pri mladičih pa lahko tudi srčno mišico.
Kužni hepatitis

To bolezen povzroča virus. Bolna žival ima visoko 
vročino, bruha, ima boleč trebuh. Včasih se pojavi 
zlatenica, ki se kaže z rumenim obarvanjem očesnih 
veznic. Bolezen je zelo nalezljiva in včasih tudi usodna 
za žival.
Kužni kašelj

Kužni kašelj je bolezen dihal, ki jo povzroča skupina 
virusov. Prizadane sapnik in glavne bronhe, zato imajo psi 
glasen in suh kašelj. Lahko se pojavi tudi nosni izcedek. 
Je manj nevarna bolezen dihal, povzroča pa močno nap
rezanje zaradi kašlja. Pri okuženih psih lahko pride tudi do 
bakterijskih okužb, kar lahko privede do pljučnice. 
Koronavirus

Virus napade prebavni trakt in predvsem pri mladičih 
povzroči blago drisko. V redkih primerih nastopi krvava 
driska, slabo splošno stanje, dehidracija in smrt.
Leptospiroza

Psi oboleli s to boleznijo imajo prizadeta jetra in led
vice. Potrebno je dolgo zdravljenje. Prenašalci bakterije 
leptospire so miši in podgane. Bolezen lahko prizadane 
tudi ljudi.
Cepimo lahko le zdravega psa, brez zaje
davcev

Pred cepljenjem moramo poskrbeti, daje žival zdrava 
in brez zajedavcev (najpogosteje so to gliste). Zato je 
priporočljivo, da dva dni pred cepljenjem po nasvetu vet
erinarja dobi odmerek tablet proti notranjim zajedavcem. 
S cepivom ji namreč vbrizgamo v telo oslabljen ali mrtev 
virus, proti kateremu se mora boriti, da lahko razvije 
ustrezna protitelesa, ki jo kasneje ščitijo. Če pa je poleg 
tega še okužena z glistami (mladiči se z njimi pogosto 
okužijo že v maternici), se mora njeno telo boriti proti 
dodatnemu »sovražniku« in zato ne more v celoti razviti 
ustreznih protiteles.
Kdaj je najprimernejši

Program cepljenja je različen za mladiče cepljenih 
mater in za tiste, pri katerih mati ni bila cepljena ali teh 
podatkov nimamo.

Psički, katerih mati je bila cepljena, že od nje dobijo 
zalogo protiteles za bolezni, ki jih je prebolela (ali proti 
katerim je bila cepljena). Take pse zato prvič cepimo šele 
pri starosti 8 tednov - takrat jim namreč zaloga protiteles

Moto klub FEISTRITZ vošči vsem 
motoristom ter vsem občanom vesele 

v praznike in srečno v novem letu 2008. 
Želimo Vam srečno vožnjo in mnogo varno

prevoženih kilometrov.

Bodo novi časi zlati ??

ZLATI BODO, CE SIVINO
VSAKDANA
SAMI POZLATIMO,
S POŠTENIM DELOM IN 
DOBROTO,
JI S SMEHOM VDIHNEMO 
LEPOTO
IN S PRIJATELJSTVOM 
ISKRENIM
NEŽNOST, SREČO MIR, 
TOPLINO !

Naredimo si skupaj v letu 
2008
čim več srečnih in lepih 
dni!

Društvo »PIŠKOTEK« Knežak

poide. Cepljenje nato ponovimo po 
4 do 6 tednih (torej pri starosti 14 
tednov). Mladiče, ki niso imeli ce
pljene mame (ali podatkov o cepjenju 
matere ni mogoče dobiti), pa cepimo 
trikrat: prvič pri 6 tednih, nato pri 10 in 
nazadnje pri 14 tednih starosti.

Zalogo protiteles se pri odraslih 
psih obnavlja s pomočjo rednega 
(letnega) cepljenja.
Nezaželjene reakcije ob ali po 
cepljenju

Nezaželjene reakcije na cepivo 
so k sreči zelo redke. Če je žival 
v času cepljenja že prišla v stik z 
povzročiteljem bolezni, lahko cepivo 
izzove bolezen. V zelo redkih primerih 
je možen pojav alergičnih reakcij 
na cepivo (drhtenje, hitro dihanje, 
slabost...). Pri mačkah se lahko po
javi tumor mehkega tkiva. Na mestu 
cepljenja se lahko pojavi bula ali 
oteklina, kar je največkrat posledica 
nesterilnega vnosa cepiva. Ker veliko 
cepiv lahko povzroči slabše strjevanje 
krvi se operacije prve tri tedne po

cepljenju odsvetuje.
Kljub vsem zapletom, ki se lahko 

pojavijo pri cepljenju, pa je lahko 
škoda, če živali ne cepimo, veliko 
večja. Možnosti za obolenje živali 
za naštete bolezni so velike, zdrav
ljenje pa je povezano z velikimi stroški 
in zaradi agresivnosti določenih 
povzočiteljev večkrat neuspešno. Če 
vaš ljubljenec do sedaj še ni zbolel 
preprečite, da se bo to zgodilo.

Ker se bliža konec leta, vam vsem 
ljubiteljem štirinožnih kosmatinčkov, 
ekipa Veterinarske ambulante Ilirska 
Bistrica želi veselo praznovanje in 
dober začetek v prihajajočem letu.

Naslednje leto-januarja bomo 
za vas nekaj napisali o kirurškem 
preprečevanju razmnoževanja psov 
in mačk, torej o kastraciji in steri
lizaciji.

Maja Simonič, dr. vet.med 
Veterinarska ambulanta Ilirska 

Bistrica d. o. o.
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Policija in državljani Razmišljanja

POROČANJE 0 DOGODKIH NA OBMOČJU 
POUČIJSKE POSTAJE ILIRSKA BISTRICA ZA 
OBDOBJE 16.11.2007DO 10.12.2007

Policisti PP Ilirska Bistrica so v navedenem obdobju obravnavali 18 ka
znivih dejanj in sicer 2 vloma, 8 kaznivih dejanj tatvine, 2 kaznivi dejanji lahke 
telesne poškodbe 2 kaznivi dejanje ponarejanje denarja, ter po 1 kaznivo 
dejanje poškodovanja tuje stvari, ogrožanja z nevarnim orodjem in poskus 
odvzema motornega vozila.

Pri varovanju državne meje so policisti prijeli 5 oseb, ki so v Slovenijo 
vstopile na nedovoljen način. Zoper vse osebe so bili zaradi kršitev nedo
voljenega vstopa v Slovenijo izdani plačilni nalogi. Po končanih postopkih 
so bili tujci izročeni hrvaškim mejnim organom.

Policisti so obravnavali 7 kršitve javnega reda in miru, od tega 5 kršitev 
na javnem kraju in 2 kršitvi v zasebnem prostoru. V vseh primerih so bili 
kršiteljem za ugotovljene kršitve izdani plačilni nalogi.

Na območju naše policijske postaje se je pripetilo 6 prometnih nesreč, 
v dve prometni nesreči sta se končali z lažjimi telesnimi poškodbami, v 4 
prometnih nesrečah pa je nastala samo materialna škoda.

Obravnavali smo tudi 7 poškodovanj osebnih vozil na parkirnih prostorih 
in eno delovno nezgodo.

Bližajo se Božično-Novoletni prazniki, ko se množično uporabljajo 
različne vrste pirotehničnih izdelkov. Pri tem prihaja tudi do številnih telesnih 
poškodb, kršitev javnega reda in miru ter do materialne škode in pritožb 
občanov nad pretirano, nehumano ali objestno uporabo petard.

Da bi omilili perečo problematiko, ter s tem zmanjšali predvsem število 
telesnih poškodb, pritožb občanov in drugih negativnih posledic, ki nastajajo 
z uporabo pirotehničnih izdelkov, policisti PP Ilirska Bistrica prosijo in opo
zarjajo občane, naj uporabo pirotehničnih izdelkov prilagodijo predpisanim 
omejitvam. Še posebno pozornost naj namenijo uporabi pirotehnike lastnih 
otrok in mladostnikov, tako da se prihajajoči prazniki po nepotrebnem ne 
spremene v tragedijo.

Ob bližajočih se božičnih in novoletnih praznikih, se povečajo tudi količine 
zaužitega alkohola, zato bodo policisti do konca leta poostreno nadzirali ali 
udeleženci v cestnem prometu vozijo pod vplivom alkohola, ter zoper vse 
kršitelje striktno ukrepali. Vsem ki so željni zabave, pa predlagamo, da si 
zagotovijo prevoz z zabav in jih hkrati pozivamo, naj ne sedajo vinjeni za 
volan.

Aleksander MORAN 
KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE 

POLICIJSKI INŠPEKTOR II

S<R£ČNO INVMNO NOVO LttO 

2008

želi vsem občanom občine ici<rska bisvrica

Kj>Cektiv Eolicijske postaje Ilirska (Bistrica

REPUBLIKA SLOVENIJAMINISTRSTVO ZA NOTRANJE ZADEVE

n
Spoštovane občanke in občani i
V IMENU KOLEKTIVA POSTAJE MEJNE
POLICIJE JELŠANE
VAM ŽELIM VARNO, ZDRAVO IN
USPEHOV POLNO
NOVO 2008 LETO!

Zlatan KOVAČEVIČ 
KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE 

POLICIJSKI INŠPEKTOR I.

Moja domaia naloga.
Običajni dnevi skupaj z prazniki 

so minili kot bi mignil. Živimo v času 
ko se kazalci na uri vrtijo vse hitreje in 
hitreje. Ne da bomo šele postali sužnji 
časa, to smo že, namreč sužnji dela 
in časa. Od praznikov so nam ostali le 
spomini in prazen žep, mogoče so bili 
lepi, lahko pa tudi ne. Kakršni koli so 
že bili, so dobro izhodišče, da iz njih 
spletemo zanimive zgodbe, grenke 
izkušnje pa začinimo z humorjem. 
Če zgodbo večkrat ponovimo, jo 
posvojimo, postanemo samo svoj 
režiser, scenarist, kostumograf, 
glavni igralec ostatale figure pa so 
le statisti, ki igrajo pod režiserjevo 
taktirko. Presenečeni opazimo, da 
smo postali bolj dejavni in radoživi.

Ne vem, če je kdo od bralcev vsaj 
za hec naredil domačo nalgo. Dobro 
je, da naredimo domačo nalogo, ker 
je edino zanesljivo merilo, kaj in ko
liko smo česa naučili. Le na ta način 
bomo izkustveno bogatejši. Kakšen 
okus ima jagoda bom vedela šele 
takrat, ko jo bom videla, poduhala, 
otipala in použila.

Pri meni pa se je domača naloga 
zasukala malo drugače, kot sem 
nameravala, da se bo.

Zalo rada zahajam v knjigarne. 
Obilje raznovrstnih knjig me vedno 
navduši. In tudi nekega oblačnega 
dne, kosem bila v Kopru sem šla v knji
garno Mladinska knjiga. Presenečena 
sem zrla v knjige velikanke, ki so bile 
lepo razstavljene v izložbenih oknih 
knjigarne. Nisem razumela, in tudi 
sedaj ne razumem, komu in čemu so 
namenjene tako velike in težke knjige. 
Le kaj mi bo še tako dobra knjiga, če 
jo ob branju ne morem držati v rokah. 
Ne ne maram stvari, ki niso usklajene 
z namenom. Iz zadrege in začudenja 
me je zdramila majhna ljubka knjiga z 
vabljivim naslovom,« Čiščenje nereda 
in feng šui« avtorice Karen Kingston. 
Zanjo sem plačala le trinajst eurov.

Vsebina knjige me je v hipu navdušila. 
Ko pa sem jo začela brati je nisem 
izpustila iz rok dokler nisem prišla 
do konca.

Avtorica knjige, ki je tudi 
terapevtka, me je na zelo dejaven 
in praktičen način poučila, kako na 
naša življenja vpliva šara, katero tako 
skrbno hranimo »za vsak slučaj«. Ko 
nikoli niti ne pomislimo, koliko škode 
utrpijo medčloveški odnosi, ki nas na 
čustveni ravni povezujejo v neločljivo 
celoto. Stvari, ki jih posedujemo 
vibrirajo z frekvenco, ki je lastna 
samo nam. Slika in prilika je naš pes 
Mek. Ko se spustim v dolino peš ali 
pa z kolesom me naš Mek izsledi, 
in obadva se delava kot, da se ne 
poznava. Po cesti pleše kot balerina, 
ovira promet a ljudje nagonsko vedo, 
da je ta pes moj. To je to.

To je ključni razlog zakaj se 
tako težko ločujmo od svojih, pa tudi 
od podarjenih stvari, pa čeprav so 
nam samo še v napoto. Če imamo 
dovolj prostora, jih premeščamo iz 
kot v kot, ali pa jih shranimo daleč 
od našega pogleda. Zelo primerno 
odlagališče »za vsak slučaj«, je 
podstrešje, ki je leglo stare neupo
rabne šare. Hvala Bogu, da naša hiša 
nima podstrešja.

Torej, moja domača naloga 
se je začela tako, da sem nare
dila seznam stvari, ki spadajo v staro 
šaro. Seznam se je nepričakovano 
razpotegnil. Ni bilo lahko, še zdaleč 
ne, je pa bilo vredno. Pretreslo me 
je spoznanje kako sem, oziroma 
kako smo ljudje navezani na stvari 
in v kaj investiramo svojo dragoceno 
življensko enegijo. Naš čustveni svet 
je dobesedno razcefran, razdrobljen 
zlepljen z stotinami drobnih stvari 
katere posedujemo. V resnici pa one 
posedujejo nas. Nikoli nam ni jasno 
zakaj smo tako izčrpani, utrujeni, 
nejevoljni in se poprek in počez

pritožujemo nad življenjem, ki da je 
kruto in neprizanesljivo do nas samih. 
Od vsega kar nam ne služi več, in v 
nas ne vzbuja radosti in zadovoljstva 
se moramo neprizansljivo posloviti. 
Od stvari in ljudi.

Obljubila sem si, da bom vsakokrat 
preden kaj kupim trikrat premislila ali 
nameravano resnično potrebujem. 
V desni stolpec papirja pa sem 
napisala, da si zelo želim potovati v 
daljne dežele, z zavedanjem, da pa 
moja sreča ni odvisna od potovanj pa 
čeprav si jih resnično želim. Nobnih 
pogojevanj več, srečna sem ali pa 
nisem, ne glede nato ali so moje želje 
uresničljive ali pa ne. Svet se zaradi 
tega zagotovo ne bo podrl, četudi ne 
bom šla nikoli več nikamor.

Odbiranje in sortiranje stare šare 
me je tako silno zaposlilo, da nisem 
utegnila niti pomisliti za kaj vse sem 
lahko prikrajšana v svojem življenju, in 
s čim naj bi si zapolnila praznino, kije 
tako značilna za človeka današnjega 
dne.

Srečo, zdravje in radost brez 
zdrave pameti polagamo k nogam 
lažih malikov. Ni slabo razmišljati o 
tem, da škarje in sukno pa le imamo 
samo v svojih rokah, le spomniti se 
moramo, da je temu tako. Če smo 
ustvarjeni po Božji podobi potem 
posedujemo tudi Božje lastnosti. 
Ničesar nas ni bolj strah kot srečanja 
s samim seboj. Vse kar počnemo in 
delamo, dalamo z namenom, da bi 
našli mir in srečo. Da bi našli samega 
sebe. Kdor išče ta najde. To je tudi 
vse kar delamo in počnemo na zemlji, 
ki je ta trenutek naš dom.

Učimo se skupaj in znanje 
prezpogojo širimo med svoje sestre 
in brate.

Antonieta

Miro Iskra S.P. 
Vojkov drevored 28 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: 05 / 71 00 756 
fax.: 05/71 00 757 
GSM: 031 / 328 746
e-mail: qciskra@volia.net

7.00-19.00
sobota 7.00 -12.00 

10% popust na 
določene artikle
DOSTAVA NA DOM

GOSTILNA s prenočišči

im* umi
^ / X Fma Doiro/aIr c „_______ Ema Deželak s.p.

' 'i Doienje 64, 6254 Jelšane 
H: +386 (0)5/71-42-648 
iSM: +386 41 747 657

_______ ——m____ _

TEL.: 71 45 144

RAZLIČNE 
VELIKOSTI PIZZ

RAZVOZ PIC JE CEL DAN 
9 22 URE

PLAMING
Plaming,
projektiranje in izdelava 
tehnološke opreme, d.o.o 
ul. Nikole Tesla 5, p.p. 68 
6250 Ilirska Bistrica 
tel.: +386 (0)5/70-410-00 
fax: +386 (0)5/70-410-55 
e-mail: info@plaming.si

OVTOULJfiN
AVTOtiLJAN, Bojan Dijan, servis in trgovina s.p. Vilharjeva 33, 6250 Ilirska Bistrica

Na našem servisu vam bomo "porihtali" vašega jeklenega konjička, v vulkanizerski delavnici preobuli, v 
trgovini pa boste lahko kupili filtre, olja, zavorne sisteme, akumulatorje, pnevmatike, ter ostale rezervne 

dele in dodatno opremo, ki jo vaš štirikolesnik potrebuje za brezskrbno in varno vožnjo !

AKCIJfllll Popasti do -35% na lanske modele pnevmatik III

Delovni čas: 8-12 in 13-17, sobote 8-12

servis 05 71 41 355 trgovina 05 71 01 495 mobitel 041 794 854 http://www.avtouljan.si
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JAVNI RAZPIS za dodelitev kreditov za spodbujanje malega gospodarstva, obrti in turizma v Občini Ilirska Bistrica 
in subvencioniranje obrestne mere

Na podlagi Odloka o proračunu Občine Ilirska Bistrica za leto 2007 (Uradni list Republike Slovenije, št.16/07), 
Odloka o rebalansu proračuna Občine Ilirska Bistrica za leto 2007 (Uradni list Republike Slovenije, št. 98/07), 6. 
člena Pravilnika o dodeljevanju kreditov na podlagi subvencioniranja obrestnih mer v Občini Ilirska Bistrica (Uradni 
list RS, št. 74/02 in 70/04), Komisija za malo gospodarstvo, obrt in turizem objavlja

za dodelitev kreditov za spod
bujanje malega gospodarstva, obrti 
in turizma v Občini Ilirska Bistrica in 
subvencioniranje obrestne mere, ki 
ga Občina Ilirska Bistrica dodeljuje 
v sodelovanju z Banko Koper d.d., 
Poslovno enoto Ilirska Bistrica, Adri
atic Slovenico, Zavarovalno družbo 
d.d., PE Postojna in Zavarovalnico 
Triglav, OE Postojna.

1. Skupna vrednost razpisanega 
kredita znaša 471.920 evrov.

2. Krediti bodo dodeljeni za 
naslednje namene:

- nakup, urejanje in opremljanje 
zemljišč za gradnjo poslovnih prostorov 
za mala in srednja podjetja,

- nakup in graditev poslovnih 
prostorov, namenjenih za poslovno 
dejavnost,

- nakup opreme,
- nakup opreme za turistične 

sobe,
- nakup opreme za gostinsko 

dejavnost,
- ureditev okolice gostinskih in 

drugih poslovnih objektov.
3. Za posojilo lahko zaprosijo 

naslednji prosilci:
- gospodarske družbe in samos

tojni podjetniki posamezniki:

Gospodarske družbe morajo 
izpolnjevati pogoje za majhna in 
srednje velika podjetja Ti pogoji se 
smiselno uporabljajo tudi pri podjet
nikih posameznikih.

- komitenti Banke Koper d.d. ozi
roma drugi prosilci, ki pri Banki Koper 
d.d. odprejo transakcijski račun preko 
katerega morajo usmeriti najmanj 50% 
plačilnega prometa.

Sedež obratovalnice oziroma 
podjetja, poslovni prostori in lokacija 
objekta oziroma zemljišča mora biti na 
območju Občine Ilirska Bistrica.

Do sredstev oziroma pomoči po 
tem razpisu niso upravičena podjetja 
in samostojni podjetniki, ki delujejo 
na področjih ribištva in ribogojstva 
po opredelitvi Uredbe sveta (ES) št. 
104/2000, premogovništva po opre
delitvi Uredbe (ES) št. 1407/2002, 
primarne proizvodnje kmetijskih proiz
vodov iz seznama v Prilogi I k Pogodbi 
o ustanovitvi Evropske skupnosti in 
podjetja v težavah v smislu Smer
nic Skupnosti o državni pomoči za 
reševanje in prestrukturiranje podjetij 
v težavah.

Prosilec, ki uveljavlja subvencijo 
obrestne mere pri eni izmed zavaroval
nic, mora za dobo kreditiranja skleniti 
naslednja zavarovanja, in sicer pri:

- Adriatic Slovenici, Zavarovalni 
družbi d.d., PE Postojna:

- zavarovanje požarnih rizikov 
najmanj tistih objektov ali opreme, za 
katerega se pridobiva kredit,

-zavarovanje avtomobilske odgov
ornosti in kasko zavarovanje vozila, za 
katerega se pridobiva kredit,

-vsaj enega od osebnih zavarovanj 
z mesečno premijo najmanj 30 EUR 
(življenjsko, rentno ali zavarovanje z 
naložbenim tveganjem).

- Zavarovalnici Triglav d.d., 
Območna enota Postojna:

- premoženjsko zavarovanje 
(požarno zavarovanje stanovanjske 
hiše, poslovnega objekta ali podo
bno),

- enkratno naložbeno zavarovanje

JAVNI RAZPIS
v višini 1.700,00 EUR ali v najmanj 
enaki vrednosti nezgodno zavarovanje 
zaposlenih, ali eno od kapitalskih za
varovanj z mesečno premijo najmanj 
v višini 40 EUR,

- ustrezno zavarovanje osnovnega 
sredstva (gradbeni objekti ali oprema), 
ki se z odobrenim kreditom kupuje.

Zgoraj navedena zavarovanja 
morajo biti sklenjena najmanj za dobo 
trajanja kredita.

4. Prosilci lahko pridobijo kredit 
pod naslednjimi pogoji:

- ugotavljanje bonitete in odplačilne 
sposobnosti posojilojemalca: v skladu 
s pogoji banke,

- doba vračanja posojila: do 5 
let,

- obrestna mera: šestmesečni 
EURIBOR+1,00 odstotna točka 
pribitka letno. Občina Ilirska Bistrica 
subvencionira obrestno mero v višini 
največ 2,50 odstotne točke na letni 
ravni, Adriatic Slovenica, Zavarovalna 
družba d.d., PE Postojna in Zavarov- 
alnicaTriglavd.d., OE Postojna v višini 
1,50 odstotne točke na letni ravni, 
razliko obrestne mere krije kredito
jemalec.

Kreditojemalec se lahko odloči le 
za subvencioniranje obrestne mere s 
strani občine brez subvencioniranja 
zavarovalnice.

- zavarovanje in stroški kredita: v 
skladu s pogoji banke,

- odplačevanje kredita: glavnica v 
mesečnih obrokih.

5. Višina kredita za spodbujanje 
malega gospodarstva, obrti in turizma 
je lahko največ 55% vrednosti inves
ticije oziroma upravičenih stroškov, 
oziroma največ 41.729 evrov.

Do sredstev niso upravičeni prosil
ci, ki so že pridobili sredstva za isti 
namen. Prednost pri dodelitvi sredstev 
imajo investicije, ki povečajo število 
zaposlenih.

6.Izpolnjeni vlogi za kredit, ki jo 
prosilci dobijo na Banki Koper d.d., 
Poslovna enota Ilirska Bistrica in 
Oddelku za gospodarstvo in finance 
Občine Ilirska Bistrica, mora biti 
priložena še naslednja dokument
acija:

- opis investicije do 20.865 evrov, 
poslovni načrt nad 41.729 evrov,

- izjava, da dodeljena sredstva 
pomenijo spodbudo za izvedbo pro
jekta oziroma so zanj nujno potreb
na,

- fotokopija sklepa o vpisu družbe 
v sodni register z vsemi naknadno 
vpisanimi spremembami (staro največ 
90 dni),

- fotokopija obvestila o identifikaciji 
in razvrstitvi po dejavnosti (AJPES) in 
davčno številko,

- računovodski izkazi za zadnja tri 
leta (AJPES), podatke o poslovanju v 
tekočem letu, plan denarnega toka,

- informacija o boniteti poslovanja 
družbe oziroma BON2 (star največ 
7 dni)

- za družbe,ki niso komitenti 
Banke Koper d.d.,

- fotokopija priglasitvenega lista/ 
obrtnega dovoljenja/sklepa o vpisu v 
obrtni register/sklep o vpisu v poslovni 
register Slovenije (v odvisnosti od 
časa registracije)

-samostojni podjetniki,
- potrdilo DURS o plačanih pris

pevkih in davkih, staro največ 3 dni 
- samostojni podjetniki,

- kopija davčnega obračuna 
akontacije dohodnine od dohodka, 
doseženega z opravljanjem dejavnosti 
za preteklo in predpreteklo leto s 
prilogami (bilanca stanja in podatki iz 
izkaza poslovnega izida) - samostojni 
podjetnik,

- predračun oz. ponudbo ali ku
poprodajno pogodbo, drugi ustrezen 
dokument,

- gradbeno dovoljenje oz. lokaci
jsko informacijo za namene gradnje 
enostavnih objektov,

- dokumentacijo za zavarovanje 
kredita,

- v odvisnosti od vrste posla še 
dodatna dokumentacija po dogovoru 
z banko.

7. Rok za prijavo je od dneva ob
jave razpisa do dneva porabe sred
stev. Občina Ilirska Bistrica bo javno 
objavila datum porabe sredstev.

8. Prosilci dostavijo svoje vl
oge z vso potrebno dokumentacijo 
na naslov: Banka Koper d.d., Ko
per, Poslovna enota Ilirska Bistrica, 
Bazoviška cesta 18, 6250 Ilirska 
Bistrica.

9. Vlogo prouči banka in svoje 
mnenje poda Komisiji za malo gospo
darstvo, obrt in turizem Občine Ilirska 
Bistrica. Sklep o dodelitvi kredita oz. 
subvencioniranju obresti sprejme 
župan Občine Ilirska Bistrica, na 
podlagi predloga občinske komisije. 
Sklep sprejme najpozneje v roku 8 dni 
od prejema predloga ter ga prosilcu 
oziroma banki posreduje v roku 8 dni 
od sprejema odločitve.

10. Prosilec začne črpati kredit 
takoj po podpisu kreditne pogodbe 
in ga mora porabiti najkasneje v treh 
mesecih. Če ga zaradi objektivnih 
okoliščin ni mogoče izkoristiti v predvi
denem roku, mora v 15 dneh pred 
iztekom roka obvestiti banko in navesti 
razloge za podaljšanje roka koriščenja 
kredita.

11. Sredstva, pridobljena na pod
lagi tega kredita se lahko porabijo 
samo za namene, za katere so bila 
odobrena. Namensko porabo kredita, 
pridobljenega po tem razpisu in izpol
nitev obveznosti iz pogodbe o kreditu, 
lahko preverijo pristojni organi Občine 
Ilirska Bistrica, Adriatic Slovenica, 
Zavarovalna družba d.d., PE Postojna, 
Zavarovalnica Triglav d.d., OE

Postojna in Banka Koper d.d., 
Koper, PE Ilirska Bistrica. V primeru, 
daje ugotovljena nenamenska poraba 
sredstev kredita, ali daje bilo posojilo 
izdano na podlagi neresničnih podatk
ov, ali daje kreditojemalec prenehal z 
dejavnostjo ali odtujil sredstva prido
bljena s tem kreditom pred potekom 
petih let, mora kreditojemalec takoj 
vrniti kredit ali neodplačan del kredita 
z obrestmi po zakonsko določeni za
mudni obrestni meri za obdobje od 
dneva nakazila dalje. Kreditojemalec 
mora vrniti tudi prejeta sredstva sub
vencije za obresti z obrestmi z zakon
sko določeni zamudni obrestni meri za 
obdobje od dneva plačila dalje.«

VIR: SPLETNA STRAN OBČINE 
ILIRSKA BISTRICA

moli oglasi

Cenjene bralce obveščamo, da nam lahko mali oglas pošljejo do zaključka redak
cije za naslednjo številko Snežnika. Mali oglasi so brezplačni, objavljeni pa bodo le 
enkrat - za ponovno objavo je potrebno oglas ponovno poslati. Oglase sprejemamo 
izključno preko e-pošte: Sneznik@kabelnet.net ali redne pošte na naslov uredništva. 
Obvezno morate priložiti Vaš naslov in telefonsko številko (ni za objavo).

Prodam hišo - vahnca - v Podstenjah št. 1 - velikost zemljišča 420 m2 za cca. 
12.000 EUR; Info: 00385 51 276 410 ali 0049 610472093;

Kolo z motorjem “Tomos’’ flexer A 35,1.98, 49 49 ccm (po zakonu ni obvezna 
nevarnostna čelada, ne registracija) prodam; Info: 05/714-55-54

Kupim stanovanje do 50 m2 v Ilirski Bistrici; info: 051 672 812

Za interno uporabo hitro in vestno ter po konkurenčni ceni lektoriram in urejam 
slovenska besedila člankov ali šolskih nalog - osnovne, srednje, višje stopnje. Prip
rava govorov za vse priložnosti. Prevajam iz srbohrvaščine. Zaželen dogovor vsaj en 
teden prej. Tel.: 040/640-429

Prodamo novi del hiše. 
Info: 051/684 708

Inštruiram in učim italijanščino, učim francoščino, lektoriram diplomske nal
oge. Info: 040/378-888 V Ilirski Bistrici prodamo poslovno stanovanjsko hišo ob 
glavni cesti; 750m2, starejša, meščanska, dvonadstropna z visokim podstrešjem, 
vseljiva, vrt, dvorišče, parcela 800 m2, primerna za večdružinsko stanovanjsko hišo 
s poslovnimi prostori v pritličju 300 m2. Tel.: 05/714 50 53.

ECZlI*

PIŠITE N ANI
sneznik@kabelnet.net
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DOM STAREJŠIH OBČANOV ILIRSKA BISTRICA
KIDRIČEVA 15
6250 ILIRSKA BISTRICA

Datum: 10.12.2007

JAVNI POZIV ZA IZBIRO POGODBENIH PARTNERJEV ZA IZVAJANJE DOPOINHNIH DEJAVNOSTI ZAVODA

I. Predmet javnega poziva je izbira pogodbenih partnerjev za izvajanje dopolnilnih dejavnosti, ki jih je do sedaj zavod 
izvajal bodisi sam, bodisi s pogodbenimi partnerji, in sicer:

BORZNO POSREDNIŠKA
HIŠAd.d.

Na Ljubljanski borzi je s priho
dom N KBM v organizirano trgovanje 
zapihal svež veter, ki so ga investitorji 
pričakali s široko odprtimi rokami. 
Država je namreč vsem državljanom 
omogočila nakup družbe po diskontni 
ceni, ki je prve dni trgovanja poskočila 
na 37 evrov ter s tem investitorjem 
glede na vpisano ceno navrgla že ob 
začetku trgovanja 37 odstotno donos
nost. Kljub uspešnemu zaključku prve 
javne prodaje (IPO) pa je tekom proc
esa nekajkrat kar resno zaškripalo. 
Najprej do zadnjega trenutka nismo 
vedeli, ali bo do prodaje sploh prišlo. 
Ko je bila odločitev vendarle spre
jeta, je javnost nestrpno pričakovala 
podatke o številu in vrednosti vplačil, 
ki so bili sicer 30. novembra objav
ljeni, a so se do potrditve cene, do 
katere je 4 dni kasneje ravno tako 
prišlo z zamudo, precej spremenili. 
Kot da slednje ne bi bilo dovolj, smo 
se ponovno opotekali okrog datuma 
začetka kotacije na borzi. Obveljal je 
rek, da gre v tretje rado, NKBM pa je 
tako pričela kotirati na tretji predlagani 
datum. Ostale delnice na domačem 
trgu so bile zaradi novitete nekoliko 
v senci, še največje zanimanje je 
požela Krka, pri kateri so investitorji 
nakup delnic s strani uprave nagradili 
z dvigom tečaja.

Ostali trgi bivše Jugoslavije, ki 
jo dokončen razpad z zelo verjetno 
odcepitvijo Kosova čaka v naslednjih 
tednih, se gibljejo v duhu politike. 
Politične negotovosti in razgretih 
strasti namreč ni mogoče skriti niti 
na borzah, občasne vzpodbudne 
obrate pa uspevajo novi zapleti kaj 
hitro ohladiti. Čeprav so mnogi od
cepitev pričakovali že decembra, kar

us
Kakovostne storitve na 

podlagi večletnih izkušenj.

SVEČAN VSTOP 
NKBM V BORZNI
CIRKUS

bi bilo za borze najugodnejši scenarij, 
podaljšanje roka pomeni nadaljevanje 
»statusa quo« ter s tem nadaljevanje 
previdnosti domačih, predvsem pa 
tujih investitorjev pri vstopu v naložbe. 
Čeprav generalno gledano podjetja 
poslujejo dobro, številna med njimi pa 
so po nedavnih padcih precej ugodno 
ovrednotena, bo za potrditev tega na 
borzah očitno potrebno počakati še 
nekaj časa.

Kriza na ameriškem trgu 
nepremičnin in njene posledice za 
likvidnost globalnih trgov kapitala 
trenutno ponovno narekujejo doga
janje na svetovnih borzah. Po ocenah 
pesimistov, je kriza pahnila najbolj 
razvito svetovno gospodarstvo celo 
na prag recesije, iz katere jo skuša 
rešiti ameriška centralna banka z 
zniževanjem obrestnih mer. Posl
edice finančne krize ne občuti zgolj 
finančni sektor, ki je krizi najbolj 
podvržen, pač pa bodo posledice 
čutile tudi družbe v ostalih branžah. 
Borzni trgi na negotovo stanje v gos
podarstvu še niso pretirano negativno 
odgovorili, saj so mnogi prepričani, 
da bodo hitro razvijajoče se azijske 
države uspele preprečiti upočasnitev 
svetovnih gospodarskih mlinov.

V naslednjih tednih lahko 
pričakujemo še nekaj svežih žemljic, 
ki bodo poživile trgovanje na Ljubljan
ski borzi. V sklepno fazo prehaja 
prodaja državnega deleža v Tel
ekomu Slovenije, obeta pa se nam 
tudi začetek kotacije Zavarovalnice 
Triglav. Če bo slovenska vlada do 
naslednjih volitev nadaljevala s trenut
nim tempom izstopa iz gospodarstva, 
bo uspela nadoknaditi zamude iz 
preteklih let ter hkrati uspela nasme
jati poleg obstoječih tudi katerega 
novopečenega investitorja.

IURIKA Borzno posredniška 
hiša d,d.

Andraž Vrh, direktor sektorja 
upravljanja

SPLOŠNO ZIDARSTVO 
Stanko Iskra s.p.,

Novokračine 23 
6254Jelšane

Telefon: 041/655 710 
zidarsfvo.stanko@siol.net

a) pedikerske storitve
b) gostinske in trgovinske 

storitve.
II. Pogodbeni odnos za dopolnilne 

dejavnosti zajema:
a) najem prostorov in opreme, 

souporaba morebitnih drugih potreb
nih prostorov, izvajanje dejavnosti za 
oskrbovance zavoda v rezerviranem 
času, obračunavanje storitev os
krbovancem zavoda po potrjenem 
ceniku s strani uprave zavoda;

b) najem prostorov in opreme, 
souporaba morebitnih drugih potreb
nih prostorov izvajanje gostinske 
in trgovinske dejavnosti za oskr
bovance zavoda, zaposlene in obisko
valce zavoda v obratovalnem času, 
obračunavanje blaga in storitev po 
potrjenem ceniku s strani uprave 
zavoda.

III. Zasnova pogodbenega raz
merja:

Dom starejših občanov Ilirska Bis
trica je javni zavod, katerega osnovna 
dejavnost je institucionalno varstvo 
starejših oseb in oseb s posebnimi 
potrebami. Že narava te dejavnosti 
narekuje tudi poseben obratovalni 
režim, kateremu morajo biti podrejeni 
tudi najemniki in pogodbeni partnerji. 
V konkretnem primeru se to nanaša pri 
omejitvah obratovalnega časa pogod
benih dejavnosti, splošne dostop
nosti, asortimana pijač in izdelkov ipd. 
Zasnova za predmetni dejavnosti je 
zato sledeča:

a) Pogodbeni partner izvaja de
javnost v prostorih zavoda za oskr
bovance zavoda in druge stranke 
pogodbenega partnerja. Predmet 
najema je prostor št. A0-04 v izmeri
8.0 m2 s pripadajočo opremo ter 
souporaba prostorov, za katere se 
pogodbena partnerja posebej dogov
orita. Obratovalni čas in rezervirani čas 
za oskrbovance zavoda sta predmet 
pogodbe. Ravno tako so predmet 
pogodbe dogovorjene cene pediker- 
skih storitev za oskrbovance zavoda 
ter njihovo usklajevanje v času trajanja 
pogodbe.

b) Pogodbeni partner izvaja de
javnost v prostorih zavoda za os
krbovance zavoda, zaposlene in 
obiskovalce zavoda. Predmet najema 
je prostor št. B0-11A (bife) v izmeri
21.0 m2 ter pripadajoče skladišče 
št. B0-09 v izmeri 4,8 m2; odkup 
ali najem gostinske opreme (šank in 
aparati); odkup ali najem žetonskega 
avtomata za tople napitke znamke 
SAECO, tip DA GROUP, letnik 1977 
ter odkup ali najem žetonskega av
tomata za embalirano pijačo znamke 
SNACK, tip VEGA 850, letnik 2001. 
Pogodbeni partner prevzema ce
lotno dejavnost izvajanja gostinskih 
storitev, prodaje napitkov in pijač ter 
prodajo cigaret in drobnih izdelkov 
(razglednice, znamke, časopisi ipd...). 
Obratovalni čas, asortiman pijač in 
izdelkov, oblikovanje cen in njihovo 
usklajevanje v času trajanja pogodbe 
sta predmet medsebojne pogodbe. 
Cigareti in osnovni poštni asortiman 
so obvezna sestavina asortimana 
izdelkov. V primeru odkupa žetonskih 
aparatov lahko pogodbeni partner to 
obliko prodaje ukine v primeru, da z

obratovalnim časom bifeja zagotovi 
dostopnost do teh artiklov.

IV. Pogodba se sklepa za dobo 
10 let s šestmesečnim odpovednim 
rokom, katera se lahko v primeru 
obojestranskega soglasja lahko 
avtomatično podaljša za nadaljnih 
10 let, pod enakimi pogoji in brez 
ponovnega javnega poziva. Pričetek 
izvajanja pogodbenih dejavnosti 
določita pogodbeni stranki s pogod
bo. Skrajni rok za pričetek izvajanja 
dejavnosti je 01.04.2008, s strani 
naročnika pa ni omejitev za prejšnji 
pričetek.

V. Pridobivanje potrebnih obra
tovalnih dovoljenj je izključna domena 
pogodbenega partnerja. Zavod bo 
pogodbenemu partnerju po najboljših 
močeh omogočil odpravo morebitnih 
omejitev z dovoljenji za souporabo 
potrebnih prostorov ter potrebnimi 
soglasji k morebitnim posegov, seveda 
ob omejitvi, da načrtovani poseg ne 
predstavlja ovire za izvajanje osnovne 
dejavnosti zavoda.

VI. Ponudniki morajo pred
staviti svojo ponudbo, ki vsebuje:

a) ponujeno višino 
mesečne najemnine, predvideni 
obratovalni čas, seznam in cenik 
storitev za oskrbovance zavoda na dan 
01.01.2008 ter način usklajevanja na
jema in cen storitev v obdobju trajanja 
pogodbe.

b) ponujeno višino 
mesečne najemnine za prostore, 
ponujeno višino mesečne najemnine 
za opremo ali odkupno ponudbo za 
opremo, zasnovo organizacije gostin
ske in trgovinske dejavnosti s predvi
denimi obratovalnimi časi, okvirni 
seznam prodajnih artiklov s cenikom 
izdelkov in gostinskih storitev na dan 
01.01.2008 ter način usklajevanja

najema in cen izdelkov ter gostinskih 
storitev v obdobju trajanja pogodbe.

VII. Za ogled prostorov in opreme 
in pridobivanje dodatnih podatkov 
lahko zainteresirani ponudniki kon- 
taktirajo g. Zdravka Kirna, tel. 05 71 
00 340 ali po elektronski pošti na 
naslov: Zdravko.kirn@dso-ilb.si.

Vlil. Pridobivanje dodatnih po
datkov in ogled sta možna do vključno 
11.01.2008. Ponudbe morajo biti 
predložene osebno v tajništvo do 
vključno 18.01.2008 do 14.00 ure 
ali poslane na naslov zavoda: Dom 
starejših občanov Ilirska Bistrica, 
Kidričeva 15, 6250 Ilirska Bistrica, 
opremljene pa morajo biti s podatki 
o ponudniku ter oznako: »Ponudba 
za prevzem izvajanja dopolnilnih 
dejavnosti zavoda«. Uprava zavoda 
bo z najugodnejšimi ponudniki izv
edla usklajevalna pogajanja ter iz
brala ponudnike, katerih ponudbe 
bodo imele najboljše razmerje med 
ponujeno najemnino ter ugodnostmi 
za oskrbovance zavoda. Postopek 
usklajevanja bo zaključen predvidoma 
do 31.01.2008. Pridržujemo si tudi 
pravico do zavrnitve vseh ponudb 
v primeru, da nobena od prispelih 
ponudb ne bi bila primerna tudi po 
poteku usklajevalnih pogajanj. V času 
usklajevalnih pogajanj bo naročnik za
hteval od pozvanih ponudnikov doka
zila o finančni in ekonomski sposob
nosti ter dostavo garancije za resnost 
ponudbe, ob sklenitvi pogodbe pa 
tudi predložitev garancije za dobro 
izvedbo posla.

Dom starejših občanov Ilirska 
Bistrica 

Direktorica: 
Marija Šlenc Zver, dipl. soc. de

lavka

AVTOPREVOZNISTVO
Fabci 4, 6254 Jelšane 

TEL.: 05/788-51-10, GSM: 041/410-343

IOan Kidat §§ 000 §§@000

TJesef ČSožič in uefiJio sreče in uspeJiou v OCouem feiu

EiRELAX
NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO
AVTOŠOLA PE ILIRSKA BISTRICA

'® BAZOVIŠKA CESTA 4/a 
telefon : 05-71-41-584 
e-mail: sandi.cekada@relax.si

S TEČAJEM CPP PRIČNEMO 16. JANUARJA 2008 OB 16 URI
VPISI VSAK DAN NA TELEFONSKO ŠTEVILKO: 051-67-44-44 
UGODNI PLAČILNI POGOJI
MOŽNOST PLAČILA VOZNIŠKEGA IZPITA NA 24 OBROKOV
VOŽNJO POUČUJEMO NA NOVIH VOZILIH GOLF - 5

AVTOŠOLA RELAX V KRATKEM TUDI V POSTOJNI, SEŽANI IN KOPRU

Z AVTOŠOLO EiRELAXČ VARNO V PROMET

KEMIČNA ČISTILNICA 
IN PRALNICA

Iva Dujmovič sp.
Kosovelova la, 6250 Ilirska Bistrica 
Tel.: 05/714-20-00, GSM: 041/249-007

U H 11 1 IV

PONEDELJEK/SREDA/PETEK
8-14

TOREK/ČETRTEK
12-19

SOBOTA/NEDELJA/PRAZNIKI
ZAPRTO

ZA DIJAKE IN ŠTUDENTE 
NUDIMO 5% POPUST!!!

TUDI V PIVKI
Kemična čistilnica in 

pralnica

Iva Dujmovič s.p. 
Levstikova 7 
6257 Pivka 

Tel.: 05 75 71 092 
GSM: 041 249 007

Ponedeljek, sreda, petek 
od 17 do 20 ure in torek,
četrtek od 9 do 11 ure.

0* ,» .
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9. lidtadja barikov Vinakoper z rekordnim 
dobrodelnim izkupiikom

Devet let je že minilo, odkar so v 
koprski kleti Vinakoper kupcem prvič 
ponudili 12 sodčkov vrhunskih vin, zor- 
jenih v barik sodčkih, na prvi dobrodelni 
dražbi barikov. Prireditev že tradicionalno 
poteka v začetku decembra, na letošnji, 
ki je potekala 4.12.2007, pa je uprava 
kleti predstavnicam Splošne bolnišnice 
Izola predala simboličen ček v vrednosti 
50.000,00 EUR, kar je znesek, ki se je 
na račun pediatričnega oddelka stekel v 
preteklih treh letih.

Leta 1999 je klet pripravila prvo do
brodelno dražbo barikov in dražiteljem 
ponudila 12 sodčkov z vinom preteklega 
letnika. Tudi letos so se kupci lahko po
tegovali za 12 barik sodčkov, večinoma 
letnika 2006, izjemo sta predstavljala 
dva sodčka istrske avtohtone malvazije, 
ki sta bili letošnjega letnika. Izklicna cena 
za liter vina iz 225-litrskega barik sodčka 
iz hrastovega lesa je znašala 10,00 EUR, 
dražitelji pa so ceno lahko zviševali za 
najmanj 1,00 EUR. 18 dražiteljev se 
je najprej potegovalo za nekaj vzorcev 
malvazije, sledile pa so rdeče: vzorci 
refoška, cabernet sauvignona, merlota in 
presenetljivega shiraza z alkohono stop
njo 15,00 vol%, ki je najbolj razdražil 
dražitelje. Oba vzorca shiraza, ki sta pri
hajala iz vinogradov Purissima in Debeli 
rtič, sta dosegla rekordno ceno na liter

Fotografija: Predaja čeka: z leve proti desni: glavni enolog in člar 
uprave Vinakoper Iztok Klenar, predsednik uprave Vinakoper Nevijc 
Pucer, strokovna direktorica Splošne bolnišnice Izola dr. Edvini 
Gregorič, direktorica SIB Nives Renerin predstojnica pediatričnegi 
oddelka SIB dr. Irena Cetin Lovšin.

70,00 EUR, kar je največ v celotni zgodovini licitacije barikov.
Del kupnine, ki presega izklicno ceno, že tradicionalno klet Vina

koper in kupci poklanjajo pediatričnemu oddelku Splošne bolnišnice 
Izola. Do preteklega leta je tako skupni dobrodelni izkupiček vseh 
dražb znašal pribl. 110.000,00 EUR. Z letošnjo dražbo pa seje ta 
znesek povečal še za 70.000,00 EUR.

1937 — 2007

HEDICI

HRVATIN
V SLOVO

bratranec Tašo z družino

PUR^0TEX
* REZANA POLIURETANSKA PENA

Podgrad 110, 6244 PODGRAD 
Tel.: 05/783-62-10 centrala

05/783-62-11 direktor 
Fax: 05/783-63-20
GSM: 041/611-395 
e-mail: purplatex@siol.net

(IjJll
2§pl$
t||

II

Cankarjeva 25, Ilirska Bistrica 
tel.: 05 / 71 41 500

, 4

*

Vesele praznike in 
uspešno in zdravo novo leto

no. ua.dka3.ra
:

PRI NAKUPU 4 BRISAČ PETO DOBITE GRATIS

,<s@

METRAZNO BLAGO
'

POSTEUNINA (KAPNE)
NAKUP NAD 20 EUR VAM PRINESE BON ZA i

V
Z

POPUST, KI GA VNOVČITE PRI NASLEDNJEM NAROČILU
IN ŠE VELIKO DRUGEGA PO UGODNIH AKCIJSKIH CENAH

■

BREZPLAČNO ŠIVANJE ZAVES
JI......NOVO * NOVO * NOVO * NOVO * NOVO * NOVO * NOVO * NOVO

;S” ‘JEDILNE G— ™ »VAZE ‘OKVIR,, ZA SLIKE
‘SKLEDE ‘SVEČNIKI ♦ DIŠEČE SVEČKE * NOVOLETNI OKRASKI

REDNI PROGRAM:
široka ponudba

* izdelanih zaves
* dekorativnih zaves
* metraže

(brezplačno šivanje po naročilu)

ŠIRŠI PROGRAM:
široka ponudba

* posteljnine
* brisač
* prešitih in navadnih odej
* posteljnih blazin in pregrinjal

NOVOST V PONUDBI:
* plastificirani prti
* umetno usnje - skaj
* karnise ........

111:1811

URNIK
NON-STOP 8-18 

SOBOTA 8-12 
NEDELJE IN PRAZNIKI

ZAPRTO
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Privoščite si več! 
NLB Osebni kredit

NLB Osebni kredit za novoletne nakupe, 
počitnice in vse vaše skrite želje. Vabimo.vas, da se za več 
informacij oglasite v NLB poslovalnici Pivka, Kolodvorska 14b 
ali nas pokličete na tel: (05) 757 01 50! W '

NLB® Skupina

STE BILI POŠKODOVANI 
V PROMETNI NEZGODI?

PE ILIRSKA BISTRICA, bazoviška c. n, il. Bistrica, gsm: osi 685 872

PE POSTOJNA, NOVI TRG 6, POSTOJNA, GSM: 051 388 935 
PE KOPER, vojkovo nabrežje 32, koper, oso 1314

PORAVNAVA| d.o.o.. Odgovarja:

Vprašanje: Po poklicu sem ključavničar in na delovnem mestu sem si med rezanjem kovine 
na stroju porezal roko. Takoj so me odpeljali na urgenco, kjer sem dobil nekaj šivov, nato pa 
sem bil še dva meseca v bolniškem staležu. Zanima me, če sem upravičen do kakšne 
odškodnine od delodajalca.

Milan, Maribor

Odgovor: Pri delovnih nesrečah so oškodovanci upravičeni do odškodnine od delodajalca, če 
je do nezgode prišlo zaradi napakejia stroju ali kake druge nepravilnosti, ki bi jo moral 
delodajalec odpraviti, pa je ni. Če se delavec poškoduje zaradi lastne nerodnosti, 
malomarnosti ali neprevidnosti, potem delodajalec ni dolžan izplačati odškodnine. Ponavadi 
delodajalec svojo odgovornost zavaruje pri kateri izmed zavarovalnic in nato zavarovalnica 
izplača odškodnino namesto delodajalca. Kolikor smo lahko razbrali iz vašega opisa poškodbe, 
ste do odškodnine verjetno upravičeni, potreben pa bi bil še natančen pregled ER-8 obrazca 
(prijava poškodbe pri delu). Vabimo vas, da se z vso dokumentacijo oglasite v eni izmed naših 
poslovalnic, kjer boste dobili natančnejše informacije.

Vprašanja v zvezi z vašim primerom pošljite na info@Doravnova.si ali po pošti na naslov 
Poravnava, d.0.0., Ljubljanska cesta 20,3000 Celje in v treh dneh boste prejeli odgovor 
pravnikov podjetja Poravnava, d.0.0 ali pa nas pokličite na brezplačno tel. št. 0801314.

VABIMO VAS

NA SVEČANOST, KI BO 
POTEKALA OB DNEVU 
SAMOSTOJNOSTI IN 

ŠTEFANOVEM, 26. DECEMBRA 
2007, S PRIČETKOM OB 9.30 

uri, v Harijah. 
Slavnostni govornik bo 
g. Anton Šenkinc, župan 
občine Ilirska Bistrica.
V KULTURNEM PROGRAMU

sodelujejo: Pevska 
skupina Vasovalec, člani

KONJENIŠKIH DRUŠTEV 
IN NARODNOZABAVNI
ansambel Snežnik.

VABUENI !

e e
$$ Otroci?

Tudi letos bo naše mesto obiskal

0 DEDEK MRAZ'

Tokrat vas bo obdaril s predstavo Melite Osojnik 

i PRAVLJICA O ZLATI "ROŽI- 0

® S š
pridite ga pozdravit v soboto, 29. 22. 2007,

ADVENTNI VEČER 
Z GLASBENO 
DRUŽINO »LA

FAMILIA«
Prisrčno vas vabimo na adventni 

večer v cerkev sv. Jurija, ki nam ga 
bo pripravila glasbena družina La Fa- 
milia. To je družinski ansanbel, ki ga 
sestavljata starša in njunih 12 otrok. 
Vsi so bili rojeni v Argentini. Gre za 
zbliževanje argentinske in slovenske 
kulture. Družinske vrednote in petje 
sta za njih pomembni vrednoti. Nji
hove pesmi so nastajale v španskem 
jeziku, nekatere pa zapojejo tudi v 
slovenskem jeziku. Svojim pesmim 
dodajajo pesmi iz argentinskega 
folklornega in ljudskega galsbenega 
zaklada. V predmestju glavnega 
mesta province Mendoze, ki jo vsi 
imenujejo deželo sonca in vina, 
pod mogočnim gorstvom Kordiljere 
Andov, so se naužili veselja in prišli 
v stik z ljudskimi ritmi. To občutje 
prinašajo tudi nam.

Prav gotovo bo srečanje s to 
veliko družino posebno doživetje, 
zato vas vabimo na srečanje z njimi 
v petek 21.decembra po maši ob 
17.30.

ob 17.00 v dom NA VIDMU, 
skupaj nam bo lepo.

Financirala: Občina Ilirska Bistrica
Organizator: Društvo prijateljev mladine Ilirska Bistrica

Planinski dom na Sviščakih

VSE VLJUDNO VABI

na praznovanje Novega leta pod 
šotorom.

Peter Škrabolje s.p.

URNIK PLANINSKEGA DOMA NA SVIŠČAKIH:
DAN OD DO
Ponedeljek 9.00 ure 18.00 ure

Torek zaprto zaprto

Sreda 9.00 ure 18.00 ure

Četrtek 9.00 ure 18.00 ure

Petek 9.00 ure 22.00 ure

Sobota 8.00 ure 22.00 ure

NEDELJA 8.00 URE 18.00 URE

ZAHVALA
Ne zgodi se vsakokrat, da se narava poigra s teboj in za seboj pusti

VELIKO BOLEČINE. OBTEM KRUTEM DOGODKU SE SVOJIM SOVAŠČANOM, 
PREDVSEM FANTOM, GASILCEM, PRIJATELJEM, SORODNIKOM, KOLEKTIVU 
IB7, KOLEKTIVU TRANSPORTA, OBČINI ILIRSKA BISTRICA, KS KOSEZE, KŠED 
A. Mihelčič Harije, ŠKD Koseze, harijski mladini ter vsem, vsakemu

POSEBEJ IN OSTALIM KATERI NISO IMENOVANI, ZAHVALJUJEMO ZA 
NEIZMERNO SOČUTJE TER VSAKOVRSTNO POMOČ, KI SMO JO BILI DELEŽNI 
VTEM NAJBOLJ TEŽKEM ČASU IN NAM POMAGALI LAJŠATI TO VELIKO 
BOLEČINO.
ŠE ENKRAT HVALA VSEM IN VAM OBENEM ŽELIMO LEPE IN VESELE 
PRIHAJAJOČE PRAZNIKE.

Družina Iskra


